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Скандал

Сцена Награди Футбол

Левицата алармира за
нарушения в столично ДКЦ
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Три икара получи
варненският „Ричард Трети”
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Георги Йорданов бе удостоен
с Гран при „Златна муза”
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Заради полицията пропадна
мачът „Локо Сф” - „Славия”
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Доц. Ваня Добрева
за БСП и нейното развитие
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Признание

Монти: Париж и Берлин са
виновни за еврокризата

Стр. 9

България се отказва от про-
екта АЕЦ “Белене”, е послед-
ното решение на правителст-
вото. На площадката ще се
строи газова централа, ако се
намери инвеститор, а руският
реактор отива като 7 енергоб-
лок в АЕЦ “Козлодуй”, като за
него ще се доплащат още 140
милиона евро. Информацията
дойде два дни след разговора
на премиера Бойко Борисов с
руския му колега Владимир

Борисов загроби
АЕЦ „Белене”

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

Политиката
като кич

Едно от най-разпро-
странените определе-
ния за политиката е, че
тя е концентриран из-
раз на икономиката. С
други думи, водещото,
определящото трябва
да е икономиката.
Българската политика
обаче не се интересува
от икономиката. Нещо
повече, икономиката й
пречи, дразни я. Дотол-
кова, че прави всичко
възможно да я унищо-
жи. След като по изцяло
политически подбуди и
без никаква мисъл за
икономиката бяха за-
трити 4 блока от АЕЦ
“Козлодуй”, вчера поли-
тиците зачеркнаха и
АЕЦ “Белене”. Не по ико-
номически, както искат
да ни убедят, а пак по
чисто политически съо-
бражения. А преди да на-
прави жалките си обяс-
нения, премиерът тряб-
ваше поне да си направи
труда да разбере на как-
во точно слага кръст.
Защото реакторът за
“Белене” не е от 2+ по-
коление, както смята
той (или каквито вну-
шения искаше да ни на-
прави), а е поколение 3.
Дори може технически
да се спори дали е 3 или
3+. Освен това учените
са доказали, че площад-
ката на “Белене” не се
намира на никакъв “раз-
лом”, както каза преми-
ерът. Може би за да се
заиграе със страховете
на хората.

Явно за нашите по-
литици фактите са не-
значителни подробнос-
ти. Или пък просто
такива са им възможно-
стите. Защото освен
всичко друго, политика-
та е и изкуство на
възможното.

Бисмарк пък казва, че
политиката не е наука,
а изкуство. Ако е така,
то политиката у нас не
е нищо повече от кич -
изкуство, което се смя-
та за проява на лош
вкус. И се продава много
евтино.

ПЛАНЕТАРИУМЪТ В СМОЛЯН ВЪСТАНА
СРЕЩУ НОВАТА СИ ДИРЕКТОРКА

Стр. 4

Путин. Вчера Борисов обяви
решението на кабинета след
закрито заседание на иконо-
мическата комисия в Народно-
то събрание.

Министърът на икономика-
та и енергетиката Делян Доб-
рев заминава за преговори в
Москва, на които ще се опита
да убеди руската страна да не
ни съди за пропуснати ползи.
В парламента Борисов не из-
ключи обаче и вариант, след

като бъде купен готовият
първи реактор за “Белене”, той
да бъде препродаден на трета
страна. Премиерът коментира
още, че е възможно и да се
построи 8 блок, но след извеж-
дането от експлоатация на
четирите малки енергоблока,
спрени от години като част от
цената за присъединяването
ни към ЕС.

Вчера стана ясно, че няма
инвеститор за лансираната па-

Решението е едно от най-фаталните на това
правителство, категоричен е Сергей Станишев

рогазова централа. Бившият
министър Трайчо Трайков се
усъмни в нейната изгода за
страната.

 Ще се наложи България
да внася ток и това ще бъде
платено само от данъкоплат-
ците, коментира лидерът на
БСП Сергей Станишев. Той бе
категоричен, че това е най-
фаталното решение на прави-
телството.

Бойко Борисов приема поздравления за дългата си и успешна
работа по унищожаването на проекта “Белене”

Стр. 6
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Правителството на ГЕРБ се
отказа официално от строежа на
атомната централа “Белене”.
Вместо това, както ДУМА писа,
на площадката щяла да се строи
парогазова централа, а готовият
вече първи реактор за АЕЦ “Бе-
лене”, за който трябва да се до-
платят 140 млн. долара, щял да
се монтира в “Козлодуй” като
7-и блок. Това обясни Бойко Бо-
рисов вчера в парламента след
заседание на икономическата
комисия. Искането на опозиция-
та премиерът да се изкаже по
темата в пленарната зала беше
три пъти отхвърлено от управля-
ващото мнозинство. Решението
на кабинета стана ясно обаче
още преди идването на Борисов
в парламента, след като пред
журналисти го обяви зам. финан-
совият министър Владислав Го-
ранов след заседанието на Ми-
нистерския съвет.

В Народното събрание Бори-
сов бе възторжено посрещнат от
депутати от десницата - против-
ници на ядрената централа. Асен
Агов, Мартин Димитров и Иван
Костов възторжено стискаха
ръката на Борисов и го поздра-
вяваха. Премиерът бе неприятно
изненадан, че пред залата,
където се бе събрала комисията,
имаше журналисти. “Нали беше
закрита”, измърмори той.

След малко повече от поло-
вин час Борисов излезе пред

Това решение е едно
от най-фаталните на това
правителство и за него ще
платят българските данъ-
коплатци, заяви по повод
спирането на проекта
АЕЦ “Белене” лидерът на
БСП Сергей Станишев.
Той прогнозира, че цена-
та на “това безотговорно
решение” ще бъде плате-
на от българските гражда-
ни с по-високи цени на
електроенергията. Стани-
шев заяви още, че вероят-
но в един момент на
България ще й се наложи
да внася ток.

“Очевидно е, че Русия
е защитила своите инте-
реси, при това по добър
начин за нея. Къде е
българският интерес? Той
не е защитен в това ре-
шение, от самото начало
проектът “Белене” бе за-
мислен с ясна концепция
за българския държавен
контрол”, коментира Ста-
нишев. “Приказките, че ще
се изгради нов седми
блок, са добро намерение
за приспиване на общест-

ъководителят на руската
държавна енергийна корпора-
ция “Росатом” Сергей Кириенко
заяви по повод новината от Со-

Приветствам и подкрепям решението
на българското правителство да се
откаже от проекта АЕЦ “Белене”,
каза президентът Росен Плевнелиев
вчера. Той заяви, че проектът “Беле-
не” не отговарял на неговите приори-
тети: енергийна ефективност, енергий-
на диверсификация и енергийна
либерализация. След като обяви, че
централата не влиза в дневния му
ред, държавният глава плавно преми-
на към темата за санирането на
панелните блокове. По думите му,

Бойко Борисов
загроби АЕЦ „Белене”
Делян Добрев ще моли руснаците
да не съдят България
Искра МИЛЕВА медиите и обясни, че вчерашно-

то решение на кабинета било
“тежко”, защото умишлено не
било взето от предишното пра-
вителство. Борисов продължи с
традиционнната за него тема за
вината на кабинета “Станишев” и
обвини бившия премиер, че на-
рочно не е довършил проекта.

Борисов обясни отказа от АЕЦ
“Белене” с невъзможността на
правителството да осигури нуж-
ните по негови сметки 10 млрд.
евро. “Ние нямаме възможност да
я платим, а и да задължим държа-
вата поколения наред да плащат
тези пари, няма как да стане. В
същото време целият ядрен риск,
ако нещо се случи там, на този
земетръсен разлом, остава за
сметка на България”, каза Бори-
сов. Припомняме, че в Белене
многократно са извършвани се-
измични проучвания, доказали,
че мястото е подходящо за стро-
еж на АЕЦ.

Като минус за проекта Бори-
сов посочи и липсата на евро-
пейски инвеститор. Той не спо-
мена обаче, че осигурената от
Тройната коалиция германска
компания RWE напусна Бълга-
рия след първите сигнали на ка-
бинета на ГЕРБ, че поставя под
съмнение строежа на Втора
атомна. От думите на премиера
стана ясно, че в петък ми-
нистърът на икономиката и енер-
гетиката Делян Добрев ще има
срещи в Москва, на които ще
убеждава руската страна да не

съди България заради отказа от
“Белене”. Нещо повече, мисията
на Добрев щяла да бъде да ус-
пее да анулира при преговори
дългосрочните поръчки. На него
бил даден мандат и да започне
процедура по монтирането на
първия реактор за “Белене” в
“Козлодуй”. Според специалис-
ти само подготвителни операции
за това ще отнемат 4-5 години
плюс още толкова за изгражда-
нето на самия енергоблок.

Борисов разкри и моменти от
телефонния си разговор с рус-
кия премиер Владимир Путин в
понеделник. “Завчера в разгово-
ра с Путин стана ясно, че не ни
отива да шикалкавим и да си
разваляме отношенията заради
проекта. Надявам се Путин да

удържи думата си за дружеско
излизане от проекта и да рабо-
тим за “Козлодуй”, разказа пре-
миерът. Той обаче допусна и
възможността готовият вече ре-
актор да бъде продаден на дру-
га държава. Борисов все пак
призна, че след решението за
“Белене” има риск за преговори-
те с Русия за доставките на газ.
“Разбира се, че има. Ние и в мо-
мента плащаме най-скъпия газ в
Европа. Германия плаща 330
долара, България плаща близо
600. И това беше тема на разго-
вора ни с премиера Путин и се
надявам да приключим добре с
тези проекти, работим активно по
“Южен поток” и съответно да до-
говорим по-ниска цена на газа”,
заяви Борисов.

В същото време стана ясно,
че кабинетът няма пълна яснота
по най-новата идея - да бъде
построена парогазова централа,
която да използва природен газ,
на площадката за АЕЦ “Белене”.
Зам.-министърът на икономика-
та и енергетиката Валентин Ни-
колов призна, че засега няма ин-
веститор за подобен проект, но
нарече идеята “добра”. Бившият
министър Трайчо Трайков пък
коментира, че цената на произ-
ведената от парогазовите цент-
рали електроенергия е неконку-
рентна. “Поради това всички
компании, които досега са про-
явявали интерес към такъв про-
ект, са искали дългосрочни до-
говори с НЕК, което не сме раз-
решавали”, каза Трайков.

„РОСАТОМ” ПРИЕМА
СПОКОЙНО НОВИНАТА

сили. Разбира се, би било жалко, ако
проектът не се реализира”.  Пред
ИТАР-ТАСС Кириенко отбелязва, че
позицията на Русия по въпроса е
строго прагматична: “Ако България
реши да строи АЕЦ “Белене”, ние ще
строим. Ако на България не е нужен
този проект, то няма да го реализи-
раме”.

Сергей Станишев:

Това решение е фатално за България
веното мнение”, заяви
Станишев. “Под сериозен
риск е поставено бъдеще-
то на българската атомна
енергетика, нейното уни-
щожаване започна от ан-
гажимента за затваряне
на 3 и 4 блок на АЕЦ “Коз-
лодуй”, каза лидерът на
БСП. Той допълни, че
БСП и Коалиция за Бълга-
рия ще обмислят дали да
поискат референдум за
ядрената енергетика.

Като байганьовски та-
рикатлък определи реше-
нието на правителството
Румен Овчаров. Според
него впоследствие ще се
окаже, че България няма
да строи газова централа,
защото е неизгодно. “Ще
си изядем боя, солта и ще
си платим накрая за АЕЦ
“Белене”, коментира Ов-
чаров. По неговите думи
“унищожаваме проект,
който икономически не
може да бъде оборен”.

Гответе се за ежеме-
сечно повишаване на це-
ните на електроенергия в
България във връзка с по-

вишаване на газа, това бе
коментарът на депутата от
КБ Петър Димитров. “Тази
газова централа с газ
откъде ще работи - от ко-
смоса или от Русия”, ко-
ментира образно той.

АЕЦ “Белене” бе за-
щитена и от “Атака”. Спо-
ред зам.-председателя на
партията Павел Шопов ре-
шението на правителство-
то за отказ от строителст-
вото на АЕЦ “Белене” е
поредното голямо преда-
телство спрямо национал-
ния интерес.

при положение, че в България има
770 000 панелки и те не се санират,
след 10 години близо три милона
българи “ще бъдат на палатки с
атомна електроцентрала”.
За отношенията между България и
Русия президентът каза, че от стоти-
ци години те са се градили в добър
приятелски и братски дух. “За мен
като президент проект като АЕЦ
“Белене” не бива да измества те-
жестта на отношенията между Бълга-
рия и Русия”, коментира Плевнелиев.

Плевнелиев приветства
и говори за панелки
Плевнелиев приветства
и говори за панелки
Плевнелиев приветства
и говори за панелки
Плевнелиев приветства
и говори за панелки
Плевнелиев приветства
и говори за панелки

Р
фия, че “при общия обем на поръчки-
те на “Росатом” отказът от една атом-
на електроцентрала е незначителна
загуба. Но за централата в Белене
бяха изразходвани немалко време и

Снимка Мариета ТОМОВА

Бойко Борисов заяви, че решението за закриването на проекта АЕЦ
“Белене” е било тежко, което си личеше и по неговото изражение
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Ñïîðåä ïðåçèäåíòà ïðîåêòúò ÀÅÖ
“Áåëåíå” íå ðåøàâà ïðîáëåìà ñúñ
ñàíèðàíåòî íà ïàíåëíèòå æèëèùà,
â êîèòî æèâåÿò 2,7 ìëí. áúëãàðè‘ Съобщение на Прессекретариата на Росен Плевнелиев

съд в Кърджали искови
молби срещу собствени-
ка на Оловно-цинковия
комбинат Валентин Заха-
риев. Те настояват по
съдебен път да бъде ока-

Работници на ОЦК
съдят Захариев
„И преди, и сега всичко е лъжа”, скандираха протестиращите
металурзи по повод идването на Борисов в Кърджали

зано въздействие върху
работодателя им, за да
получат дължимите за-
плати. Захариев ги държи
без заплати вече в
продължение на 6 месе-
ца, от 1 март хората про-
тестират и започнаха
поредица от блокади на

пътя за Хасково.
В края на миналата

седмица работниците
внесоха в счетоводството
на комбината заявления с
искането да получат из-
влечения от ведомостите
за сумите, които не са им
изплащани. Документите

са издадени почти на
всички под контрола на
служители от Инспекция-
та по труда. Две месечни
заплати и два аванса не
надвишават 1000 лева,
показа извлечението си
металург.

На 1 145 000 лева въз-
лизат задълженията на
собственика на предприя-
тието към работещите.

След депозирането
на исковите молби работ-
ниците ще чакат 3 дни до
произнасянето на съда, а
после в 14-дневен срок
трябва да бъдат издаде-
ни заповедите за
изпълнителни листове, с
които те ще ангажират
съдия-изпълнител. Тогава
работодателят ще бъде
принуден да се разплати
с всеки поотделно, обяс-
ниха юристи. За ищците
процедурата е безплатна,
а КНСБ в Кърджали анга-
жира адвокат, който е не-
прекъснато на тяхно раз-
положение.

Протестите на работе-
щите в Оловно-цинковия
комбинат в Кърджали и
блокадите на пътища в
града ще продължат до-
като забавените заплати
пристигнат по сметките,
заявиха стачкуващите
при едночасовата блока-
да на пътя Кърджали-Ха-

сково през с. Мост вчера.
“И преди, и сега всичко е
лъжа”, скандираха проте-
стиращите по повод по-
сещението на Борисов в
града преди ден. Чуваха
се и псувни по адрес на
собственика на комбина-
та. Ще продължим с про-
тестите си, докато полу-
чим отработените с пот
заплати, заявиха мета-
лурзите.

Преди два дни Вален-
тин Захариев каза, че
смята с парите от сделка-
та за “ГОРУБСО-Мадан”
да плати заплатите в
ОЦК-Кърджали, но ако
има разрешението на
Първа инвестиционна

банка. До вчера нямаше
никаква официална ин-
формация, че сделката за
продажбата на ГОРУБСО
е финализирана. Вчера
Захариев отмени пре-
сконференцията си, на
която бе обещал да бъде
казана “истината за ком-
бината”.

“ОЦК беше препрода-
ден от собственика Цве-
телина Бориславова на
Захариев. Борисов тогава
като главен секретар си
спомням се появи някъде
по кадрите на това пре-
продаване”, напомни вче-
ра историята на предпри-
ятието бившият премиер
Иван Костов.

Не само държавата, но и общинските съвет-
ници в Кърджали сме виновни за тежката криза
в Оловно-цинковия комбинат, призна областният
председател на БСП и водач на групата общин-
ски съветници Милко Багдасаров. “Всички
оставиха ОЦК на самотек, през последните 3
години идваха много неподготвени министри”,
добави той.

БСП в Кърджали е направила задълбочено
проучване на причините, довели до кризата в
завода от продажбата му преди 10 години, данни
от което ще представи тези дни. “Стои на дневен
ред въпросът как КЦМ в Пловдив след работни-
ческо-мениджърската приватизация върви на-
пред, а заводът в Кърджали умира. Част от този
въпрос е и фактът, че държавните институции
затваряха очите си през всичките години, след
като Валентин Захариев стана собственик на
предприятието”, подчерта Багдасаров.

Металурзите
продължават

протестите си

МИЛКО БАГДАСАРОВ:
И ОБЩИНАРИТЕ
МЪЛЧАХМЕ

Н ад 100 мета-
лурзи внесоха
в Районния

Ира ТОДОРОВА

Създаването на така нарече-
ната анкетна парламентарна ко-
мисия “Хохегер” има връзка с
предстоящия конгрес на БСП, за-
яви вчера зам.-председателят на
ПГКБ Ангел Найденов. Той бе ка-
тегоричен, че това е своеобразна
наказателна операция срещу Сер-
гей Станишев. Според него така
ГЕРБ се опитва да отклони обще-
ственото внимание от проблемите
в страната. Найденов допълни, че
подобен кризисен пиар ще се

Премиерът Бойко Борисов назначи Минчо Вичев
за зам.-министър на здравеопазването, съобщиха от
Министерството на здравеопазването. Той поема по-
ста от уволнената покрай скандала със скъпите ле-
карства Гергана Павлова. Тогава беше сменен и ре-
сорният министър Стефан Константинов. От 1998 г.
до заемането на поста зам.-министър Вичев беше
изпълнителен директор на “МБАЛ-Русе АД”. От Русе
е и новата министърка на здравеопазването Деси-
слава Атанасова.

С две награди беше отличена работата на кмета
на Ловеч Минчо Казанджиев на конкурса “Българ-
ска екообщина 2012”. Казанджиев получи призна-
нието за постиженията на община Ловеч в рамките
на Форума за Югоизточна Европа за екология,
енергийна ефективност и възобновяеми източници,
който се провежда в София.

В категорията “Управление на отпадъците”
Минчо Казанджиев спечели първото място за
депото за твърди битови отпадъци в града, което
започна да работи през 2009 г. Община Ловеч
получи и втора награда в категорията “Енергийна
ефективност” за саниране на две училища, две
общежития, три читалища и три сгради на домашен
и социален патронаж. Обектите са изградени по
спечелени проекти от общината по ОПРР. Вчера
кметът на Ловеч подписа още един договор за
енергийна ефективност за общинската образовател-
на инфраструктура.

12 дни за Великден ще почиват най-вероятно де-
путатите. Темата е била обсъдена на председателския
съвет на парламента. Пролетната ваканция на избра-
ниците ще бъде от 13 април - Разпети петък, който
официално е почивен ден, до 23 април. Първото пле-
нарно заседание се очаква да бъде на 25 април.

ползва все по-често до изборите
като инструмент за оцеляването на
ГЕРБ.

“Достатъчно е човек да проче-
те мотивите за създаване на ан-
кетната комисия, за да се убеди в
това. Продължавам да мисля, че
това е инициатива, която се опит-
ва да тласне вниманието и любо-
питството на хората и на медиите
в посока различна от ГЕРБ и по-
литиката, следвана от ГЕРБ”, за-
яви Найденов.

На въпрос дали комисията за
проучване на нормативните осно-

вания, фактите и обстоятелствата
при помилване, опрощаване на
несъбираеми държавни вземания
и даване и възстановяване на
българско гражданство и освобож-
даване и лишаване от него по
време на двата президентски ман-
дата на Георги Първанов също е
кризисен пиар, Найденов каза:
“Да, мислите ли, че има основа-
ние? До този момент от това, кое-
то коментира Яне Янев, има ли
нещо съдържателно и същностно,
което да ви навежда на друга
мисъл?”

12 ДНИ ВЕЛИКДЕНСКА
ВАКАНЦИЯ
ЗА ДЕПУТАТИТЕ

НАЗНАЧИХА НОВ
ЗАМ.-МИНИСТЪР НА
ЗДРАВЕОПАЗВАНЕТО

Кметът на Ловеч получи
награда в конкурса
„Българска екообщина”

Снимка БГНЕС

Комисията „Хохегер” има връзка с
конгреса на БСП, смята Ангел Найденов
Комисията „Хохегер” има връзка с
конгреса на БСП, смята Ангел Найденов
Комисията „Хохегер” има връзка с
конгреса на БСП, смята Ангел Найденов
Комисията „Хохегер” има връзка с
конгреса на БСП, смята Ангел Найденов
Комисията „Хохегер” има връзка с
конгреса на БСП, смята Ангел Найденов
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Представят
документален филм
за Тодор Живков

Премиерата на филма “Човека
и Народа” на режисьора Светослав
Овчаров представят днес Дома на
киното. Филмът е изграден от
снимки, хроники и документи. В него
ще присъстват и игрални епизоди,
за чието създаване са използвани
малко известни или непубликувани
спомени за Тодор Живков, съхраня-
вани в Централния държавен ар-
хив.

Ученички откраднаха
портмоне с 3 хил. лв.

Две 16-годишни момичета от-
краднаха портмоне с около 3000
лева от траурна агенция в центъ-
ра на Перник. Двете девойки влез-
ли в агенцията да преснимат до-
кумент за самоличност и забеля-
зали оставено на бюро портмоне.
Върнали се под предлог, че фото-
копието на документа не е с добро
качество и се налага преснимане-
то му. Едно от тях поискало да
купи пластмасови чаши, които
магазинерката отишла да извади
от складово помещение. Когато се
върнала, портмонето с парите и
момичетата ги нямало. По-късно и
двете били заловени в близост до
агенцията.

Пловдичанин преби
родителите си

31-годишен мъж от Пловдив
беше арестуван, след като преби
родителите си. До побоя се стиг-
нало заради семеен скандал на бул.
“Менделеев”. Пристигналите поли-
цаи заварили Г.Д. да обижда роди-
телите си. Станало ясно, че малко
преди да се появят униформени-
те, почерпеният мъж нанесъл по-
бой на майка си и баща си, от
който двамата са с охлузвания по
телата. При вида на полицаите
побойникът се разгневил още по-
вече и започнал да сипе обиди и
закани и срещу тях.

Два автомобила “Мерцедес”
бяха запалени умишлено вчера

сутринта в Лом. Колите
са собственост на бизнесмена

и бивш общински съветник в града
Любомир Любенов. Той заяви, че не е

получавал заплахи за саморазправа, но
е критикувал в интернет форуми

сегашната общинска управа в Лом
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а диалог между журналистите и
истинно отразяване на събитията
призоваха хората, които вчера се
събраха за второто издание на

Школа „Стефан Продев”:

Дебати в журналистиката трябва да има
Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Млади колеги с интерес слушаха за миналото, настоящето
и бъдещето на родната журналистика

З
Павлета ДАВИДОВА

школата за журналисти “Стефан Про-
дев”. Темата на срещата бе “История и
анализ на журналистиката на прехода”,
а основен лектор бе журналистът Геор-
ги Коритаров, който заедно със СБЖ е
сред инициаторите за школата.

“Стефан Продев физически не е с
нас, но ако все още има журналисти,
които да поведат безкомпромисна вой-
на с двуличието и лицемерието, то то-
гава неговият дух ще бъде с нас, той
няма да си е отишъл и ще е имало
смисъл от неговия пример”. Така Кори-
таров коментира за пореден път прин-
ципните позиции на основателя и първи
главен редактор на ДУМА. Коритаров
направи бърз преглед на журналисти-
ката по време на прехода и отбеляза,
че Продев и ДУМА дори са давали хар-
тия на конкурентния като идеология
“Демокрация”, когато е имало нужда от
това. “За да се развива журналистика-
та, трябва да има качествена конкурен-
ция, да има дебат, основаващ се на
стабилни аргументи, които да те нака-
рат да уважаваш или дори да се стра-
хуваш от силата на доводите на опо-
нента. Така се мобилизира журналисти-
ката, а езикът става качествен и богат”,
коментира той. Коритаров бе категори-
чен, че миналото трябва да се помни, а
историческите личности да се разглеж-

дат и през погледа на настоящето.
“Истинската журналистика показва

какво стои зад видимостта. Независимо
от политическите интереси трябва да се
казва истината, в противен случай жур-
налистът се превръща в най-големия
лъжец”, включи се емоционално и жур-

налистката Велислава Дърева. Събра-
лите се в СБЖ изразиха притеснението
си от “пожълтяването” на съвременната
журналистика, получи се и дебат около
промените в начина, по който информа-
цията бива получавана и поднасяна
пред обществеността.

елият екип на Смо-
лянския планетари-
ум, който е най-го-
лемият в България,
въстана срещу ново-

Планетариум въстана
срещу новата си шефка
Учителка, близка на кмета на Смолян Николай Мелемов,
поема управлението на общинското предприятие

Ц
Деси ВЕЛЕВА

назначената си директорка. От
няколко дни деветимата служи-
тели на общинското предприя-
тие търсят подкрепа от свои ко-
леги, възпитаници и граждани
срещу избора на учителката
Янка Бечева. Тя е назначена
след конкурс в конкуренция с
досегашната шефка на плане-
тариума Христина Калайджие-
ва.

В официална позиция
екипът заявява, че учителката
по физика е спечелила място-
то по   неморален начин след
съмнителен конкурс с предре-
шен изход. Работещите в пла-
нетариума се съмняват в про-
фесионалната компетентност
на Бечева. Те са се запознали

с програмата й за управление,
която се оказала написана за
учебно заведение с цитати от
Закона за народната просве-
та. Ние обаче не сме училище,
обясни за ДУМА Лейла Чавда-
рова, физик в планетариума.

В програмата липсвала и
частта за финансовото управ-
ление на общинското звено,
която била представена само

устно пред комисията по избо-
ра. Именно заради доброто
представяне на финансовия
аспект и намерението за уве-
личаване на приходите Бече-
ва била предпочетена за уп-
равленското място. Въстанали-
ят екип е на мнение, че в ко-
мисията за конкурса не е има-
ло компетентни експерти и
никой от тях не е работил в

астрономическа институция.
Освен това физиците алар-

мират, че Бечева е съпруга на
близък приятел на новоизбра-
ния кмет от ГЕРБ Николай Ме-
лемов. За нас е важно, че ни
подкрепят бивши възпитаници
и кръжочници, колеги от Наци-
оналната астрономическа об-
серватория, от катедри в Со-
фийския и Шуменския универ-
ситети и от по-малки планета-
риуми, заяви Лейла Чавдаро-
ва. Тя е убедена, че едва ли
отговорните фактори ще отстъ-
пят от позицията си за назна-
чение на новата шефка, но
въпреки това физиците ще
продължат да търсят справед-
ливост. Изправени сме срещу
стена, обобщи физичката, коя-
то очаква официален отговор
от институциите по позицията
на колегите й.

До вчера следобед екипът
на планетариума бе подкрепен
от над 200 души във фейсбук.

Смолянският
планетариум

Ефективна присъ-
да от 5 години затвор
поиска прокуратурата
за бившия здравен
министър Божидар
Нанев и 2-годишна
условна присъда за
подсъдимата с него
Димитринка Николо-
ва, бивш началник на
дирекция “Бюджет и
счетоводство” в МЗ.

Двамата бяха из-
правени пред Софий-
ския градски съд пре-
ди година по обвине-
ние, че съзнателно са
сключили две неиз-
годни сделки за до-
ставка на антивирус-
ния препарат “Тамиф-

БОЛНИЦИТЕ СЪС
ЗАДЪЛЖЕНИЯ
ОТ 300 МЛН. ЛВ.

адължения в размер на над 300 млн.
лв. са натрупали болниците в Бълга-
рия, алармира вчера доктор Юлиан
Йорданов, зам.-председател на
Български лекарски съюз. Той заяви,
че срещата, която съюзът е провел с
новоназначената здравна ми-
нистърка Десислава Атанасова, е
преминала добре. Съюзът е на мне-
ние, че всеки пациент трябва да има
право на избор на екип. Йорданов
коментира, че там, където около 80%
от пациентите избират екип, има нещо
нередно. Искаме промяна в Наред-
бата за специализация - да се пре-
махнат ограничителните списъци и
лекарите да имат право да специали-
зират в лечебните заведения, в които
работят, допълни Йорданов.

З

ПРОКУРАТУРАТА ИСКА 5 ГОДИНИ
ЗАТВОР ЗА БОЖИДАР НАНЕВ

лу”, от което е произ-
текла значителна
вреда на МЗ в раз-
мер на близо 2.5 млн.
лв.

Заради чистото
минало на Нанев, до-
брите характеристики
и факта, че сключе-
ните сделки действи-
телно са били необ-
ходими, наблюдава-
щият прокурор поис-
ка 5 г. затвор за бив-
шия здравен ми-
нистър и 2-годишна
забрана за заемане
на висока ръководна
длъжност. При така
повдигнатото обвине-
ние законът в момен-

та предвижда от 3 до
10 години затвор.
Минималното нака-
зание е завишено с
промяна в НК през
2010 г., а престъпле-
нието, за което Нанев
е подсъдим, е из-
вършено през 2009 г.
Законът предвижда
подсъдимият да бъде
съден по текста, кой-
то е по-благоприятен
за него.

За Димитринка
Николова прокурату-
рата поиска 2-годиш-
на условна присъда с
5-годишен изпитате-
лен срок заради теж-
кото й здравословно

състояние.
В обвинителния

акт са описани склю-
чените на 16 декем-
ври 2009 г. с компа-
нията “Рош” договори
за доставка на анти-
вирусните препарати
срещу свински грип
“Тамифлу”. Договори-
те са на стойност 6,5
млн. лв. и според про-
куратурата с тях
държавата е била
ощетена с близо 2,5
млн. лв. Това е разли-
ката между оферти-
те на “Рош” и на На-
ционалната здравна
служба на Велико-
британия. От обясне-

нията на Нанев стана
ясно, че той е имал
притеснения за сро-
ка на годност на пре-
паратите от Велико-
британия. “Цената то-
гава също не беше
ясна. Реална беше
опасността да полу-
чим препарати, чий-
то срок на годност из-
тича след месец-два.
Това означаваше в
началото на следва-
щата година да ги
връщаме и да плаща-
ме за унищожаване-
то им, защото в Бълга-
рия това не може да
се направи”, каза
бившият министър.
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ОБЩИНА БЕЛЕНЕ , ОБЛАСТ ПЛЕВЕНСКА

На основание чл.63, ал.3 от Закона за лечебните заведения,
Решение № 47/26.03.2012 г. на Общинския съвет - Белене, и във
връзка с Наредба №9/26.06.2000 г. за условията и реда за про-
веждане на конкурси за възлагане на управлението на лечебните
заведения, ОБЩИНА БЕЛЕНЕ

О Б Я В Я В А
КОНКУРС по документи, представяне на Програма за развитие

и управление на “МБАЛ - Белене” ЕООД за тригодишен период и
събеседване за длъжността управител на лечебното заведение.

I. Изисквания за заемане на длъжността:
1. Да притежават образователно-квалификационна степен ма-

гистър по медицина и квалификация по здравен мениджмънт или
лица с образователно-квалификационна степен магистър по иконо-
мика и управление, с призната специалност по медицинска инфор-
матика и здравен мениджмънт или по икономика на здравеопаз-
ването.

2. Да имат най-малко пет години трудов стаж като лекар или
икономист по управление или мениджмънт. Кандидатите, притежа-
ващи образователно-квалификационна степен магистър по медици-
на да имат придобита основна специалност.

3. Да не са осъждани на лишаване от свобода за умишлени
престъпления от общ характер, освен ако са реабилитирани.

Необходими документи:
1. Заявление за участие в конкурса - по образец.
2. Автобиография /резюме/.
3. Заверени копия от:
3.1. диплом за завършено  висше образование;
3.2. документ, удостоверяващ придобита специалност;
3.3. документ за придобита квалификация по здравен ме-

ниджмънт;
4. Свидетелство за съдимост.
5. Писмена разработка на тема Програма за развитие и управ-

ление на “МБАЛ-Белене” ЕООД за тригодишен период /2012-2015
г./.

Документите се подават в запечатан плик в деловодството на
община Белене в срок до 17.00 ч. на 20.04.2012 г..

Разработката на тема Програма за развитие и управление на
лечебното заведение за тригодишен период се поставя в отделен
запечатан плик.

Конкурсът ще се проведе на 3.05.2012 г. от 9.00 ч. в зала №26
на общинска администрация - Белене.

ПЕТЪР ДУЛЕВ
кмет на община Белене

гр. Белене 5930, ул. “България” 35,  тел.(+658) 2311 02 , 3 10 61 ,
факс (+658) 3 10 62, E-mail:obshtinabl@abv.bg

Общински-
те съвет-
ници
от БСП
очакват
реакция
от кмета
Йорданка
Фандъкова
за
безхабер-
ното
стопанис-
ване на
ХХХ ДКЦ

Общинарка от ГЕРБ трупа
дългове на столично ДКЦ
Заради сигнал на БСП Йорданка Фандъкова
ще прекратява скандалния договор в ХХХ поликлиника

Деси ВЕЛЕВА

О

опълнителни 3
млн. лв. за дупките
по улиците да
бъдат включени в

Трябва да има втори и трети стълб на здравно осигу-
ряване, които да са доброволни. Това мнение изказа
номинираният за управител на НЗОК Пламен Цеков. Дали
ще има втора и трета здравна каса, ще се реши от зако-
нодателния орган, добави той.

ДУМА припомня, че виждането на Десислава Атана-
сова за тристълбов здравноосигурителен модел е подо-
бен на пенсионния - първият и вторият в НЗОК и в частни
фондове да бъдат задължителни, а третият да е доброво-
лен. Пациентите ще усетят разликата в цените на лекар-
ствата до лятото, обеща Цеков, чието назначение ще
бъде гласувано днес от парламента. Според него трябва
да има референтни цени на лекарствата, като това ще

бщинската съветничка
от ГЕРБ Денка Кушва-
лиева е задлъжняла на
столично ДКЦ с над 28
000 лева чрез незакон-

но сключен договор за съвмест-
на дейност. Нейната лаборатория
“Хемалаб-2003” заема неправо-
мерно помещения в ХХХ ДКЦ в
столичния квартал “Овча купел”
от 2010 г., но не си плаща дори
скандално ниския наем и консу-
мативите. Кушвалиева дори била
назначена като лаборант и полу-
чавала заплата, въпреки че няма
нужното образование. За поре-
ден случай за незаконосъобраз-
но харчене на общински пари и
порочна практика при стопанис-
ването на общинско имущество
алармираха вчера столични об-
щински съветници от БСП. Те са
внесли питане до столичния кмет
Йорданка Фандъкова във връзка
с управлението на ХХХ ДКЦ в
столичния квартал “Обеля”. ДУМА
припомня, че при предишното
питане за въпросната поликли-
ника на червения съветник Иван
Мечков бе оповестено за натру-
пани десетки хиляди лева дълго-
ве при управлението на послед-
ните три ръководства.

През март 2010 г. ръководст-
вото на ДКЦ е сключило незако-
нен договор за съвместна дей-

ност с лаборатория “Хемалаб-
2003” ЕООД. Според общинските
съветници по същество това е
прикрит договор за наем. Тъй
като отношенията между двете
дружества са уредени без знани-

ето и разрешението на столич-
ния общински съвет, договорът е
незаконосъобразен, категорична
бе червената съветничка Милка
Христова. Освен това се оказва,
че собственик на лабораторията

е настоящата общинарка от ГЕРБ
Денка Кушвалиева. Тя на практи-
ка е заобиколила процедурите
при отдаване под наем на об-
щинска собственост, твърдят от
БСП. Затова червените съветни-

ци се канят да сезират комисията
за конфликт на интереси. Въпре-
ки че от пет месеца Кушвалиева
е общински съветник, едва пре-
ди два дни, на 27 март, тя е за-
явила, че прехвърля дяловете си
в дружеството на трето лице. В
момента за дейността си “Хема-
лаб” плаща на ХХХ ДКЦ 264 лв.
месечно. Сред смущаващите
факти е, че два месеца преди
сключването на договора с част-
ната “Хемалаб” лабораторията на
ДКЦ се наводнява, а апаратура-
та е бракувана. Ръководството на
диагностичния център пък не уве-
домява СОС, че вече няма собст-
вена лаборатория - задължител-
но условие за съществуването на
ДКЦ. В същото време поликлини-
ката продължава да точи пари от
НЗОК за фиктивната дейност на
звеното за 19 000 лева.  Съвет-
ниците от БСП подозират, че част
от бракуваната апаратура на об-
щинската лаборатория все още
да работи в частната. Те имат и
сигнал, че последната управител-
ка на ХХХ поликлиника д-р Нели
Георгиева е била подложена на
натиск и заплахи от депутати и
общински съветници от ГЕРБ.

Междувременно вчера Йор-
данка Фандъкова заяви, че
Денка Кушвалиева е подала
заявление за прекратяване на
скандалния договор за съвме-
стна дейност.

Депутатите върнаха на МС промените в закона за социално подпомагане

Пари за дрехи на служители, опи-
сание на работата, конфликт на инте-
реси - това са само част от неясноти-
те в проекта за изменение на Закона
за социално подпомагане, внесен в
парламента от Министерския съвет.
След около час дебати в пленарната
зала точно заради многото неясни
формулировки председателят на со-
циалната комисия Драгомир Стойнев
предложи обсъждането на документа

Искра МИЛЕВА да бъде отложено и да влезе в зала
отново след преработването му. Пред-
ложението бе прието със 70 гласа.

Един от спорните моменти, който
предизвика дебат в зала, бяха функ-
циите на дирекциите на Агенцията за
социално подпомагане по места. Еми-
лия Масларова бе категорична, че е
налице конфликт на интереси. Дирек-
циите ще одобряват кой да получава
и кой не социални услуги, те ще пра-
вят и мониторинга, а в същото време
ще осъществяват и контрола по тези

дейности. Отговорът на социалната
зам.-министърка Валентина Симеоно-
ва бе, че тези функции се вменяват на
структурите, тъй като с годините били
създадени много “кухи” услуги, които
не били полезни за хората. Според
нея няма конфликт на интереси. “Не
съм против мониторинга, но това ще
изисква огромни ресурси”, заяви Мас-
ларова и попита има ли капацитет.
“Не може аз, която правя прегледа на
това как да се използват тези средст-
ва, да правя и контрола”. Така Емилия

Масларова категорично аргументира
наличието на конфликт на интереси.

Разписаното в закона задължение
за отпускане на средства за предста-
вително облекло на социалните
работници също предизвика размяна
на реплики и дуплики. “Все пак пра-
вим промени в Закона за социално
подпомагане, който трябва да гаран-
тира основни права на гражданите.
Това не е закон за социално подпо-
магане на агенцията”, заяви Валенти-
на Богданова.

ОЩЕ 3 МИЛИОНА ЛЕВА ЗА ДУПКИТЕ В
СТОЛИЦАТА ИСКАТ СЪВЕТНИЦИТЕ ОТ БСП

Д
Деси ВИОЛЕТОВА

бюджета на София, насто-
яват общинските съветни-
ци от БСП. Те са внесли
доклад в СОС да се на-
правят корекции в разход-
ната част на бюджета,
които да засегнат основ-
но вътрешнокварталните
улици. За поддръжка и ре-
хабилитация на настилки-
те в София за тази година
се предвидени 27 млн. лв.

Те обаче ще се окажат не-
достатъчни за компенси-
ране на щетите, нанесени
от тежката зима по улич-
ните платна, коментира
червеният съветник Же-
льо Бойчев. Според него
заради недостатъчно
средства много от искани-
ята на районните админи-
страции за поправки, осо-
бено в крайните квартали,
не са били одобрени.

Дупките по улиците
също са част от сигур-
ността на столичани, ко-
ментира Бойчев. Според
него допълнителните

средства могат да се взе-
мат от предвидените суми
за инвестиционни проек-
ти, които в края на годи-
ната често остават неус-
воени.

От БСП потвърдиха, че
ще поискат повече пари
за програмата “Зелена
София”. На миналото за-
седание на СОС мнозин-
ството от ГЕРБ гласува
бюджета на програмата
да бъде намален с 50 000
лв. През 2011 г. той бе 200
000 лв. Затова червените
общинари ще внесат до-
клад с искане средствата

да бъдат увеличени до
450 000 лв. и да бъдат из-
ползвани за облагородя-
ване на околоблокови
пространства и градинки.
За 2011 г. са закупени
пейки, косачки, растител-
ност по 68 одобрени про-
екта. Вместо започналата
през 2011 г. пилотна про-
грама да се развива, бюд-
жетът й се намалява, ко-
ментира общинският
съветник Румен Георгиев.
В същото време София се
кани да кандидатства за
европейска зелена столи-
ца през 2015 г.

ЦЕКОВ И АТАНАСОВА С РАЗЛИЧНО
ВИЖДАНЕ ЗА ЗДРАВНОТО ОСИГУРЯВАНЕ

Ира ТОДОРОВА бъде отправната точка за бъдещо договаряне между про-
изводители и търговци. Какви ще бъдат постигнатите стой-
ности, е въпрос на преговори, каза Цеков. Рязкото
поскъпване на лекарствата за онкоболни според него се
е случило заради забавянето на наредба. За цените на
останалите лекарства не можел да коментира, тъй като
не бил запознат.

Цеков бе попитан и за темата за бонусите, но заяви,
че тя не е интересна за него. Той обаче призна, че
където и да е работил, навсякъде е имало допълнително
материално стимулиране “в рамките на закона”. “Същото
ще бъде и в здравната каса, когато има ясен и прозрачен
регламент, ще съм длъжен да го спазвам. Лично за себе
си и за началниците не смятам, че трябва да получаваме
бонуси”, каза Цеков.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Икономика

пътстващата инфраструктура
към пистите да става без из-
ключване на строителните те-
рени от горския фонд, са вне-
сли председателят на комисия-
та по земеделие Десислава
Танева и нейният заместник
Емил Димитров (и двамата от
ГЕРБ). За тази поправка сигна-
лизираха от Коалиция “За да
остане природа в България”
часове преди гласуването на
текстовете на второ четене в
парламентарната комисия по
земеделие вчера, съобщи
Mediapool.

Преференцията да се строи
върху държавни гори, без те да
се изключват от горския фонд,

За Великден цената на българ-
ските яйца ще бъде една от най-
ниските в Европа, съобщиха на
пресконференция днес от Съюза
на птицевъдите.

На въпрос колко точно ще стру-
ва едно яйце, управителят на “Коко
импекс”-Смолян Димитър Бояджи-
ев отговори, че цените ще са на
равнището на 2011 г., тъй като
няма пазарни условия за повиша-
ването им. Не можем да говорим
за конкретни цени, диапазонът ще
бъде голям, защото производите-
лите са много и не можем да се
картелираме, признаха обаче пти-
цевъдите.

Очакванията са най-масовото
яйце - размер L, да струва между

Евтини яйца по Великден обещаха птицевъди

Кокошките и яйцата са
най-търсените стоки на
животинския пазар в Благоевград

20 и 25 ст., което е с около 20%
под сегашните. Очаква се също
около 50-60 на сто да нарасне и
потреблението на яйца.

Цените в България не могат да
се контролират по друг начин, ос-
вен чрез търсенето и предлагане-
то, посочи Димитър Белоречков,
председател на Съюза на пти-
цевъдите.

“На този голям християнски
празник държим да се яде само
българско. Категорично няма да
допуснем внос на яйца и пилешко,
който да подбива нашите цени”,
заяви Иван Ангелов, председател
на Борда на директорите и собст-
веник на фирма “Градус”, с уговор-
ката, че това не е закана, а пре-
поръка.

Търговците трябва да следят це-
ните, на които ние произвеждаме,
за да могат всички, и най-обикно-

вените хора, да купят по-евтино
яйце за празниците, препоръчаха
още от Съюза на птицевъдите.

Те съобщиха, че и пилешкото
месо ще запази цените си по Ве-
ликденските празници, които спо-
ред тях са приемливи и също
едни от най-ниските.

Анализите на Съюза на про-
изводителите за определяне на
цените на яйцата включват суб-
сидията от около 30 млн. лева за
бранша.

Нотификацията на тази нацио-
нална субсидия се очаква до сед-
мица-две. Тя е и в основата на
разчетите за сваляне на цените,
обясниха от бранша.

Договаряне и картелиране в на-
шия бранш е невъзможно, катего-
рични са още от Съюза на птицевъ-
дите, като увериха, че в момента
няма внос на яйца в страната.

ъс стартиране на изложението
“Цветна пролет” вчера Пловдив-
ският панаир се превърнa в
пролетна градина. Изложението
за професионалисти и любители
на цветята и декоративната
растителност показва традици-
онни и екзотични цветя и
дървесни видове, овошки,
саксии, сувенири, биопродукти,
градински инструменти и обо-
рудване, препарати за расти-
телна защита, специализирани
издания и др.

Над 800 детски рисунки ще
се включат в конкурса “Цвето-
вете в пролетта”, който се
организира за пръв път в
рамките на изложението. Жури
от професионални художници
ще оценява картините на мла-

Нов лобистки текст
в Закона за горите
По предложение на ГЕРБ се въвеждат преференции
и за строителство на лифт станции в държавни гори

се предвиждаше само за пис-
тите с мотива, че държавата си
запазва земята, а районът на
пистата лесно ще се рекулти-
вира. Сега обаче ГЕРБ ще поз-
воли да се унищожават държав-
ни гори със строителството на
лифт станции и прилежаща ин-
фраструктура, при това без да
се дължи такса за смяната на
предназначението на земята.

Промените в Закона за го-
рите, които уреждат облекчено-
то строителство на писти и полз-
ването на съществуващи без
търг, бяха написани под натис-
ка на собственика на ски съоръ-
женията на Витоша - “Витоша
ски”. Инвеститорът спря всички
лифтове в планината над София
в началото на зимния сезон и
заяви, че действащият Закон за
горите им пречи на дейността.
Въпреки че ски сезонът вече

отминава, жестовете към фирма-
та стават все по-големи. Този
текст решава и последния про-
блем на “Витоша ски” с горна и
долна лифт станция на Витоша,
които са без строителни книжа.

Депутатите са вкарали още
лобистки текстове преди второ
четене на поправките в Закона
за горите, коментират от Коа-
лиция “За да остане природа в
България”.

Според тях някои от тексто-
вете са дори по-страшни от
приетите на първо четене. На-
пример върнат е текст, отпад-
нал преди години, който дава
възможност горите до 2 ха да
се ползват без горскостопански
програми. Благодарение на
такъв текст се изсякоха до голо
почти всички частни гори из
равнинните области на страна-
та и в Стара планина.

Т
екст в Закона за го-
рите, който предвиж-
да строителство на
горните и долните
лифт станции и съ-

Държавата ще емитира нови 18 хиляди акции от дружест-
вото, което участва в проекта за строеж на петролопровода
“Бургас-Александруполис”, независимо че излиза от между-
народната проектна компания, реши правителството вчера.
Акциите са на стойност 1.8 млн. лв. и с тях ще се покрият
разходи по проекта, преди България окончателно да оттегли
участието си от него.

В началото на март финансовият министър Симеон Дянков
съобщи, че България напълно е разплатила натрупаните през
години борчове за вноските за дейността на проектната ком-
пания “Трансболкан Пайплайн”, припомня Mediapool. Вноската
на страната е била 1.421 млн. евро за 2008 г. и е била платена
през същата година. Вноските за 2009 и 2010 г. (4.876 млн. и
1.323 млн. евро) са били преведени през февруари 2012 г. За
2011 г. дължимото от София е било 171.5 хил. евро и те са били
платени в началото на миналата година.

Европейската комисия разреши на български
кораби да риболовстват в румънски води. Това
съобщават от сдружение “Черноморски изгрев”,
откъдето са отправили допитване до ЕК.

В писмо, изпратено в отговор от Брюксел, се
потвърждава, че българските риболовни кораби,
снабдени с валиден риболовен лиценз и вписани
в регистъра на риболовните кораби на ЕС, имат
право да риболовстват в морските пространства
на Румъния, при условие, че спазват действащото
право на Европейския съюз.

Не са нужни допълнителни документи за рибо-
лов на български риболовни кораби в румънски
води (след 12-та миля), освен издадените от
българската администрация разрешително и удо-
стоверение за придобито право за усвояване на

Още 1.8 млн. лв. за дългове
в „Бургас-Александруполис”

Брюксел разреши наши кораби да
риболовстват в румънски води

ресурс от риба и други водни организми, сред ко-
ито и разрешително за улов на калкан.

Не е необходимо българските риболовни кора-
би да заплащат допълнителни такси за риболов в
румънски води, се посочва още в писмото.

Правото на равен достъп до водите и ресурси-
те на ЕС в Черно море се превърна в изключител-
но спорен въпрос след задържането на българ-
ския риболовен кораб на 13 април миналата годи-
на, припомня news.bg. От Сдружение “Черномор-
ски изгрев” изразяват надежда, че в следващите
седмици ще бъдат предприети необходимите дей-
ствия от страната на институциите, като всички
български и румънски рибари ще се ползват спо-
койно от правата си, дадени им по силата на член-
ството на двете страни в ЕС.

Снимка БГНЕС

„Цветна пролет” в Пловдив

С
дите таланти, като за победите-
лите ще има и награди.

Международният панаир
отвори врати и за изложението
“Природа, лов, риболов”. На
него фирми от България, Пол-
ша, Унгария и Холандия ще
покажат най-модерното ловно-
рибарско и спортно оборудване,
оптически уреди, сонари, мор-
ски картографи и радари.

Днес в панаира се открива и
“Изложбата на общините”,
която разкрива възможностите
за бизнес, инвестиции и ту-
ризъм в отделните райони на
България. Изложбата съдейства
да бъдат подкрепени инициати-
вите за привличане на инвести-
ции и финансиране от еврофон-
довете.С
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Изложението
отвори врати
вчера на
територията
на Пловдивския
панаир
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Икономика

Банковият депозит в момента е без алтер-
натива за спестяванията на хората. Това обяви
Асен Ягодин, главен изпълнителен директор на
Българската банка за развитие (ББР), цитиран
от profit.bg. след подписване на споразумения с 6
банки за отпускане на кредитна линия за малки и
средни предприятия. Според Ягодин пазарът на земя,
недвижимите имоти, взаимните фондове и акциите са
замрели. Но наистина ли е така?

ЗЕМЕДЕЛСКА ЗЕМЯ
Само преди

дни председате-
лят на УС на
Българската асо-
циация на собст-
вениците на зе-
меделски земи
(БАСЗЗ) Бори-
слав Петков спо-
дели, че през из-
миналата година
цената на земе-
делската земя се
е повишила с 10-
13%, като има и

единични райони, където повишението е от 15 до 25
на сто. А това е в пъти повече от доходността, давана
ни от банките в момента (лихвите по депозитите в
момента се движат в границите 4.5-6.5% за левовите
депозити).

ВЗАИМНИТЕ ФОНДОВЕ
Да, наи-

стина. Ин-
дустрията е
в криза,
като статис-
тиката от-
чита отлив
на средства
от повечето
ф о н д о в е .
Но справка
на рrofit.bg
от преди
дни показа, че има няколко фонда, чиято доходност от
началото на 2012 г. е в пъти по-висока от тази на
депозитите. Данните към днешна дата са следните: от
началото на 2012 г. инвестициите в ПФБК “Восток”
биха ни донесли 21.13 на сто, в “Ад-
ванс IPO Фонд” (13.46%), “Статус
Финанси” (12.82%), а “Варчев висо-
кодоходен фонд” (10.81%). Или ина-
че казано, доходност може да бъде
постигната, и то добра, но трябва да
оценим и изберем предлаганите
възможности, а те в момента са око-
ло 90 на брой за инвестиции във
фондове.

НЕДВИЖИМИ ИМОТИ
Да, секторът е един от най-силно

засегнатите от кризата. Да, цените
са паднали с 50 и повече процента
от пика си през 2008 г. Но не е ли
това идеалната възможност за инве-

Èìà ëè àëòåðíàòèâà
áàíêîâèÿò
äåïîçèò
Вярно ли е, че пазарът на
земя, недвижимите имоти,
взаимните фондове и
акциите са замрели?

с т и -
ции. В раз-
лични части на София могат да бъдат
намерени вече апартаменти за под 500 евро/кв. м, а
строителите в затруднения предлагат невероятни
отстъпки. В големите градове в страната дори има офер-
ти за имоти на цени от 12 000 до 20 000 евро, за което
ви информирахме в началото на 2012 г.

АКЦИИ
Да, факт е, че ка-

питаловият пазар в
страната ни не
предлага големи
възможности. SOFIX
бележи спад от 4 на
сто от началото на
2012 г., а BG40 с
над 7 на сто. Но... по
света има и други
пазари, където мо-
жем да инвестира-
ме. Справка на
profit.bg сочи, че основният индикатор в Египет се е
покачил с 29 на сто от началото на годината, този във
Виетнам с 27 на сто, на Русия с 23 на сто, на ОАЕ с
22 на сто, а на съседна Турция с 21.89 на сто.

БАНКОВИ ДЕПОЗИТИ
Статистика на БНБ, представена вчера, показа,

че през февруари 2012 г. спрямо февруари 2011 г.
средният лихвен процент по депозитите с договорен
матуритет в левове намалява с 0.46 пр.п. до 5.20%,
а по тези в евро - с 0.26 пр.п. до 4.65%. В сравнение
с януари 2012 г. средният лихвен процент по депо-
зитите с договорен матуритет в левове се понижава
с 0.38 пр.п., а по тези в евро - с 0.25 пр.п. Т.е. в
страната се отчита понижение на лихвите по депо-

Шанс да се докоснат
до историята на Италия
получиха тези, които мо-
гат да извадят “смешна-
та” сума от 38 млн. дола-
ра, за да придобият рези-
денцията на прочутата
фамилия Медичи в Тоска-
на. Имението датира от

Изток “икономически център на гравитацията”, се каз-
ва в доклад на Citigroup Inc, цитиран от Bloomberg.

В края на 2011 г. в Югоизточна Азия, Китай и
Япония е имало 18 000 души с по над 100 млн. до-
лара активи в сравнение със 17 000 в Северна Аме-
рика и 14 000 в Западна Европа, се казва в доклада
на банката, публикуван в парт-
ньорство в Knight Frank LLP.

Центърът на гравита-
ция на световната ико-
номика се е премес-
тил от средата на Ат-
лантическия океан
през 1980 г. до място
близо до Суецкия ка-
нал днес, според до-
клада. През януари
Международният валу-
тен фонд занижи про-
гнозата си за световния
икономически растеж
през 2012 г. до
3.3% и заяви, че
27-те икономики
на развиващите
се азиатски стра-
ни ще нарасне
със 7.3%.

Състоянието
на най-богатия
азиатец Ли Ка-
Шинг преди ден е
било около 24.8 млрд. долара, според индекса на ми-
лиардерите на Bloomberg. Мукеш Амбани, председа-
тел и управляващ директор на индийската Reliance
Industries Ltd., се нарежда на второ място в Азия с 23.6
млрд. долара. Китай ще изпревари САЩ и ще стане
най-голямата икономика в света до 2020 г. Тя обаче
ще бъде изпреварена от Индия до 2050 г., според
проучване на Citigroup, включено в доклада.

През 2010 г. броят на милионерите с активи за
над 100 млн. долара в Югоизточна Азия, Китай и
Япония е бил 16 000. Броят на милионерите от по-
добен калибър в Северна Америка е бил същия, а в
Европа те са били 13 000 в Западна Европа, според
Knight Frank. Броят на тези милионери в Азия ще се
увеличи до 26 000 през 2016 г., 21 000 в Северна
Америка и 15 000 в Западна Европа, се прогнозира
в доклада.

38 млн. долара и резиденцията
на Медичите е ваша

Изпреварване

зитите, но те не са и
единствената възмож-
ност, където да инвести-
раме свободните си
средства.

Б роят на азиатците с разполагаеми активи за
най-малко 100 млн. долара за първи път изпре-
варва този на северноамериканците, което е
поредното доказателство за изместващия се на

около 1500 година, кога-
то династията управници
на Флоренция идвали да
отдъхнат тук.

Резиденцията Tenuta
Medicea бе предложена
на търг от италианското
подразделение на Chris-
tie’s International Real

Estate. Разполо-
жена на хълм,
близо до Фло-
ренция, тя има с
3.6 кв. км приле-
жаща земя, в ко-
ято се намират
основната вила,
седем помощни
сгради, лозе,
маслинова го-

ричка, гора и поле. Са-
мото имение, което може
да се ползва като луксо-
зен хотел, заема 2.7 хил.
кв. м и благодарение на
реставрациите и облаго-
родяването напълно
съчетава старината с но-
вото. То има 19 спални и
20 бани.

Древни фрески, тава-
ни и врати, запазени как-
то по времето на Меди-
чите, каменната камина
и часовниковата кула
припомнят старата исто-
рия на имението. Същев-
ременно в него са въве-
дени всички съвременни
удобства.

Азиатците, имащи
над 100 млн. долара,
са повече от
американците

Азиатците, имащи
над 100 млн. долара,
са повече от
американците

Азиатците, имащи
над 100 млн. долара,
са повече от
американците

Азиатците, имащи
над 100 млн. долара,
са повече от
американците

Азиатците, имащи
над 100 млн. долара,
са повече от
американците
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Практично земеделие
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рез есента на 2011 г. по опера-
тивни данни на МЗХ са засети
2 482 801 дка с рапица.

В началото на месец март
бе направена оценка на състо-

П
на добра обработка на почвите беше за-
труднено от сушата и съответно това дове-
де до рискове в развитието на растенията.
Тежката зима, съчетана с липса на снеж-
на покривка в отделни райони, а също
така екстремните отрицателни температу-
ри, доведе до значителни загуби и про-
падналите площи се очаква да бъдат в
диапазона 12-15 на сто, или това пред-
ставлява около 380 хил. декара. Вероятно
реколтираните площи няма да бъдат по-
вече от 2 млн. декара, а оценката на състо-
янието на посевите показва, че средният
добив за страната няма да бъде по-висок
от 170 кг/дка. Нашата оценка към края на
месец март е за производство в диапазо-
на от 350 до 380 хил. тона.

янието на посевите с рапица от нашите
специалисти на 10% извадка от заетите
площи в 9 области на страната: Бургас,
Варна, В.Търново, Враца, Добрич, Плевен,
Разград, Ст.Загора, Ямбол. В тези области
са засети 1 693 249 дка от площите в
страната, или това представлява близо
68% от площите. Данните сочат значител-
но влошаване на ситуацията и очаквани-
ята са за ниски добиви и съответно произ-
водство през 2012 г.

През есента условията за провеждане

В периода 19-23 март търго-
вията със зърно в по-голямата
част на страната може да се
определи като относително спо-
койна. Тенденцията, която беше
характерна за пазара през по-
следния месец на динамична
промяна на изкупните цени, се
преустанови и можем да опреде-
лим пазара като стабилен в це-
ново отношение. Търсенето е
умерено и е насочено както към
вътрешния пазар, така и за из-
нос. Необходимо е да се отбеле-
жи, че специално при пшеница-
та с високи хлебопекарни каче-
ства изкупните цени леко се по-
нижиха. Но това не доведе до
паника и земеделските произво-
дители все още задържат свобод-
ни количества и съответно се на-
дяват цената да се повишава.

За последната седмица напус-
налите количества зърно и зърне-
ни продукти общо за страната са
в размер на 51 890 тона, които

ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ
по видове са както следва: 16 019
т пшеница; 189 т ечемик; 18 070
т слънчоглед; 14 640 т царевица;
233 т шарен слънчоглед; 1056 т
кориандър; 264 т брашно.

Трябва да отчетем факта, че
отново се изнесе зърно за трети
страни - 5 хил. тона, от които: 1.3
хил. тона пшеница за Македония
и 3.7 хил. тона слънчоглед за
Турция, Македония и Косово.
Тази тенденция ще продължи и
следващата седмица, тъй като на
порт Варна се товарят вместимо-
сти за 5 хил. тона за Ливан.

От началото на реколтната
година основните направления
на напусналите количества
зърно са с дестинация страни от
ЕС - 88%.

Общо от началото на реколт-
ната година са напуснали 4.35
млн. тона зърно, което е с 10.9
на сто повече спрямо същия
период на предходната 2010
реколтна година.

Пшеница - общият размер на напусналата пшеница за пери-
ода 1.07.2011 г. - 19.03.2012 г. е 1 967 556 тона (1 839 159 т за
ЕС и 128 397 т за трети страни). Следователно остатъчните коли-
чества пшеница, които могат да се изтъргуват извън страната, са
в размер на 180 хил. тона. Предвид активната търговия балансът
е доста деликатен и притеснителен до нова реколта.

Брашно - общото количество брашно от реколтната 2011 г.,
напуснало страната за периода, е 16 710 тона. Към същата дата
на миналата година напусналото количество брашно е 27 190
тона, което е с 10 480 тона повече за реколтната 2010 г., или
спад с 38.5 на сто.

Ечемик - общото количество ечемик, напуснало страната за
периода 1.07.2011 г. - 19.03.2012 г., е 328 853 тона (231 440 т за
ЕС и 97 413 т за трети страни). Следователно остатъчните коли-
чества ечемик, които могат да се изтъргуват извън страната, са
в размер на 25  хил. тона.

Царевица - общото количество царевица реколта 2011 годи-
на, напуснало страната за периода 1.09.2011 г. - 19.03.2012 г., е
930 098 тона (526 735 т за ЕС и 367 363 т за трети страни).
Следователно остатъчните количества царевица, които могат да
се изтъргуват извън страната, са в размер на 320 хил. тона.

Черен маслодаен слънчоглед - общото количество слънчог-
лед от реколта 2011 г., напуснало страната за периода 1.09.2011
г.-19.03.2012 г., е 654 420  тона (502 663 т за ЕС и 151 757 т за
трети страни). Следователно остатъчното количество слънчоглед,
които могат да се изтъргуват извън страната, са в размер на 240
хил. тона.

Средните цени на пшеницата с високи
хлебопекарни качества през последната
седмица се стабилизираха и по данни на
САПИ средната цена за седмицата е 360 лв./
тон без ДДС. Най-висока остава цената в
Хасково - 400 лв./тон. В Ловеч и Плевен
сделки се сключват на ценови равнища от
350-360 лв./тон.

При пшеницата с ниски хлебопекарни ка-
чества средните изкупни цени също остана-
ха без промяна. По данни на САПИ средната
изкупна цена за страната остава 350 лв./тон
без ДДС. В областите Бургас и Сливен цена-
та на хлебната и фуражна пшеница е еднак-
ва: 360-380 лв./тон.

Средните цени на царевицата на вътрешния
пазар през изтеклия период остава без промя-
на. По данни на САПИ цената е 360 лв./тон без
ДДС. В област Хасково сделки се сключват в
ценовия коридор от 390 - 400 лв./тон без ДДС. В
Шумен и Ямбол не са отчита сключени сделки.

При слънчогледа средните цени също се за-
пазиха спрямо предходния обзор и средната
цена за страната остава 756 лв./тон без ДДС. В

През изминалата седмица
цените на основните зърнени
култури се развиваха пре-
димно във възходяща
посока в сравнение с пред-
ходния обзор. Това се
отнася най-вече за пшеница-
та с високи хлебопекарни
качества и за царевицата,
като причините за тази
динамика бяха главно
намаления експорт на зърно
от Русия и недостатъчната
влагозапасеност на почвите
в редица европейски страни.
Климатичният фактор, про-
гнозните данни за наличните
световни запаси от зърно
към края на настоящата
реколтна година, състояние-
то на глобалната икономика
и преодоляването на дълго-
вата криза в Гърция ще
определят динамиката на
цените в близките няколко
месеца.

АКТУАЛНА ЦЕНОВА
ИНФОРМАЦИЯ -
към 12 март 2012 г.

ПШЕНИЦА: Франция (ФОБ
Руан) - 220 евро/тон (+4 евро/т);
САЩ -267 дол./тон (+9 дол./т);

Вътрешен пазар

областите Варна, Добрич, Шумен и Разград,
където търсенето е по-активно за изкупуване,
цените достигат ниво от 800-810 лв./тон без ДДС.

При брашната на едро средните цени през
изминалата седмица отново бележат повишение
и при трите основни типа брашна. Средната цена
на тип “500” е 663 лв./тон с ДДС (+2 лв./т), на тип
“700” - 636 лв./тон (+6 лв./т) и на тип “1150” - 588
лв./тон (+2 лв./т).

Международни   пазари
Германия (ФОБ Балтийско
море) - 229 евро/тон (+2 евро/т);
Унгария - 243 дол./тон (-3 дол./
т). На украинският пазар цената
ФОБ на пшеницата с високи
хлебопекарни качества отбеля-
за повишение с 5-10 дол./тон
спрямо миналата седмица и е
на ниво от 275 дол./тон. Подоб-
на е ситуацията и в Русия, къде-
то цената ФОБ Новоросийск се
покачи с 11 дол./тон и е на рав-
нище от 281 дол./т. Цената ФОБ
на пшеницата с ниски хлебопе-
карни качества в Украйна през
периода остана без промяна и
се движи в границите на 250-
255 дол./тон, като подобно е по-
ложението и в Русия, където
средните цени са без измене-
ние в сравнение с миналата
седмица и се движат в граници-
те от 205 до 225 дол./тон.

ЕЧЕМИК: Франция (ФОБ
Руан) - 209 евро/тон (+2 евро/т);
Германия - 204 евро/тон (без
промяна.). В Украйна цената
ФОБ Одеса на фуражния ече-
мик е без промяна и се движи
на ниво от 273 дол./тон, докато
в Русия средните изкупни цени
се движат в рамките на 205-215
дол./тон.

ЦАРЕВИЦА: Франция (база
Атлантика) - 217 евро/тон (+ 5
евро/т); САЩ -  294 дол./тон
(+15 дол./т); Унгария (ФОБ Бу-
дапеща) - 231  дол. (тон без
промяна). В Украйна средните
цени ФОБ Одеса на царевица-
та отбелязват повишение с 5-
10 дол./тон и се движат в рам-
ките на 255 - 265 дол./тон, до-
като в Русия средните цени са
бе промяна.

СЛЪНЧОГЛЕД: Унгария
(ФОБ Будапеща) - 525 дол./тон
(без промяна); Украйна - 520
дол./тон (без промяна); Русия -
435 дол./тон (без промяна). На
борсата в Париж цените на
слънчогледовото семе се движат
в рамките на 445-455 евро/тон.

РАПИЦА: Цените на рапич-
ното семе в Украйна отчитат
увеличение с 15-20 дол./тон
спрямо началото на месец март
и се движат в диапазона от 550
до 560 дол./тон. Цената ФОБ на
рапицата в Унгария е без промя-
на и е на ниво от 589 дол./тон. В
Германия и Франция цените на
рапичното семе са също без из-
менение и се движат в диапазо-
на от 460 до 470 евро/тон.

СТАТИСТИКА НА ТЪРГОВИЯТА
ИЗВЪН СТРАНАТА
НА ОСНОВНИ
ЗЕМЕДЕЛСКИ КУЛТУРИ

Очакват ниски
добиви от рапица
Очакват ниски
добиви от рапица
Очакват ниски
добиви от рапица
Очакват ниски
добиви от рапица
Очакват ниски
добиви от рапица

Средно по около 170 кг от декар
ще приберат стопаните
Средно по около 170 кг от декар
ще приберат стопаните
Средно по около 170 кг от декар
ще приберат стопаните
Средно по около 170 кг от декар
ще приберат стопаните
Средно по около 170 кг от декар
ще приберат стопаните
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талианският премиер Марио Монти
заяви, че дълговите проблеми на
Европа се коренят отчасти в безот-
говорното родителство на Германия

Френски военни
напуснаха
Афганистан

Около 200 френски военни се
завърнаха в родината си след
няколко месечна мисия в азиат-
ската страна. Засега в Афгани-
стан остават още 3400 френски
военнослужещи в рамките на
международните сили за
поддържане на сигурността
(ИСАФ) под ръководството на
НАТО.

Москва поддържа
„плана Анан”

Русия призова сирийската
опозиция “да последва примера
на Дамаск” и да заяви “ясно”, че
приема плана за мирно уреждане,
предложен от международния
емисар Кофи Анан, който ре-
жимът на Башар Асад твърди, че
подкрепя. Призивът идва, след
като вчера опозицията призова
Асад да изтегли танковете от
сирийските градове, за да дока-
же добрата си воля.

„Умна граница”
ще пази Европа

Европейският съюз планира
да въведе по границите си ав-
томатична система за паспор-
тен контрол, съобщи генерал-
ният директор по вътрешните
работи в ЕК Стефано Мансер-
визи. Всеки, имащ право да пре-
сече границата, просто ще
долепи биометричния си пас-
порт към четящото устройст-
во на граничния пункт и ще
преминава. По думите му сис-
темата ще се нарича “Регист-
риран пътник” и ще е част от
по-мащабната инициатива
“Умна граница”.

Берлин улеснява
гастарбайтерите

Висококвалифицираните ра-
ботници в Германия ще могат в
бъдеще по-лесно да се конкури-
рат за дадена позиция. За про-
фесии с много търсени работни-
ци, като инженери, компютърни
специалисти и лекари, минимал-
ната годишна заплата ще бъде
34 200 евро. Предлага се и въвеж-
дането на отделна виза за
търсене на работа. Тя ще важи
за чужденците от страни извън
ЕС без значение на тяхната
квалификация.

Катар навлиза
в Македония

Катарска компания иска да
открива бензиностанции в Ма-
кедония, станало ясно от посе-
щението в Катар на македонска
правителствена организация,
водена от премиера Никола Гру-
евски. “Катар петролеум” ще
построи 20 бензиностанции в
страната и е готова да купи
49% от компанията “Електро-
централи на Македония”.

Ливан задържа
оръжие за Сирия

Ливански войници са задържа-
ли два камиона с оръжие, които
са пътували към Сирия. Аресту-
вани са 10 контрабандисти -
четирима от тях са ливанци, а
шестима - сирийци. В един от
граничните градове е намерен
склад с оръжие, което е трябва-
ло да бъде предадено на бойците
от бунтовническата групиров-
ка “Сирийска свободна армия”.

Поддръжници на бившия
украински премиер
Юлия Тимошенко
проведоха митинг
в нейна подкрепа край
президентския дворец
в Киев. Те поискаха
свобода за осъдената
на 7 години затвор
Тимошенко и  медицинско
лечение за лидерката на
Оранжевата революция

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Париж и Берлин виновни
за еврокризата

Равносметката от дейност-
та на Европейския съюз две го-
дини след Лисабонския дого-
вор е разочароваща - в него
има изобилие от президенти,
съперничества и грешки, откро-
или се при дълговата криза.
Това гласи докладът за 2012 г.
на фондацията Шуман “За
състоянието на съюза”, цитиран
от Франс прес.

“Управлението на Европей-
ския съюз е сложно по
същността си. В дълговата кри-
за то се превърна в слабото
място на съюза и дори бе по-
ставено под въпрос”, пише
президентът на изследовател-
ската фондация Жан-Доминик
Джулиани във встъплението на
доклада, представен във втор-
ник в Европейския парламент
в Брюксел. В него са посочени
сериозни недостатъци в управ-
лението на ЕС след влизането
в сила в началото на 2010 г. на
Лисабонския договор, замис-
лен да засили ефикасността и
единството на съюза, напомня
АФП. Резултатът: “Изобилието

Природните бедствия и причинените от човека беди са стру-
вали на световната икономика рекордните 370 милиарда дола-
ра през 2011 г., съобщи презастрахователният гигант Swiss Re.
Така той ревизира към повишение първоначалните си данни от
декември м. г. Тогава компанията съобщи, че общите загуби за
икономиката през миналата година са възлизали на 350 мили-
арда долара спрямо 226 милиарда долара през 2010 г.

Опустошителното земетресение в Япония, което предиз-
вика ядрената катастрофа в АЕЦ “Фукушима” през март, е
причинило 57% от щетите през 2011 г., съобщи базираната
в Цюрих компания. Общо незастрахованите загуби възлизат
на 116 милиарда долара, над два пъти повече от 48-те ми-
лиарда долара, платени от застрахователите през 2010 г.

Франция и Германия се отнесли безотговорно към публичните
дефицити и дълговете, смята италианският премиер Марио Монти

зоната имаха дефицит със съучастието на
Италия, която по това време председател-
стваше въз основа на ротационната систе-
ма Съвета на ЕС. Разбира се, че ако ба-
щата и майката на еврозоната нарушават
правилата, не можем да очакваме, че стра-
ни като Гърция ще се съобразяват с тях”,
допълни италианският премиер.

Монти беше член на Еврокомисията в
първите години на новия век, когато тя
препоръча санкции на страни, които
надхвърлят максимално допустимия дефи-
цит. Европейският съвет обаче наложи
вето на инициативата. Италианският пре-
миер допълни, че не се притеснява, че
икономическите проблеми на Испания
може да се разпространят в останалата
част на Европа. Той изрази надежда, че
нестабилността в Европа скоро вече ще е
минало, благодарение на бюджетната
дисциплина, към която се придържат по-
вечето държави-членки на еврозоната, и
защитните мерки, които се прилагат.

Междувременно президентът на Ев-
ропейския съюз  Херман ван Ромпой из-

рази увереност в способността на евро-
зоната да постигне тази седмица в Ко-
пенхаген споразумение за укрепване на
“защитната стена” в отговор на дълговата
криза. Министрите на финансите на стра-
ните от еврозоната се събират в петък и
събота в датската столица, за да опреде-
лят параметрите на подсилването на
финансовата защитна стена срещу кри-
зата и помощните средства за Гърция,
Ирландия и Португалия. Има три вариан-
та. Първият, много амбициозен, е за обе-
диняване на теоретично целия капацитет
за кредитиране на Европейския фонд за
финансова стабилност (ЕФФС) от 440
млрд. долара с постоянния фонд (Евро-
пейския стабилизационен механизъм -
ЕСМ) на стойност 500 млрд. евро, който
ще бъде активиран през юли. Или общо
940 млрд. евро. Най-неблагоприятният
вариант е да останат само 500-те мили-
арда евро от ЕСМ. А третият - междинно
решение - би бил укрепване на общата
“защитна стена”, така че тя да достигне
700-750 млрд. евро.

И
и Франция в детските години на еврото.

Монти заяви пред журналисти в Токио,
че с неподчинението си на фискалните
правила двете най-големи държави в ев-
розоната са дали лош пример на остана-
лите страни от континента.

“Всичко започна през 2003 г., в почти
детските години на еврото”, заяви Монти.
“В действителност Германия и Франция не
бяха стриктни от гледна точка на публич-
ните дефицити и на дълговете”, допълни
той. Уважаваният технократ заяви, че про-
блемът е в пренебрегването на правила-
та, позволяващи годишен бюджетен дефи-
цит не повече от 3% от БВП.

Монти изтъкна, че въпреки препоръки-
те на среща на министри от правителства-
та на държавите-членки на ЕС било ре-
шено да не се наказват Франция и Герма-
ния за надхвърляне на лимита на дефици-
та. “Така двете най-големи страни в евро-

Съд в Шотландия осъди на доживотен затвор бизнесмена
Мохамед Азам Сидик за това, че е поръчал убийството на своя
брат, съобщи тв канал Ес Ти Ви.  Върховният съд в Единбург даде
доживотна присъда и на наемния убиец, българина Тенчо Андо-
нов, който на 24 октомври е убил Мохамед Надим Сидик и ранил
тежко Дейвид Далглиш в апартамент в Гленротис, на около 50
км северно от Единбург. Друг българин - Деян Николов, съдей-
ствал за покушението, също бе осъден до живот. Андонов трябва
да излежи 29 години, за да има право на замяна на присъдата,
а Мохамед Азам Сидик и Николов ще придобият това право след
излежани 25 и 18 години съответно, постанови съдът.

Убийството предизвика най-мащабното полицейско раз-
следване в историята на шотландската община Фъйф. В раз-
следването, струвало 1,4 милиона лири, са участвали до 80
полицаи и следователи, посочва Ес Ти Ви.

Фондация „Шуман”
критикува ЕС

от президенти не засили ефи-
касността на съюза на между-
народната сцена, то дори го
отслаби”, се посочва в докла-
да. Президентите - председа-
телите на Европейския съвет
Херман ван Ромпой и на Коми-
сията Жозе Барозу, плюс
върховната представителка за
външната политика Катрин
Аштън често създават впечат-
лението, че взаимно се на-
стъпват, гласи документът. “За
никого не е тайна в кулоарите
на Брюксел боричкането за
власт между господата Ван
Ромпой и Барозу. Дълговата
криза, която изведе в центъра
на играта националните пра-
вителства, определено даде
предимство на първия”, смята
авторът на доклада. Той отпра-
вя критики към Катрин Аштън и
Жозе Барозу и дори обвинява
комисията, че е задълбочила
дълговата криза през лятото на
2011 г. с редовни “паникьор-
ски” изявления за състоянието
на европейската икономика,
добавя АФП.

ЦЕНАТА НА ПРИРОДНИТЕ
БЕДСТВИЯ

ДВАМА БЪЛГАРИ С
ДОЖИВОТНИ ПРИСЪДИ
В ШОТЛАНДИЯ
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Свят

словията в затвора “Форе” в Брюксел са сравними с метод за
изтезание, се посочва в общо изявление на няколко неправител-
ствени организации, сред които “Амнести интернешънъл-Белгия”.
Вестник “Либр Белжик” публикува коментар под заглавието
“Срам”.
Правозащитниците отбелязват, че в момента в затвора на човек
се пада по един квадратен метър пространство, в единични килии
са затворени по трима души, има случаи на краста и туберкуло-
за. Тоалетните, ако работят, нямат седалки и не са отделени със
завеси. Посещенията от роднини са сведени под общоприетия
минимум (три пъти седмично), а задържаните живеят така 23
часа в денонощието.
В момента в затвора са въдворени 739 задържани при място за
402 души. Плановете на държавата са да построи нов затвор до
2016 г., но правозащитниците отбелязват статистиката, според
която в последните 30 години броят на задържаните се е удвоил,
мерките за задържане са все по-чести и по-продължителни, като
от свобода биват лишавани и групи, чието място не е зад решет-
ките - наркомани и душевноболни. Същевременно намалява
броят на случаите на помилване. Експерти, допуснати до “Форе”,
съобщават, че затворниците имат право на душ веднъж на три
дни, а спалното им бельо се сменя веднъж месечно. Те нямат
достъп до лекар и психолог, и всичко това става често повод за
прояви на агресия. Нерядко охраната излиза в стачка заради
условията, при които е принудена да работи. Немалко от затвор-
ниците молят да бъдат приведени в карцера, за да могат да
разполагат за известно време с малко повече пространство.
Една от мерките, които властите прилагат, е електронното просле-
дяване - поставяне на гривна с предавател на заподозрян или
осъден за сравнително леко престъпление, като по този начин
системата се разтоварва от част от подлежащите на лишаване от
свобода. Друга тенденция е прехвърлянето на затворници към
съседна Холандия срещу годишна такса от 30 евро на човек.
Според публикации в медиите, от началото на новия век броят на
престъпленията в Холандия е намалял и страната разполага с
почти толкова свободни килии, колкото не достигат на белгийски-
те власти.

Президентът на Руската фе-
дерация Дмитрий Медведев смя-
та за реалност евроатлантичес-
ката общност, но при условие,
че всички страни се слушат една
друга и ще участват в създава-
нето й въз основа на междуна-
родното право.

Държавният глава участва в
научно-практическата конфе-
ренция на Руския съвет по меж-
дународни дела, където се
обсъждаха перспективите и са-
мата възможност на идеята за
евроатлантическа сигурност.
Самия съвет бе създаден през
2010 г. по разпореждане на пре-
зидента за по-тясно взаимодей-
ствие между руските научни ор-
ганизации и чуждестранните
експерти по проблемите на меж-

Митове и реалност
Дмитрий Медведев знае върху какво
да се гради евроатлантическата общност

Владимир КУЗМИН дународните отношения. В Моск-
ва те заедно се опитаха да отго-
ворят на въпроса реалност ли е
темата за евроатлантическата
сигурност или остава мит.

- Според мен засега това е
мит, но този мит трябва да стане
реалност. И ние всички можем
да участваме в това - заяви Дми-
трий Медведев.

Русия е готова да даде своя
принос за това, но ръководейки
се, разбира се, от своето вижда-
не за процеса. “Сигурността
може да бъде само неделима и
равна - убеден е държавният
глава. - Опитите да се подсигури
собствената сигурност за сметка
на другите разрушава самата
идея за изграждане на общност
от държави и подкопава основи-
те на сътрудничеството”.

Междувременно в Евроатлан-

тическия регион партньорството
става все по-наложително и за
това, припомни Медведев, има
всички необходими предпостав-
ки. Това и общата борба с мор-
ските пирати, с горските пожа-
ри, работата върху програмата
“Партньорство за модернизация”
и много други. И ако до неотдав-
на силата на държавите се из-
мерваше с военната мощ, то сега
- “с откритостта и готовността за
партньорски отношения”.

Днес светът - в частност Ру-
сия и партньорите от НАТО -
преминават проверка на такава
готовност във връзка с въпроса
за разполагане на система за
противоракетна отбрана в Евро-
па. “За нас принципно важни са
сигурни и основаващи се на во-
енно-технически и географски
критерии гаранции за ненасоче-

ност на разгърнатата система на
ПРО по отношение на руските
сили за ядрено възпиране”, за
пореден път припомни Медве-
дев. Досега никой не успя да
убеди ръководството на страна-
та ни, че целият този замисъл не
заплашва Русия и че както уве-
ряват партньорите, Москва също
ще може да използва системата.
Засега в Кремъл виждат само
потенциално нарушаване на
ядрения паритет.

Докато остава възможност за
диалог, Русия не се отказва от
него, но времето върви, конста-
тира Медведев. “От наш взаимен
интерес е бързо намиране на
взаимноприемливи договорено-
сти, но именно взаимноприемли-
ви”, подчерта той.

- Ние трябва да чуем едно
много просто нещо, да го чуем и
да получим гаранции - още
веднъж подчерта руският държа-
вен глава и дори предложи при-
близителен текст - “Уважаеми
колеги, уважаеми приятели от
Русия, противоракетната отбра-
на не е насочена срещу Руската
федерация”.

Само че това трябва да е
ясно написано в документ, а не
казано при приятелски разговор.
Verba volant, scripta manent (Ду-
мите отлитат, написаното оста-
ва), премина Медведев на литан-
ски.

Темата за евроатлантическа-
та сигурност за Русия не се ог-
раничава само с ЕвроПРО. Моск-
ва също така предлагаше под-
писване на договор за европей-
ската сигурност, чиято цел е ук-
репването на фундамента на
международните отношения.
Ситуацията в Либия, а сега и в
Сирия, за пореден път убежда-
ват руското ръководство в необ-
ходимостта от такъв документ.
“Никакви схеми за управление
на глобалните международни

процеси няма да станат жизне-
способни, ако в тях не се използ-
ва или уважава принципът за
върховенството на правото,
първо, и, разбира се, принципът
за суверенитета на държавите,
второ”, подчерта Медведев.

Напоследък нарасна броят
на желаещите и опитите, заоби-
каляйки ООН, да се използва
сила за решаването на своите
задачи. Някои, отбеляза прези-
дентът, не посочвам “имена”,
искат по-бързо да направят Си-
рия демократична, други искат
да си уредят сметките с Иран и
ядрената му програма. “Да, нас
също ни тревожат много проце-
си и в това число и онези про-
блеми, за които току-що гово-
рих - каза Медведев. - Но зад
всичко това, което става, много
често прозира просто погреш-
на логика и психология на вой-
ната”.

При това за постигането на
целта се използва методът на
масирано манипулиране на об-
щественото мнение, отбеляза
руският лидер. Необходимите
задачи се представят като исти-
на от последна инстанция, дру-
гите гледни точки се отхвърлят.

Сигурността в наши дни има
различни граници. В Евроатлан-
тическия регион, смята руският
лидер, са се натрупали доста
проблеми, в това число и в об-
ластта на човешките права. “Ис-
тински ефективно да се борим с
тези проблеми можем само на
основата на конструктивно и
равноправно сътрудничество
при използването на целия
спектър на механизмите за ре-
гионално взаимодействие, вклю-
чая и Съвета на Европа, и ОССЕ
- отново повтори Медведев ос-
новната идея. - Ние сме готови
за такова сътрудничество и по-
следователно призоваваме към
това всички партньори”.

Руския президент Дмитрий Медведев смята, че евроатлантическата сигурност на този
етап остава мит, но всички могат да участват в процеса по превръщането й в реалност

Световната банка (СБ) започна ново
четиригодишно партньорство с Турция,
в резултат на което правителството в
Анкара ще получи близо 4,5 млрд. евро
за финансиране на различни проекти.
“Целта на тази стратегия е да подкре-
пи Турция и амбициите й да стане една
от десетте водещи икономики в света
до 2023 г., когато се отбелязва стого-
дишнината от основаването на турска-
та република. Това ще стане посредст-
вом бърз и устойчив растеж, който
опазва околната среда”, изтъкна в ко-
мюнике СБ.

Планът за периода от 2012 до 2015 г.
очертава три основни за страната при-
оритета - повишаване на конкурентоспо-

Милион и половина
гърци обмислят да се
преместят да живеят на
село заради петгодиш-
ната рецесия, която ста-
на причина за фалира-
нето на хиляди фирми в
големите градове, по-
казва изследване, пред-
ставено от Министерст-
вото на земеделието.

Над 68 на сто от ан-
кетираните в област
Атина и Солун заявили,
че смятат да се премес-
тят, а 19,3% правят ак-
тивни постъпки за това,
показва изследването
на института Капа
Рисърч. Около две трети

„Амнести”:

Срамът на Белгия -
затворът „Форе”

У
собността и заетостта, изравняване на
половете и подобряване на обществени-
те услуги и задълбочаване на устойчи-
вото развитие.

Припомняме, че докато в началото
на миналото десетилетие Турция бе смя-
тана като потенциално икономическо
бреме за ЕС, то през последните години
бързият индустриален напредък на стра-
ната доведе до икономически растеж,
четири пъти по-висок от този в евросъю-
за. След тежката и продължителна ре-
цесия през 2009 г. Турция регистрира
растеж от 9 на сто през 2010 г. и 7,5 на
сто миналата година, докато ЕС има сре-
ден годишен растеж по-малък от 2 про-
цента през последните две години.

Гърците се връщат на село
от анкетираните имали
университетска дипло-
ма, а над половината
били под 40 години.
Близо половината от
участниците в допитва-
нето, които заявили, че
искат да напуснат голе-
мия град, проявяват ин-
терес към земеделието,
животновъдството и ри-
болова, а 18,3 на сто
биха искали да опитат
късмета си в туризма.

Повече от 20 на сто
от хората в трудоспо-
собна възраст са офици-
ално безработни в
Гърция, а 51,1 процента
от хората до 24 години

и жените са най-тежко
засегнати. Биоземеде-
лието, отглеждането на
зехтин, лозарството и от-
глеждането на гъби са
сред най-предпочитани-
те дейности от гърците,
които вече се готвят да
се преселят, показва
още изследването.

От 11-милионното
население на страната
над 4 милиона души
живеят в Атина и още
800 000 - в Солун. Мно-
го хора се преселиха в
градовете през послед-
ните 60 години, което
доведе до обезлюдява-
не на селските райони.

СБ ще отпусне на
Турция 4,45 млрд. евро
СБ ще отпусне на
Турция 4,45 млрд. евро
СБ ще отпусне на
Турция 4,45 млрд. евро
СБ ще отпусне на
Турция 4,45 млрд. евро
СБ ще отпусне на
Турция 4,45 млрд. евро

Снимка БГНЕС



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11 ЧЕТВЪРТЪК 29 МАРТ 2012

Интервю

Днес е особено важно да засилим
интелектуалната енергия в БСП

ŒÚ ıÓ‡Ú‡ Ò˙Ï,
ÍÓËÚÓ Ì‡ÒÚÓˇ‚‡ı‡
‚ ”ÒÚ‡‚‡ Ì‡ ¡—œ ‰‡
ÒÂ ‚˙‚Â‰‡Ú Ï‡Ì‰‡Ú
‚˙‚ ‚ËÒ¯ËÚÂ Ô‡ÚËÈÌË
ÒÚÛÍÚÛË, Í‡ÍÚÓ
Ë ÔËÌˆËÔ Ì‡
ÌÂÒ˙‚ÏÂÒÚˇ‚‡ÌÂ
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Аз съм против вътрешнопартийни въпроси да се
разглеждат извън въпросите, които ежедневно
ни вълнуват, споделя членът на ИБ на НС на БСП

Доц. Ваня Добрева:

Интервю на Юрий БОРИСОВ

ë
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ë

ë

 Интересно, какви ли са впе-
чатленията от отчетно-изборната
кампания в БСП на човек, който ед-
новременно е член на ИБ и секретар
на основна партийна организация?

- Въпросите, които партийните чле-
нове дискутират, са свързани с управ-
лението на ГЕРБ. Акцентът пада върху
енергийната политика на правителст-
вото, която се оценява като антинаци-
онална, обслужваща непосредствено
геополитическите интереси на САЩ.
В изказванията се подчертава, че не
България, а Турция ще бъде енергий-
ният център на Балканите, тъй като
след по-малко от двадесет години ще
купуваме електричество от турска
атомна централа, с монтирани в нея
руски реактори. Категорично е мнени-
ето, че АЕЦ “Белене” трябва да се
строи с ускорени темпове, ако се на-
ложи от България и Русия.

Партийните членове се притесня-
ват от не особено ясната позиция на
партийното ръководство по отноше-
ние на ситуацията в Сирия и Иран.
Смутени са от парламентарната ни
група, която предпочете да не участ-
ва в дебатите и гласуването на под-
готвената от Иван Костов антибългар-
ска Декларация за признаване на ет-
ническо прочистване на “мюсюлман-
ското малцинство”. Най-силно е него-
дуванието от тримата депутати от Ко-
алиция за България, гласували с “да”
позорния текст. Голямо е възмущени-
ето от официалния грабеж на
Сребърния фонд, от изчезването на
десетки милиони за здравеопазване.
Общото мнение е, че БСП не трябва
да се коалира с ГЕРБ.

 Отчетно-изборният период съжи-
вява партията, която обаче продължа-
ва да е в недобро организационно
състояние. В същото време на събра-
нията се повдига въпросът, че партий-
ните организации не са само машина
за избор на отделни фигури и трамп-
лин за уреждане на тяхното лично
битие. Появява се усещането, че дру-
гарите от партийните организации са
употребени, чувстват се незащитени.

 Оставам с впечатлението, че
при твоите срещи доминират на-
ционалните проблеми. Би ли казала
нещо повече за вътрешнопартий-
ните въпроси?

- Преди това, мисля, че БСП най-
после трябва конкретно да формули-
ра ролята си на национално-отговор-
на партия в новите условия на евро-
пейско членство на България. Ще от-
стоява ли обезщетенията за бежан-
ците от Източна Тракия? Ще реаги-
ра ли на оповестения от Симеон
Дянков план за масово внасяне на
работна сила от Турция? Какво отно-
шение ще вземе към антибългарска-
та риторика в Македония? Ще се
противопостави ли още по-активно
на хегемонията на Световната банка
в икономическата ни и финансовата
ни политика? И т.н., и т.н.

Иначе аз съм против това вътреш-
нопартийни въпроси да се разглеж-
дат извън въпросите, които ежеднев-
но ни вълнуват. Огромна е грешката в
началото на прехода, когато партията
напусна местата, в които се трудят
българските граждани. Така БСП се
лиши от естествената си среда и се
затвори в кварталите. Например аз съм
университетски преподавател. Когато
съм с колегите, нашите теми се цент-
рират около положението в универси-
тета и какво би могло да се направи
за по-пълноценната ни реализация на
преподаватели и учени. Нашите про-
блеми и интереси са различни от тези
на земеделските производители. И
това е естествено. Друг кръг въпроси
вълнуват лекарите, инженерите, работ-
ниците, таксиматровите шофьори и т.н.
Така че крайно необходимо е да се
премести акцентът от организациите
по местоживеене към организациите
по професионален признак, към които
спадат и клубовете по интереси.

Ще посоча пример със Съвета за
образование, наука, младеж и спорт.
Съвместно с Федерацията за обра-
зование и наука направихме стъпка
в правилната посока: възстановява-
ме там, където е възможно, клубове-
те за образование и наука. Прове-
дохме добре организирани форуми
(София, Пловдив, Варна, Русе, Бур-
гас, Стара Загора), чийто резултат е
управленският проект за образова-
ние и наука на БСП.

Според мен с оглед на “вътреш-
нопартийните проблеми” сега е осо-
бено важно да засилим интелекту-
алната енергия в БСП, като всеки
член на БСП би трябвало да има
вътрешно убеждение, че гласът му
се чува, че от неговото мнение зави-
си политиката на партията.

И още. Смятам, че след конгреса
трябва непременно да се осъществи
промяна в състава и облика на
Изпълнителното бюро. Настоящият
състав от 20 души е прекалено голям,
тъй като и в момента ИБ реално се
ръководи от председателя, секретари-
те на партията и ръководителите на
парламентарната група. А и решения-
та ни не се подлагат на гласуване.
Бих настоявала новият състав на ИБ
да включва повече представители на
професионални общности, с доказан
авторитет. По подобен начин следва
да бъдат формирани и новите състави
на общинските и областните ръковод-
ства, а също и на Националния съвет.
Партията ще спечели, ако в ръковод-
ните й органи влязат повече провере-
ни в практиката кадри, изтъкнати ин-
телектуалци, учени, писатели, хора на
изкуството, лекари, университетски
преподаватели, учители, инженери,
земеделски дейци, работници и др.
Наред с младите хора тези предста-
вители на различни професии ще вне-

сат нов дух в партийната ни дейност...
 Май заобикаляш най-обсъжда-

ния в БСП днес кадрови проблем -
лидерският. Въпреки че има сериоз-
но медийно преекспониране...

- БСП не е лидерска партия. Об-
ратното, ние трябва да укрепваме ко-
лективния характер на партията.
Въпреки че ролята на лидера и сега
играе в много случаи решаваща
роля. На конгреса всеки има право
да бъде кандидатиран за председа-
тел и се надявам, че ще има диску-
сия върху основата на идеи за бъде-
щото развитие на БСП, за това как
България да излезе от кризата и
какво ни очаква след това. Моето
мнение е, че през последните десет
години Сергей Станишев израсна
като партиен ръководител и държав-
ник. Не случайно в момента оглавя-
ва Партията на европейските социа-

листи. Би ми се искало С. Станишев
с нов тип деловитост и диалогичност
да представи на конгреса съвсем
конкретно своята политическа визия.

Имам усещане, че отделни ръко-
водни представители на БСП се от-
насят прекалено неутрално към жи-
вотрептящите проблеми на трудовите
хора. Предлогът е, че партията не
трябва да се намесва в трудовите кон-
фликти, тъй като това е ангажимент
на синдикатите. Огромен дефект е ук-
лонът към общото говорене, от лише-
ните от конкретност постановки.

Един от хората съм, които настоя-
ваха в Устава на БСП да се въведат
мандат във висшите партийни структу-
ри, както и принцип на несъвместява-
не на високи партийни с високи уп-
равленски позиции. Това е полезна
реформа, инициирана от Сергей Ста-
нишев. В тази отчетно-изборна кампа-
ния новите норми започнаха да дей-
стват. Ще бъде груба грешка, ако на
конгреса тези демократични норми в
устава се ревизират в полза на стари-
те постановки - това ще подсигури
апаратни, а не партийни интереси.

 Нека се върнем към конкрет-
ната кампания. Не те ли забавля-
ват обещания, че някой може да
вкара в следващото НС 140 депу-
тати от левицата?

- Такива обещания не са реалис-
тични, те могат да имат частичен про-
паганден ефект и толкова. Безпокои
ме фактът, че и сега БСП, според со-
циологическите данни, може да се
надява на 17 или 20% електорална
поддръжка. Но въпросът не е само в
бройката депутати. Много по-важно е
доверието на гласоподавателите, ко-
ето се удостоверява чрез броя на
подадените за БСП гласове. Не раз-
брах кой вътре в партията сътвори
идеологемата за невиждан провал на
БСП на парламентарните избори през
2009 г.? На авторите на тази апока-
липтична версия ще припомня, че БСП
вече петнадесет години разполага с
електорален потенциал между 750
000 и 1 200 000 души. Така например
броят на гласовете, подадени за БСП
през 2009 г., е 748 147 (17.70%),
докато преди това, през 2001 г., БСП
е получила 783 107 гласа (17.14%).
Това означава, че такъв провал няма.
Има обаче трайна тенденция, която
се движи около 1 млн. гласоподавате-
ли за БСП - нея нито Г. Първанов, нито
С. Станишев успяха да променят.

ВАНЯ ДОБРЕВА е родена в Со-
фия. Завършила е НГДЕК “Кон-
стантин Кирил Философ” и
българска филология в СУ. Препо-
дава в ЮЗУ и СВУБИТ. Научните
й интереси са в областта на
историята и теорията на българ-
ската възрожденска литература
и култура. Автор е на изследва-
ния за възрожденската историче-
ска драма. Зам.-министър в МОН
(2005-2009 г.). Член е на Изпълни-
телното бюро на НС на БСП.
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Лудост в Смолян

МАРИН
МИЛАШКИ

Да опереш пешкира

АИДА
ОВАНЕС

ДЕН НА ВОЕННОИНВАЛИДИТЕ И ПОСТРА-
ДАЛИТЕ В ИЗПЪЛНЕНИЕ НА ВОИНСКИТЕ
СИ КОНСТИТУЦИОННИ ЗАДЪЛЖЕНИЯ. За

първи път се отбелязва през 1993 г.
На тази дата през 1915 г. е създа-
ден Съюзът на военноинвалидите и
пострадалите от войните. Наследник
е на учредените през 1912-1913 г.
дружества “Военноинвалид”. Дей-
ността му е прекратена на 1 декември 1950 г.
Възстановителният конгрес на съюза е на 26
юни 1990 г.

1516 - ИЗГОНЕНИТЕ ОТ ИСПАНИЯ ЕВРЕИ СА
НАСТАНЕНИ ВЪВ ВЕНЕЦИЯ В ОБОСОБЕН
КВАРТАЛ - ГЕТО. Думата гето

произлиза от венецианското гето
Gettore, където в близост до ле-
ярна (gheto, от getto - леене, отли-
ване) чрез декрет са били заста-
вени да живеят евреите. Обосо-
беното за тях място е на остров в
района на Канареджо, известен
като Getto Nuovo. Евреите възпри-
емат тази дума и оттук прозлиза
терминът гето. Днешното значение на думата се
отнася за всякаква бедна или престъпна град-
ска част.

1848 - НИАГАРСКИЯТ ВОДОПАД ЗАМРЪЗВА
ЗА ЕДНО ДЕНОНОЩИЕ. Водопадът на р. Ни-

агара в Северна Аме-
рика, на границата
между САЩ и Канада,
е открит през 1678 г.
Козият остров го дели
на две части - в Кана-
да (широчина около
800 м, височина 48 м) и
в САЩ (широчина 300
м, височина 51 м). Годишно отстъпва с 0,08-1,5 м.
Въпреки инженерните мероприятия, според екс-
перти водопадът ще се измести достатъчно, за
да пресуши по-голямата част от езерото Ери,
чието дъно е по-високо от дъното на водопада.

1886 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ Е ПРОИЗВЕДЕНА
„COCA-COLA”. В Ат-

ланта, САЩ, е “премие-
рата” на напитката, дело
на фармацевта д-р
Джон Пембъртън (1831-
1888). Той я замисля
като лекарство, което се
купува без рецепта. На
8 май с.г. започва продажбата й. Благодарение
на агресивната маркетингова политика от страна
на бизнесмена Ейза Григс Кандлер напитката
става лидер на световния пазар за безалкохол-
ни. И до ден-днешен американската компания
производител отрича твърденията, че някой е
разчел рецептата й.

1986 - РИМСКИЯТ НАКАЗАТЕЛЕН СЪД ОП-
РАВДАВА СЕРГЕЙ АНТОНОВ. Българинът е

обвинен за атентата срещу
папа Йоан-Павел II (т.нар.
българска следа). През 1981
г. Антонов е зам.-директор на
бюрото на БГА “Балкан” в
Рим, където на 13 май с.г. е
извършен атентат срещу главата на Римокатоли-
ческата църква. Обвинен е в съучастие на турчи-
на Мехмед Али Агджа, посочен за физически
извършител. Следствието продължава 2 години
и 6 месеца. След него и престоя в ареста бълга-
ринът се завръща в родината си с разбито здра-
ве. През 2002 г. 39-ото НС му отпуска 200 лв.
месечна пенсия. Приживе получава опрощение
от папата. Умира на 1 август 2007 г.

1990 - БЪЛГАРИЯ ПРЕУСТАНОВЯВА ПЛА-
ЩАНИЯТА ПО ВЪНШНИЯ СИ ДЪЛГ. На

16-ата сесия на 9-ото НС е прието
решение за Програма за излизане
от стопанската криза и за разгръ-
щане на икономическата рефор-
ма. С него се въвежда обявеният
от МС на 25 март 1990 г. мораториум за плащане
на външните дългове на България към чуждес-
транни търговски банки. Външният дълг на стра-
ната към 1990 г. е почти 11 млрд. щ.д. С решение
на 36-ото НС от 23 януари 1992 г. се дава съгла-
сие МС да проведе преговори по неуредени
задължения на Българската външнотърговска
банка след мораториума от март 1990-а. Спора-
зумението за плащанията по външния дълг на
България към банките от Лондонския клуб е под-
писано на 29 юни 1994 г.

2004 - БЪЛГАРИЯ ВЛИЗА В НАТО. Страната
ни става пълноправен член заедно
с Естония, Латвия, Литва, Румъния,
Словакия и Словения. Така орга-
низацията на Северноатлантичес-
кия договор се разширява за пети
път с приемането на седемте нови държави.

Поредният необмис-
лен ход на кмета на
Смолян Николай Меле-
мов пак разбуни граж-
даните на Родопите.
Той сложи за шеф на
Планетариума учител-
ката по физика Янка
Бечева, която дойде на
мястото на досегашния
директор Христина Ка-
лайджиева.  Бечева
няма никакъв опит в
тази работа, но вече
ще ръководи най-голе-
мия и успешен Плане-
тариум в България, в
който досега е влизала
само като посетител!

Оказа се обаче, че
съпругът на Бечева е
бил много добър приятел
на Мелемов. Кметът ор-

ганизирал конкурс, на
който изходът е бил
предрешен в полза на
вече новата шефка. Той
постави свой човек или
заради приятеля си, или
заради пари. Факт е и че
Бечева ще бъде дирек-
тор само година, след
като е отказала място на
физик именно в Плане-
тариума, с което да
допълва норматива си в
училище. Тогава тя каза-
ла: “Съжалявам, не мога.
Работата тук е твърде
специфична и няма да
мога да се справя”. Да,
но вече е началник за-
ради “добрите взаимоот-
ношения”. Тя ще управ-
лява национален обект,
който привлича хиляди
туристи всяка година, без
дори да има представа
как се прави. Как се ра-
боти с уредите. Работе-
щите в Планетариума
дори я призоваха да се
откаже от мястото, спе-
челено по този съмните-
лен начин, защото тя
няма да може да работи
без подкрепа на колек-
тива на Планетариума.
Те просто й казаха, че

ще е сама в начинание-
то си.

Всъщност това е по-
литика на неслучайните
назначения на Мелемов.
Той организира може би
най-голямата чистка в
Смолян от ноември, ко-
гато стъпи на власт.
Представителят на уп-
равляващата партия в
България така взе и из-
борите. Насила.

Мелемов смени ди-
ректорите на всичките
администрации в общи-
на Смолян, дори и тези,
които хвалеше, за да
сложи своите. Той мах-
на хората, които с по-
мощта на предишния
кмет Дора Янкова дока-
раха над 110 млн. лв.
европейски пари.

Оказа се, че Бечева
е била в предизборния
щаб на Мелемов, като е
била една от най-актив-
ните. Сега й се отблаго-
дари и с шефско място.

Мелемов махна и
главния юрисконсулт на
общината Маргарита
Солакова, за да докара
хора, които не познават
спецификата на Смолян.

Единият от тях от София,
другият от Пловдив! Е,
защо му трябват хора,
които първо трябва да
навлязат в работата на
Смолян, а след това да
бъдат полезни? Отго-
ворът е ясен - или зара-
ди пари, или заради
приятели. Солакова оба-
че осъди общината за
неправомерното уволне-
ние, която ще трябва да
й плати 8700 лв. обезще-
тение. Той махна и над
20 кметски наместници и
сложи свои хора, а по
време на предизборната
кампания беше казал, че
селата ще бъдат управ-
лявани, след като граж-
даните посочат своя из-
браник. Да, но не.

Община Смолян ще
се управлява така, как-
то и държавата - без
действията на ръковод-
ните органи да са по-
лезни на гражданите.
Родопският град пък е
застрашен да остане
без един от символите
си, който докарва хиля-
ди туристи всяка година.
Просто защото ГЕРБ
така е решил.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Пет години затвор по-
иска прокуратурата за
бившия здравен министър
д-р Божидар Нанев.
Скандалът около негови-
те “прегрешения” избухна
точно преди 2 години.
Още тогава ДУМА подре-
ди пъзела на премиера и
стана ясно, че около 2
месеца преди Нанев дори
да обяви търговете за
лекарствата, които сега
го вкарват в затвора, вече
е имало в ДАНС разра-
ботка срещу него. Явно
доказателство, че цялата
история около провинени-
ето на доктора е съшита
с бели конци. Още тогава
стана ясно, че премиерът
бил “толерирал” повдига-
нето на обвинението сре-
щу министъра си. Защо го
е направил?

Най-вероятно разра-
ботката е била направе-
на просто за да има пре-
миерът готовност в слу-
чай на нужда да покаже
на народа колко е чист
той и как е готов да по-
жертва “и свои” в името
на доброто на електора-
та. Иначе защо преми-

ерът би се “запасявал” с
множество разработки -
част от тях срещу здрав-
ни служители от предиш-
ното правителство, а дру-
га - срещу “свои”? Оттога-
ва тръгнаха и поредицата
уволнения и оставки и в
министерството, и в
здравната каса. И защо в
тази система? Ами ако
социалните грижи об-
служват 4-5 милиона
българи, нуждаещи се от
някаква социална под-
крепа, а образованието
касае около 2 млн. уче-

ници и студенти, то до
здравеопазването опира
всеки един от близо 8-те
милиона българи. Сиреч
сфера, към която общест-
вото е особено чувстви-
телно. Сфера, в която пре-
миерът може да бъде дви-
гател на забъркването на
грандиозен скандал дори
в чаша вода и след това
да се появи като честния
народен водач, който
раздава справедливост.
Очевидно обаче този сце-
нарий или е забравен от
Борисов, или го смята за

остарял и “дежа вю”. Ина-
че можеше да го използ-
ва в неотдавнашния къде-
къде по-грандиозен скан-
дал с лекарствата. Или
може би финансовият ин-
терес (или финансовите
договорки) са къде-къде
по-важни от... народния
интерес. А и изразът на-
роден интерес звучи тол-
кова възрожденски, че
няма начин да е присъщ
на Борисов.

И изобщо, кому беше
нужен този цирк? След
него, разбира се, на

принципа на доминото
всичко в системата
тръгна на провала. Вмес-
то да бъдат решавани
проблемите малко от
малко, току се спретва
някой и друг скандалец,
я за министър, за зам., я
за шеф на здравна каса.
А нещата в системата не
се решават и не се ре-
шават. Вече си мисля, че
не само управляващите
нямат визия за здравео-
пазването, а имат ясната
визия, че то трябва да
бъде тотално съсипано.
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Когато Неволята не идва, кол-
кото и дълго да я чакаме, оглеж-
дайки се откъде ще се появи, за
да реши проблемите ни, най-ра-
зумно е да спрем, да чуем себе
си и да се захванем сами да оп-
равим нещата. Така са постъпи-
ли дузина ентусиасти, създавай-
ки през 2009 г. Текстилен клъстър
“Коприна” (ТК “Коприна”), с ам-
бицията да възстановят бубарст-
вото и производството на естест-
вена коприна в България. На 16
март съвместно с община Враца
и със съдействието на Опитна
Станция по бубарство и земеде-
лие (ОСБЗ) - Враца, те се събра-

Светла
ВАСИЛЕВА

Българският път
на коприната

Черничарство,
бубарство,
производство
на естествени тъкани -
можем да възродим
този печеливш
стопански бранш

ха на кръгла маса да дискутират
“Пътят на коприната - минало,
настояще и бъдеще в България”.

В началото на ХХ в. България
разполага с 40 000 дка черниче-
ви градини, 2 милиона единични
черничеви дървета, построени 17
копринарски фабрики. Износът
на коприна през 1928 г. е на
четвърто място по обем, а в сек-
тор “Текстил” работят 33% от за-
етите в индустрията.

В годините на централизира-
на планова икономика съществу-
ващите производствени мощнос-
ти са одържавени и уедрени,
създадени са нови, както и мре-
жа от средни и висши училища
подготвящи кадри за производ-
ството на естествена коприна. На
прага на 1990 г. в текстилния
бранш са заети 180 000 човека,

България е била на
първо място в Европа

и на осмо в света по производст-
во на сурова коприна на глава от
населението. Държавата силно
подкрепя отрасъла, който е из-
точник на допълнителни доходи
за над 100 000 домакинства. Бу-
барите-любители получават без-
платно излюпени буби, а отгле-
даните сурови копринени пашку-
ли се изкупуват по цена 12 лв. за
килограм.

 След 1990 г. държавата от-
тегля подкрепата си за бубар-
ството, спирайки субсидиране-
то. Паралелно  текат процеси
на сепариране на технологич-
но свързани производствени
звена в отделни стопански еди-
ници. Приватизацията на пред-
приятията, които изкупуват
пашкулите - 28 на брой, както
и на тези за преработка на
суровата коприна на практика
ги ликвидира, тъй като новите
собственици в повечето случаи
разпродават сградите, а маши-
ните нарязват за скрап. Това
унищожава контролираното
промишлено бубопроизводство.
Възстановяването на земята в
реални граници е следващият
удар по коприната. Земедел-
ските стопани се ориентират
към други култури, субсидиите
за които не са спирани. В годи-
ната на приемането ни за член
на Европейския съюз страната
е с унищожени технологични
структури и мощности, без су-
ровинна осигуреност, заличена
от картата на производителите
на естествена коприна. Остана-
ли са специалистите, респекти-
ращите научни постижения в
областта на бубарството и чер-
ничарството и спомените за от-

минала слава.

В „копринения”
капан на аграрната

политика на ЕС

 Докато България губи заво-
ювани позиции и пазари, светов-
ното производство на коприна
достига 120 000 т годишно, като
75% от тях са с произход Китай.
Родината на елегантната мате-
рия формира над 80% от между-
народната търговия с естествена
коприна и диктува цените в све-
товен мащаб.

 Европейските идеи за дивер-
сификация на доставките на стра-
тегически суровини, в това число
и на греж - сурова коприна, да-
ват шанс на страната ни да пре-
открие мястото си на пътя на
коприната. Липсата на дългос-
рочна национална визия за ико-
номиката и неаргументирано
приоритизиране на един или друг
отрасъл красноречиво са отразе-
ни в един от редовете на статис-
тиката, в който срещу позициите
на “произведени и продадени

тъкани от естествена коприна” за
2010 г. стоят срамежливи нули.

България, макар и член на
Европейския съюз от пет години,
до момента не е получила и един
евроцент субсидия в подкрепа на
бубарството. Една от причините
бе огласена на кръглата маса във
Враца от търговския директор на
ТК “Коприна” Д. Иванов, според
когото неразумното използване
на средствата от предприсъеди-
нителните програми и инвести-
рането им преимуществено в пре-
работвателната промишленост е
лишило от подкрепа т.нар. тило-
ви производства, осигуряващи
суровини за нея. Другата, съвсем
не маловажна причина, са два
регламента на общността. Едини-
ят изисква наличие на организа-
ция за получаване на семена и
изкупуване на копринени пашку-
ли. Вторият касае единното пла-
щане за площ, избрано от стра-
ната ни по време на преговорите
за присъединяване вероятно като
най-опростен и лесен за админи-
стриране модел. Старите страни-
членки получават субсидии на
кутия (не на площ!), съдържаща
20 000 бубени семена, от която
са отгледани минимум 20 кг зре-
ли пашкули.

 Надеждата на ТК “Коприна”
е в обсъжданията на рамката на
общата селскостопанска полити-
ка, които текат в момента и каса-
ят периода 2014 - 2020 г. До-
кладът на Д. Митева, координа-
тор на клъстъра, обръща внима-
ние на шестте приоритета на ЕС
за развитие на селските райони
и синхрона им с амбициозната
задача за възстановяване на ко-
принопроизводството. Иновации,
опазване на екосистемите, кон-
курентоспособност, ефективно
използване на ресурсите и нама-
ляване на бедността, освен ак-
центи на общата селскостопан-

ска политика на ЕС за следва-
щия програмен период, са и жа-
лони, около които е построена
стратегията на клъстъра за
възстановяване на черничарство-
то и бубарството в България.
Идеите за таван на субсидиите,
които да се изплащат на стопан-
ство, а не на площ, по-целенасо-
чено и справедливо подпомага-
не доходите само на действащи
селски стопани, насочване на
допълнителни инвестиции в аг-
ронаука, вписване на черниците
с агроекологичен код (което
предполага двойни субсидии)
чертаят благоприятна перспекти-
ва пред селските стопани след
2013 г. и ако станат реална поли-
тика, “копринената” примка на ЕС
може да се превърне в елегант-
на рамка на успеха.

Производството на
естествена коприна

Проведената във Враца първа
кръгла маса на Текстилен
клъстър “Коприна” от планирани-
те общо шест за тази година е

само нишка в коприненото плат-
но, което седем фирми и един
земеделски производител започ-
ват да “тъкат” през 2009 г., когато
решават да обединят усилия, за
да върнат България сред светов-
ния елит производители на фее-
ричната материя. Към днешна
дата “семейството” на текстилния
клъстър наброява 70 членове,
между които и общини, работи в
8 области на страната с 35 об-
щински ръководства, игнорирай-
ки политическите различия. Уч-
редителите финансират изцяло
текущата си дейност, без държав-
на подкрепа. От 2010 г. е факт
джойнт венчър за производство
на текстил с водеща компания на
Китай. През 2011 г. е направена
първа копка на технологичен
многокорпусен комплекс за ес-
тествена коприна в Бяла Слати-
на. От началото на тази година
вече са факт търговската марка
“Булеско” и създаването на Ин-
вестиционен холдинг Текстилен
клъстър “Коприна” с участие на
руски инвеститори.

 Амбицията на клъстърния
съвет е към 2014 г. да разполагат
с 80 000 дка черничеви градини,
да добият 3000 т копринени паш-
кули, да създадат 40 000 трайни
работни места в страната и да се
преборят за 100% изплащане на
евросубсидиите за греж (сурова
коприна). Основополагащо в
стратегията на клъстъра за
възраждане на копринопроизвод-
ството е публично частното парт-
ньорство с общините. Преимуще-
ствата на тази форма на коопе-
риране бяха аргументирани от
кмета на Бяла Слатина инж. В.
Василев, чиято община е приви-
легирован участник в пилотен
проект. Стратегията разделя вир-
туално страната на шест опера-
тивни района, като във всеки от
тях е предвидено изграждане на

разсадник за черници,  черниче-
ва градина с площ между 7500 и
20 000 дка и предприятие за
изкупуване на копринените паш-
кули. Отпадъчните продукти,
съпътстващи промишленото от-
глеждане на буби - черничеви
листа, дървесна маса и техноло-
гични хартии, ще бъдат изгаряни
в когенерационни съоръжения,
като произведената топлинна
енергия се оползотворява в про-
цесите на сушене на пашкулите.
Генерираната паралелно елект-
роенергия по проекта, разрабо-
тен от инж. К. Велев и представен
на кръглата маса, ще се продава
на енергоснабдителните пред-
приятия (като ВЕИ енергия).

Изключителната подкрепа,
оказана от Опитната станция по
бубарство и земеделие във Вра-
ца (ОСБЗ), както и от директора
й доц. д-р Паномир Ценов*, меж-
дународно признат експерт в ге-
нетиката и селекцията на копри-
нената буба, гарантират успеха
на начинанието.

Проектът на ТК “Коприна” е
отворен и за всеки български
гражданин, желаещ да се при-
съедини към усилията за възста-
новяване на бубопроизводството
и производството на естествена
коприна. Достатъчно е да прите-
жава 7 дка земя, сграда с поне
80 кв. м площ и да се свърже с
текстилния клъстър.

 Амбициите на учредителите
не спират дотук. Председателят
на клъстърния съвет инж. М. Ди-
митрова очерта непосредствени-
те задачи, приети като решения
на форума във Враца, между ко-
ито разработване на Стратегия
за възстановяване на текстила в
България, изготвяне на предло-
жение до Министерския съвет от
2013 г. да се утвърдят национал-
ни доплащания за килограм ко-
принени пашкули - от 5 до 8 лв.,
както и субсидия на бройка чер-
ничева фиданка, ангажиране на
правителството и евродепутати-
те с ускоряване процедурата по
отпускане евросубсидии за
българските бубопроизводители.

Социалните, икономическите
и политическите ефекти от
възраждането на традиционни
отрасли за страната, каквито са
бубарството и производството на
естествена коприна, трудно мо-
гат да бъдат пренебрегнати, а
връщането на българите сред
най-добрите копринари в света
ще позволи най-после да изпра-
вим гордо глави и да повярваме
в себе си, със самочувствието на
общност, държаща живота в
ръцете си. Не е нужно да чакаме
Неволята. Достатъчно е да се
присъединим към започнатото.

Бубарството
си е занаят,
иска
майстори

Музей на
коприната

ЧернициПашкулите
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Искам
думата

Читателят преди всичко

iskamdumata@duma.bg

Програмно

Нужни са
действия,
а не празни
приказки

Снимка БГНЕС

Желанието и самонадеяността на ГЕРБ, че сами могат да се справят,
ще завърши с крах и с още по-дълбоко затъване в пропастта

Вуто ПЕКОВ

П
рограмната реч пред НС на
новия президент постави на дне-
вен ред остри и тежки пробле-
ми. Издигна и кауза, която за-
служава подкрепа. Посочи и

част от мерките за нейното реализиране.
Определи и крайния срок, макар и дале-
чен. Липсва обаче конкретика коя власт
какво да прави, в какви срокове и с какви
средства. Очевидно е, че само с говорене,
добри пожелания и добри намерения про-
блемите не могат да се решат. Очевидно
е, че с потенциала на една партия, на
едно крехко мнозинство в парламента и
една трета от избирателите това няма да
стане. Проблемите са тежки, някои мерки
- твърде болезнени.

С какво да се започне? Безспорно с
възстановяване на държавността, с въвеж-
дане на строг правов ред и законност, с
укрепване на демокрацията.

В ръцете на държавата са всички чо-
вешки и материални ресурси, законите и

правата за тяхното използване. За жалост
нашата държава абдикира от задължени-
ята си да бъде върховен ръководител и
организатор, пазител и ползвател на сво-
ята собственост, гарант за сигурността на
своите граждани. Ситуацията, в която жи-
веем, все повече налага извода, че управ-
лението на държавата е оставено на авто-
пилот и едноличните решения на преми-
ера. Няма добра съгласуваност и взаимо-
действие между властите. Няма знакови
успехи в борбата с престъпността, а само
полицейщина. Появиха се и политически
чадъри върху близки и приятели на власт-
та и премиера.

Държавата се нуждае от дългосрочна
стратегия за развитие. След повече от 20
години лутане и работа на парче, време е
да открием компаса, който ще определя
посоката на развитие на икономиката и
ще спре настоящия хаос. Трябва най-сет-
не да приключи реформаторството в здра-
веопазването, образованието, съдебната
и пенсионната система. Това обаче трябва
да стане с участието на всички засегнати,

при пълна прозрачност, поетапно. Трябва
да се преустанови пректиката на полити-
чески чистки във властта.

Нужно е да се създадат условия за
привличане на чужди инвестиции, да се
усвояват по-добре средствата от еврофон-
довете, да се ликвидират практиките на
сивата икономика.

Най-сериозният и важен проблем са
заплатите и пенсиите. Те трябва да се
повишат и то така, че да се компенсират
ударите на инфлацията и скокът на цените
на стоките и услугите. Със замразени за-
плати и пенсии и слаб или никакъв ръст
на доходите не може да има високо по-
требление, следователно не може да има
и развита икономика. Не е вярно, че няма
пари. Има! Но липсва ефикасен контрол
за тяхното изразходване.

Българската духовност, традиции и
морал трябва да се възстановят. Преходът
нанесе  тежки поражения. Ненавистта,
омразата и злобата разрушиха десетилет-
ни взаимоотношения между хората. Тряб-
ва да започнем да афишираме красотата

на страната, приноса ни в развитието на
човешката цивилизация, традиционното
българско гостоприемство, нашите обичаи
и традиции.

Време е най-сетне управляващите да
прозрат значението и ролята на българ-
ската наука. Вместо да закриват БАН, да
възложат на нашите учени разработката
на нови технологии за внедряване в ико-
номиката, на нови сортове за селското
стопанство и пр. Да не говорим, че такива
има, само държавата трябва да се
възползва от научния потенциал, с който
разполага.

Има и други проблеми, които се нуж-
даят от решение, но и тези са достатъчни,
за да се започне. Желанието и самона-
деяността на ГЕРБ, че сами могат да се
справят, ще завърши с крах и с още по-
дълбоко затъване в пропастта. Ако не
настъпят сериозни промени в работата
на държавните институции, не ни очаква
нищо добро. Затова трябва да спрем с
говоренето и конфронтацията и да започ-
нем да действаме.

Роден край

ромените засегнаха теж-
ко моя роден край - Тете-
венския. Промишлеността
беше ликвидирана. Заст-

Време е да си помогнем сами

П
Георги НИЧЕВ

рояването в курортите влоши
условията за отдих и туризъм.
Овощарството и животно-
въдството са на изчезване.

В миналото един от основ-
ните източници за препитание в
Тетевенско бе овцевъдството.
Условията са благоприятни - ли-
вади, гори, вода и най-вече тру-
долюбиви стопани. Овцевъдство-
то е много доходно при добра
организация. Тетевенци са
закърмени с овощарството. Вся-
ко семейство имаше бахча с
череши, ябълки и круши петров-
ки, със сини сливи за ракия,
мармалад, пестил, маджун,
сладка и сушене. След задово-
ляване на собствените нужди
стопаните продаваха излишъка
на разумни цени. Тетевенското
предприятие за сливова и пло-
дова ракия бе създадено на

базата на местното производ-
ство. И до днес недоумявам кой
управник допусна това произ-
водство да бъде ликвидирано.

Преди промените в Тете-
венския край бе развито про-
изводството на малини, кои-
то намираха добър пазар и в
чужбина. Годишният добив
надхвърляше 400 т. и носеше

добри приходи
във валута, ко-
ято се използу-
ваше за заку-
пуване на тех-
ника за нужди-
те на коопера-
цията. Създа-
дена бе модер-
на база за при-
емане, съхра-
нение и подго-
товка за износ.
Но когато се
появиха мерак-
лиите за на-
трупване на
първия милион
и започнаха да

ограбват производителите,
остана само споменът от ма-
линопроизводството.

Разрухата може да се спре.
Време е да си спомним изстра-
дания завет на нашите пред-
шественици, че ако не си по-
могнем сами, и Господ няма
да ни помогне. Отмина време-
то на алтруизма, а и Европа
даром не дава. Живеем в свят
на интереси. Природата ни е
дарила с прекрасни условия
за овцевъдство, малинарство.
Ако съумеем да ги използва-
ме и се създадат условия за
защита интересите на произ-
водителите, възраждането на
района ще започне.

Отворено писмо

До председателя
на ОПКК В. Богданова

До в. ДУМА

Др. Богданова,

Вече два месеца по всички медии върви
обсъждането на спора между Станишев и
Първанов за лидерското място в БСП, започ-
нал, в интерес на истината, от Първанов.
Интересното е, че ОПКК не е взела никакво
отношение досега по този въпрос. Защо ли?

Чл. 16, т. 4а от Устава на БСП относно
изискването към кандидатите за ръководни
партийни органи гласи: “Кандидатите за из-
борни длъжности на общинско, районно и град-
ско ниво трябва да имат не по-малко от една
година партиен стаж. Кандидатите за Наци-
оналния съвет и ОПКК трябва да имат не по-
малко от две години партиен стаж”. Вярно е,
че така формулиран, членът дава право на
всеки, който е бил някога член на БСП, после
я напуснал по някакви лични причини, след
като възстанови членството си, да заеме
веднага съответен ръководен пост. Нали се
сещате какви последици ще има това за пар-
тията. Каква мотивация за работа ще имат
онези нейни кадри, които знаят, че утре
могат да бъдат изместени от някой
“завърнал се”. Всеизвестно е, че др. Първанов,
ставайки президент, напусна БСП. Той не се
оттегли само от НС на БСП, което беше
задължително, или не замрази членството си,
а за да докаже, че е надпартиен лидер, напус-
на БСП, нещо, което не направиха предхож-
дащите го президенти Желю Желев и Петър
Стоянов.

Вярно е и друго нещо, че партията няма
разработен и приет Морален кодекс, както се
изисква по Устав, но аз искам да ви попитам,
др. Богданова, според вас морална ли е
постъпката на президента Първанов? Вярно
е, той, по думите на Румен Овчаров, беше
“извадил от ръкава си Станишев като малко
бяло зайче”, и може би е разчитал, че така
след пет години ще се върне на бял кон на
лидерското място в партията. Минаха обаче
не пет, а десет години и Сергей Станишев
възмъжа, натрупа опит, авторитет и влия-
ние, в резултат на което беше оценен и от

европейската левица и беше избран временно
за президент на ПЕС. Това е плюс не само за
него, но и за БСП, както и за България като
цяло. В този момент др. Първанов, вместо да
застане до него и да го подкрепи, започна
битка за лидерското място. Няма да коменти-
рам кой какви успехи или неуспехи има, още
повече, че Първанов не е бил министър-пред-
седател, а Станишев - президент, както няма
да коментирам и намерението на Първанов за
по-нататъшно социалдемократизиране на пар-
тията, изразено в интервюто му наскоро след
напускане на президентския пост в предава-
нето “Нека говорят” по Би Ти Ви, което не се
подкрепя от по-голямата част от членовете
на БСП, но смело мога да кажа, че болшинство-
то редови партийни членове не одобряват
това, което става, и не оправдават Първанов.
И нека кажа още нещо. Трудно печели автори-
тет, влияние и успехи партия, в която се
борят различни лобита. В случая ми се иска да
припомня приказката “Орел, рак и щука”, както
и вица за казана с българите и дяволите в ада.

Инж. Иванка ВЪЛКОВА -
член на РКК, р-н “Искър”, София
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Позиция Мисия Брюксел

тава интересно. На
местните избори в
Саарланд, Герма-
ния, пиратите взе-
ха 7.4%. Преди то-

ва бяха взели 9.8% в Берлин.
Да припомня, че първата пи-
ратска партия се бореше за
свобода в интернет и беше от
Швеция. За нея чухме първо
точно преди предишните ев-
ропейски избори през 2009 г.,
когато тя успя да излъчи евродепутат. Но мобили-
зацията срещу АСТА беше мощен катализатор за
пиратските партии. И макар че Саарланд е най-
малкият германски ленд само с един милион насе-
ление, на него може да се погледне и като на
политическа лаборатория за това, което се задава
в европейски мащаб. А темата за АСТА не е при-
ключена. Тепърва ще чуваме за пиратите и в наци-
онални, и в европейски избори.

Другото нещо, което прави впечатление, е реа-
билитацията на комунистите, за които вече в Брюк-
сел спокойно се говори като за коалиционни парт-
ньори, в голямата задача да се свали ЕНП от заду-
шаващата им власт.

Буквално завчера Даниел Кон-Бендит, леген-
дарната фигура от студентската революция във
Франция през 1968 г., който е единият от двамата
лидери на групата на Зелените в Европейския пар-
ламент, ги покани в обща коалиция срещу ЕНП. Той
предложи през 2013 г. да бъдат проведени общо-
европейски предварителни избори, една година
преди изборите за европейски парламент, за опре-
деляне на общ кандидат за председател на Евро-
пейската комисия. Според Кон-Бендит социалисти,
либерали, зелени и комунисти трябва да създадат
общ съюз, наречен “Пакт за социална и екологиче-
ска демократизация на Европа”. Всяка от тези ев-
ропейски политически партии трябва първо да
излъчи свой кандидат за наследник на Барозу и
след това да се определи най-добрият като общ
кандидат на пакта.

И ако социалисти, либерали, зелени и комуни-
сти спечелят европейските избори, което е почти
сигурно, този пост ще бъде иззет от ЕНП. Защото
дори ако лидерите на ЕС предпочетат друг канди-
дат, единственият, който би могъл да събере мно-
зинство, за да мине вотът в Европарламента, ще
бъде този на пакта.

В момента в Европейския парламент има 754
евродепутати. ЕНП има 271, а ако въпросния пакт
съществуваше, той щеше да има 367 евродепутати
- почти половината от общия брой. Целта е при
следващите избори пактът да има абсолютно мно-
зинство. Но за да стане всичко това действител-
ност, трябва единение и много огранизационна
работа.

Сега социалистите имат 190 евродепутати, ли-
бералите 85, зелените 58 и комунистите 34. Офици-
ално групата на комунистите се нарича “Европей-
ска обединена левица - Северна зелена левица”,
но всъщност никой не ги нарича с това дълго на-
звание. За комунистите се говори много напоследък
заради невероятния подем във Франция на техния
кандидат за президентските избори Жан-Люк Ме-
ланшон. Не става дума за Френската комунистиче-
ска партия, която е в упадък, защото не се ползва-
ше с добро има заради връзките си с бившия СССР.
Меланшон, който е бивш социалист, през 2008 г.
създаде “Лявата партия”, идеологически много
близка с “Ди Линке” на Оскар Лафонтен в Герма-
ния. Но идеологията на партията му наистина е
най-близка с тази на комунистите. Наблюдавам
предизборните му изяви и както много други, съм
удивен от ораторския му талант и поразяващите му
реплики в телевизионните дебати.

Меланшон се смята за идеологически наслед-
ник на Жан Жорес и проповядва гражданската ре-
волюция, която да доведе до нова конституция и да
промени баланса на властите във Франция, където
президентът съсредоточава огромна власт. Другата
цел е овластяване на работещите в предприятията,
до степен до която те да определят заплащането
на висшите ръководители. Митингът на Меланшон
в Париж на площада на Бастилията миналата не-
деля събра 120 000 души и буквално стресна френ-
ската политическа класа. Сондажите дават на Ме-
ланшон трето място и 14% от гласовете, като изне-
надващо той изпревари кандидатката на крайната
десница Марин льо Пен. Засега кандидатът на
социалистите Франсоа Оланд води с 29.5% пред
Саркози, който има 28%.

През седемдесетте години зелените направиха
огромен пробив с идеи, не особено различни от
тази на левицата. Ди Линке направиха същото през
2005 г. Сега идат пиратите, идат комунистите. Дали
ще крадат идеи и електорат от социалистите, или
ще се изграждат коалиции? Лидерът на ПЕС би
трябвало да знае най-добре.

С
Георги ГОТЕВ

Б.Б. изхвърлил Тр.Тр.,
защото Тр.Тр. единствен
възпирал руските ядрени
попълзновения и ратувал
за безкористните интере-
си на шистовия “Шеврон”.
Така мислят едните и
страдат за съдбата на
бедния Тр.Тр.

Б.Б. изхвърлил Тр.Тр.,
защото Тр.Тр. подмолно
работел за руските ядре-
ни диверсанти, не искал
диверсификация (Хм-хм,
да не би диверсия и ди-
версификация да имат
един и същи корен?) и
тайно от Б.Б. гласувал за
Путин. Така мислят други-
те и страдат за съдбата на
бедния Тр.Тр.

И едните, и
другите неразум-
но допускат съще-
ствуването на ня-
каква ясна мисъл
в главата на Б.Б.
относно “Белене”,
шистовия газ, Ру-
сия и САЩ. Глава-
та на Б.Б. е задръ-
стена от плътна
мъгла под наляга-
не, която стана
още по-плътна
след митичния
разговор с “коле-
гата Путин”.

Б.Б. изхвърлил
Тр.Тр., щото му
отмилял на душа-
та, разбил му
сърцето, вдигнал
цената на газа (ето кой е
виновен!) и заложил капа-
ни пред нищо неподози-
ращия младенец Д.Д. Така
каза Б.Б. Младенецът има
вид на чавдарче, на което
току-що са вързали пио-
нерска връзка. Днес Б.Б.
праща невинния Д.Д. като
пощенско гълъбче в Моск-
ва - с писъмце в човчица-
та, и го хвърля право в ла-
пите на страховитата рус-
ка мечка. Какъвто и да е
отговорът на “колегата
Путин”, виновно ще е
гълъбчето, горкото. То ще
бъде схрускано.

Има и едни правовер-

Diversificatio
15 стъпки към свободата и независимостта

Велислава
ДЪРЕВА

ни герберюги, които мис-
лят, че Б.Б. изхвърлил
Тр.Тр., щото ходил на
плаж в Катар на държав-
ни разноски с още 130-
140 юнака, воглаве с пре-
миера, който тоже обна-
жил мощни телеса на
морския бряг и сащисал
свенливите катарки.

Какво пише в писъм-
цето - не знаем.

Кой го е писал - досе-
щаме се. Дано поне пре-
водът е добър.

Какво ще роди мъгла-
та под налягане?

Ами диверсификация
ще роди.

Ето как (в 15 стъпки):
1. Няма “Белене” (под

никаква форма). “Шеврон”
дупчи Добруджа за шис-
тов газ.

2. Няма “Белене” (като
българо-руски проект).
“Шеврон” дупчи Добруджа
за шистов газ.

3. Няма “Белене”, до-
като Б.Б. не изнамери

“стратегически чуждест-
ранен инвеститор”. От ко-
ето следва - какво? Че
според Б.Б. Русия не е
стратегически инвести-
тор? Че Русия не е чужде-
странен инвеститор? Че
Русия не е никакъв инве-
ститор? Няма отговор.
“Шеврон” дупчи Добруджа
за шистов газ.

4. Има “Белене” (като
българо -американски
проект, щото някакъв ми-
тичен американец бил
проявил интерес). “Шев-
рон” дупчи Добруджа за
шистов газ.

5. Няма “Белене”, има

VII блок на АЕЦ “Козло-
дуй”, където Б.Б. лично е
пренесъл руския реактор
като стомна за вода. Ако
руският реактор работи в
“Белене”, той е лош, не-
правилен и недемократи-
чен. Ако работи в “Козло-
дуй” е добър, правилен и
демократичен. “Шеврон”
дупчи Добруджа.

6. Няма “Белене”, няма
VII блок на АЕЦ “Козло-
дуй”, и руски реактор няма,
понеже Дянков го е шит-
нал на половин цена. “Ше-
врон” дупчи Добруджа.

7. Няма “Белене”, Ру-
сия строи АЕЦ в Турция с
4 ядрени реактора. Руски.
В Турция може, в Бълга-
рия - не. Турция е член на
НАТО и мераклия за ЕС.
Там може да работят 4
руски реактора като бе-
ленските. България е член
на НАТО и на ЕС. Тук не
може да работи ни един
руски реактор. “Шеврон”
дупчи Добруджа.

8. Няма “Белене”, няма
VII блок на АЕЦ “Козло-
дуй”, времето на V и VI
блок изтича, III и IV блок
бяха предадени, прода-
дени и погребани, от I и II
блок не остана и помен,
България внася ток от ру-
ската АЕЦ в Турция, по-
неже този ток е добър,
правилен и демократи-
чен. “Шеврон” дупчи Доб-
руджа.

9. България внася газ
от Турция. Турция внася
газ от Азeрбайджан, от
Иран и от Русия, също
така. Руският газ от Русия
е лош, неправилен и не-

демократичен. Руският газ
от Турция е добър, прави-
лен и демократичен. Цяла
Западна Европа виси на
кранчето на руския газ и
живее благодарение на
руския газ. Въпреки че е
лош, неправилен и неде-
мократичен. “Шеврон”
дупчи Добруджа.

10. България няма яд-
рена енергетика, а като
няма ядрена енергетика,
няма и специалисти по
ядрена енергетика, няма
учени, няма преподавате-
ли, няма студенти. Изчез-
ва един клон от науката.
“Шеврон” дупчи Добруджа.

11. България няма яд-
рена енергетика, не про-
извежда евтин ток, не из-
нася, не печели. Внася.
Превръща се в енергиен
просяк. И става независи-
ма! Ура! Ура! Ура! Бълга-
рия е освободена от мра-
ка на руското енергийно
робство. Връз коня на
Царя-Освободител се мя-

тат Уорлик и
Хилъри и препус-
кат в галоп към
Добруджа. (Да
бяхме знаели,
през 1877-1878 г.
щяхме да върнем
руските солдати
от Дунава и да ча-
каме американ-
ските рейнджъри,
че да ни освобо-
дят диверсифици-
рано. Ама пуста
недалновидност!)
“Шеврон” дупчи
Добруджа.

12. Независи-
мата и освободе-
на България из-
чезва като енер-
гиен център на

Балканите. “Шеврон” дуп-
чи Добруджа.

13. Няма Добруджа,
няма българска житница,
има пустиня.

14. Добруджа остава
само в разказите на Йор-
дан Йовков.

15. България остава
само в историческите хро-
ники.

Задачата е изпълнена.
Натиснете delete.

Това се нарича дивер-
сификация.

Така най-сетне ще
бъдем демократизирани,
дерусифицирани и дивер-
сифицирани. Окончателно.

Днес е особено важно...
 Напоследък се заговори за

“табута в медиите”. Кои според
теб са най-важните табута, ако
има такива?

- Разбира се, че има “табута”.
Някоя от т.нар. независими медии
да е повдигнала въпроса, че Бълга-
рия по подобие на страни от Тре-
тия свят се управлява от чиновници
на Световната банка под одобри-
телния поглед на посланика на
САЩ? И дали има друга такава
държава-членка на ЕС? Някой да
е обяснил как по времето на глав-
ния секретар на МВР Бойко Бори-
сов СиБанк за една нощ смени
собственика си и през следващите
десет години Цветелина Борисла-
вова стана един от най-големите
собственици в България? Медиите
са много внимателни и когато ста-
ва въпрос за монополите в банко-
вия сектор, в горивата, в самите
медии? Колко от медиите си раз-
решават да кажат, че царят е гол?
Да защитят хората, които излизат
на улиците? В повечето случаи те
не скриват, че са рупор на управ-
ляващите.

Наскоро проф. Надежда Драго-
ва сподели, че голямата ни траге-

Пирати и
комунисти
Пирати и

комунисти
Пирати и

комунисти
Пирати и

комунисти
Пирати и

комунисти

От стр. 11 дия в момента е, че живеем извън
историята. Творим митове и битува-
ме в тяхната среда.

 Има ли теми табута в
БСП?

- Темите табута в БСП не са
една или две. Това е една от при-
чините много често хората да не
ни вярват. Такава тема табу е оцен-
ката за периода 1944-1989 г.; така-
ва тема табу е истината за участи-
ето на представители на БКП/БСП
в криминализацията на прехода.
Има и теми, за които се смята, че е
по-добре да не ги обсъждаме. На-
пример управлението на Демокра-
тичната левица в периода 1994-
1997 г. Или “странното” явление
бизнесмените с червен произход
да подкрепят не БСП, а ГЕРБ и
Бойко Борисов. Или защо днес за
нас не гласуват вече онези 1 млн.
български граждани, които преди
петнадесет години ни подкрепяха?
Или защо и за БСП Руската феде-
рация не е основен стратегически
партньор за България?

 Би ли посочила слабости в
работата на сегашното ИБ?

- Не мисля, че дейността на
сегашното Изпълнително бюро е
по-уязвима в сравнение с предиш-

ни състави на ИБ. Състоянието на
БСП не може да бъде преписано
на 21 човека. Освен това сега ръко-
водството на ПГ има равна или по-
голяма реална власт, отколкото ИБ
на НС на БСП. И това пак е резул-
тат на едностранчивата еволюция
на партията от масова главно в
парламентарна партия.

Но че партията се нуждае от
решително обновяване на ръковод-
ните си органи на всички нива, е
повече от очевидно. Само че, спо-
ред мен, основни недостатъци са
слабият професионализъм и неде-
ловитост на значителна част от
ръководните кадри, налагането на
модела “юпи” в БСП, опитът да се
издигат млади дейци, ръководени
от партийни кукловоди. А също така
гледането през пръсти на обвине-
нията, че и във високите етажи на
БСП има корумпирани кадри.

 А сега накъде?
- Убедена съм, че на конгреса

ще бъде приета нова политика,
която всички очакваме. Разцепле-
ние няма да има. За председател
на БСП ще бъде избран онзи кан-
дидат, който получи доверието на
конгреса. Чудеса няма да станат,
както някои се надяват.
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мето на Иван Кле-
новски нашумя в
средата на 80-те го-
дини на миналия
век, когато в апогея

Големият малък човек
на големия малък бизнес
Българинът трудно ще разбере дали тъй нареченият
преход е завършил, твърди Иван Кленовски

Васил ПОПОВ ПРЕПОРЪКИ
КЪМ
НАЧИНАЕЩИТЕ
БИЗНЕСМЕНИИ

Българи, ще си позволя
да изпратя послание към вас
- не мислете позитивно относ-
но дребния и средния частен
бизнес. Не предприемайте
нищо, защото криминалният
преход ще ви срине и обере.

Преди всичко ще трябва
да се обединим и сринем този
гнил модел и положим осно-
вите на нещо здраво и истин-
ско. Аз съм оптимист. Вяр-
вам, че ще се случи. Много
трудно, но ще се случи. На-
шите деца и внуци да растат,
учат и живеят в БЪЛГАРИЯ,
а не в чужбина.

“Уважаеми” манипулато-
ри и тем подобни глашатаи,
разберете, че българинът не
мрази, не завижда, не зло-
бее по “богатите”. Той само
пита - как е възможно за тол-
кова кратко време да забо-
гатеят безумно много посо-
чени от не знам кой лица?
Икономическата световна
история казва друго - вижте
Хенри Форд, “Левис”, “Опел”,
“Макдоналдс” и др. Те са
станали богати след близо
100-годишен робски къртов-
ски труд, последователност,
упоритост, воля и дух.

на тъй наречения развит со-
циализъм той стана първият
български истински частник.
Нека обясним с две думи: още
тогава той беше готов да се
занимава с малкия бизнес и
се сблъска с един куп пречки.
Сега, след толкова години, и
на него му е трудно да каже
колко от политиците и държав-
ниците са му помагали и кол-
ко са му вредили. Едни му
предоставяха много възмож-
ности да развива своята ини-
циатива - даваха му общински
терени, върху които той много
бързо построи верига от пет
магазина изключително със
собствени средства. Други го
наричаха гробокопач на соци-
ализма. В същото време той и
неговата съпруга Снежанка
вече бяха успели да създадат
и да отгледат девет деца - две
дъщери и седем момчета.

Добре е да кажем как Иван
е започнал своя бизнес. Мно-
го просто - една скара, един
тиган, един хладилник и - па-
лачинки, принцеси и пържени
картофки. Първи помощници
са неговите деца, заради кое-
то много пъти е бил укоряван,
че експлоатира детския труд.
Той обаче твърди друго - така
ги е учил на труд и сами да се
оправят в живота.

Преди около 45 години
съдбата го прати в ръцете на
истински, честни, трудолюби-
ви българи, казва Иван Кле-
новски. Те оформят житейска-
та му и трудова философия, а
той се оказва добър ученик и
възприема всичко положител-
но. Това изгражда ценностна-
та му система и всичко, което
е постигнал в живота си, а то
не е никак малко, го дължи на
това школо. Като говорим за
ценностната система, нека
подчертаем, че Кленовски е
дълбоко потресен от факта, че
днешнните млади имат не
просто сбъркана, а нямат ни-
каква ценностна система.

Историята на неговия дре-
бен частен бизнес е изклю-
чително интересна, драма-
тична, преливаща и изпъстре-
на с възход и падения. Духов-
но стоях много добре - убе-
ден в правилната посока на
мисленето ми и стратегията,
обяснява Кленовски. За него
било трудно да съчетае идео-
логията и частната дейност.
Тогава се намесва за поре-
ден път съдбата и го подкре-
пят важни партийни величия.
Те не съзират нищо користно
в неговите съждения. Напро-
тив - отбелязват, че ако всич-
ко това се случи, Кленовски и
неговата частна дейност ще
бъдат полезни на държавата.
Така той започва със 7000 лв.
семеен капитал.

На въпроса какви пет
пречки и пет стимула пред
частната инициатива по вре-
ме на социализма е имал,
Кленовски отговаря, че пре-
пятствията са били много по-
вече от пет. Най-важното от
тях е идеологическият
сблъсък, но все пак в голяма
степен преодолим благодаре-
ние на разумните висши ръко-
водители. За ужас на днеш-
ните еничаро-легионеро-ком-
сомоло-герберисти, ще кажа
- имаше такива и те преобла-
даваха, категоричен е Иван.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВАСтимулите за него също са
много повече от пет. Импулс
му дава мисълта и грижата за
държавата и държавността и
опазването на икономически-
те й интереси. И до днес той
е впечатлен как е успял да
преодолее бюрократичната
чиновническа машина.

Посоката и практиката в
смяната на системата старти-
ра през 1983-1984 год. 35-о
постановление, 17-о постанов-
ление и указ 56 не са сътво-
рени от сега управляващите,
припомня бизнесменът. След
1989 г. унищожиха всичко,
обявиха, че животът започва
от тях и ще е бъде добре бързо
да забравим близкото минало
и оставим празна историчес-
ка страница периода 1944-
1989 г. Кленовски установява,
че властта е била права. За-
щото само чрез изтриване на
паметта и промиване на мозъ-
ка няма да видим и разберем
колко и как крадат държава-
та, казва още Иван.

Запитан какви пет пречки
и пет стимула пред частната
инициатива е имал по време
на прехода, Иван Кленовски
отговаря: “За мен понятието
преход не съвпада с моите
разбирания и практики. 20 го-
дини бандитизъм, грабеж,

убийства, чалга, нар-
котици, фалшив алко-
хол, червен пипер
със стрита тухла и
миниум за цвят”. Спо-
ред него целта е ог-
рабване на героич-
ния българин, дръз-
нал да се нарече
дребен частник. Съз-
дадени бяха някакви
икономически аген-
ции, изпълнени с
“комсомолски” юнаци,
подвластни на пари-
те на милионера-ев-
реин Сорос, коменти-
ра още бизнесменът.
Според него те ни
“учеха” и продължа-
ват да ни “учат” на
частна дребна и
средна дейност. За-
това от страниците на
ДУМА Кленовски ис-
ка да изпрати посла-
ние до тези “капита-
листично” обучени момчета:
“Съдирайте му кесията на този
Сорос, но не лъжете и не ма-
нипулирайте българина, за-
щото и вие сте българи”. Той
вярва в това, че по всяка
стълба изкачването е процес
отдолу нагоре, обратното дей-
ствие е падане, и се е убедил
в това, видял го е в живота си.
Точно затова припомня заве-
та на истинските строители, че
къщата се строи на здрави ос-
нови, а при слабите рухва рано
или късно. Това ще се случи и
с вашия преход, той е ваш, не

на българите, казва Кленов-
ски. Прогнозата на многодет-
ния баща е, че не след много
време ще се наложи да започ-
нем градеж на нов икономи-
чески преход и това не е най-
страшната заплаха.

Най-неочаквано аз полу-
чих удар под кръста от сегаш-
ното управленско “комсомол-
ско” съсловие в средата на 80-
те години. Тогава те бяха на
2-ро и 3-то ниво в структурата
на управлението и пазеха сви-
репо социално-икономичес-
кия модел, разказва още Иван.

Именно тогава той е обя-
вен публично за рушител
и експлоататор на детския
труд. Дейността на бизне-
смена обаче е оценена
положително и реклами-
рана зад граница чрез
делегации от западни
държави. Доклад, изнесен
от български представи-
тел пред европейската
общност, в който 2 от 30-
те страници са заделени
за фамилния бизнес на
Кленовски, се приема
като крачка към свободна
пазарна икономика. В
този момент бивш парти-

ен районен секретар е хванат
със скрита камера как израя-
ва мнение, че Иван и семейст-
вото му не са подходящия
модел за реклама. Въпреки
това партиецът признава ка-
чествата му. Това е най-сил-
ният удар под кръста за биз-
несмена.

Иван няма своя молитва и
свои десет заповеди като бо-
жиите. Всяка сутрин след
душа се моли бог да му про-
сти греховете, а божиите за-
поведи са му помагали за
възпитанието и изграждането

на ценностната система на
деца и внуци.

Ако трябва Иван да се съю-
зи в бизнесплан с други хора,
той е категоричен, че не би го
направил, по простата причи-
на, че ще се отклони от прин-
ципа за фамилния бизнес. В
обществен план би участвал в
едно движение за смяна на
бандитския преход в икономи-
ческата му част. Ще отдам
всички сили, дори и живота си
ще жертвам, за да живеят де-
цата ни в нормална икономи-
ческа бизнессреда, казва още
Иван.

На въпроса кога може да
се каже, че дребният бизнес е
голям и че малкият бизнесмен
никак не е малък, Иван отгова-
ря: “Ккогато цялата тази ико-
номическа пасмина разбере,
че по стълбата се тръгва от
дребния бизнес”. Следва по-
следователно изкачване към
върха, което е дългогодишен
процес, дори може да стигне и
100 години. Ти обаче слагаш
основите и след теб продължа-
ват градежът и изкачването от
наследниците, заковава бизне-
сменът. Това според него е
историята на големите корпо-
рации и концерни.

Три клонки от многолюдното родословно дърво

Някой ще наследи дядовата борбеност и вяра

Бързо, лесно, вкусно и... с умение
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Култура
очаквайте

Представят новия
брой на алманах
„Света гора”

Вече петнайсет години ли-
тературният алманах “Света
гора” радва любителите на
изящната словесност. Обемис-
тото и луксозно отпечатано
издание на “Фабер” - Велико
Търново, се разпространява у
нас чрез големите книжарски
вериги, сред българите в чужби-
на, на територията на Балкани-
те и Европа. Главният редактор,
литературоведът и писателят
проф. Сава Василев, и редакто-
рите - критикът Владимир Шу-
мелов, критикът и преводач
Огнян Стамболиев и изкуство-
ведът Радослав Радев, и този
път ни срещат с впечатляващ
брой интересни български и чуж-
дестранни поети, белетристи,
есеисти, критици, драматурзи.
Новият брой ще бъде предста-
вен днес от 18 ч. в Унгарския
културен институт в София, ул.
“Аксаков” 16. Сред нашите ав-
тори в сборника от 750 стра-
ници (към него има и мултиме-
диен диск) срещаме имената на
Пламен Антов, Неда Антонова,
Емил Кръстев, Деян Енев, Яни-
слав Янков, Христо Медникаров,
Янислав Янков, Иван Ставрев,
Димитър Донков, Александър
Шурбанов, Божидар Богданов,
Ерика Лазарова, Гатя Симеоно-
ва, Петър Доков... Едно сериоз-
но литературно издание не
може без световната литера-
тура. Затова тук немалко са и
преводите на чужди поети -
Лучиан Блага, Йон Мирча, Бети
Алвер, Чеслав Милош, премиер-
ни подборки на непознати ав-
тори от Япония, Белгия и
Сърбия. Няколко десетки са и
рецензиите за новите книги на
автори от цяла България. Не са
пропуснати юбилейните годиш-
нини на много български и чуж-
дестранни творци, интересни
са и новите стихове на бардо-
вете с китара Христо Грама-
тиков и Владимир Стоянов.

Поетична вечер
в РКИЦ

Вечер, посветена на Деня на
поезията, ще се състои днес от
17 ч. в Музикалния салон (III етаж)
на РКИЦ на ул. “Шипка” 34. Ще
участват поети от Плевен.

Унгария е фокусна
страна на Софийския
панаир на книгата

два ли пиано бар “Social Club” при
Столичната библиотека е събирал
толкова много писатели и журна-
листи, поети, фенове на изящното

С
ни

м
ка

 У
К

И

Меморандум между Унгарския
културен институт и асоциация
“Българска книга” за това, че
Унгария ще бъде фокусна държа-
ва на ХХХI Софийски междунаро-
ден панаир на книгата през де-
кември, бе подписан в УКИ. Мемо-
рандумът беше подписан от Ве-
селин Тодоров, председател на
АБК, и д-р Тошо Дончев, дирек-
тор и съветник в посолството
на Унгария. Унгарското присъ-
ствие на панаира на книгата ще
бъде съпътствано от богата
културна програма.

Посланията на Мария Ножарова
в галерията на СБХ на „Шипка” 6
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Пенка Чернева напомни
за легендата „Поглед”
„Няма рецепта
за живот” е
озаглавен сборникът
с интервюта
на писателката

Пенка Чернева (вдясно) заедно с редакторката на новата й книга -
литературната критичка Наташа Манолова, по време на премиерата в

пиано бар “Social Club” при Столичната библиотека

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

първа любов - журналистиката, и защита-
ва интервюто като жанр с прекрасната си
книга - подчерта в края на своето емоци-
онално изказване Тодор Коруев.

Писателят Кольо Георгиев говори за
емоционалното въздействие на авторка-
та и нейната непосредственост, умение-
то й да извлича от своите събеседници
отговори, които залягат като познание и
откритие за недалечното минало.
“Продължавам да мисля, че интервюто е
най-мимолетният и изчезващ жанр - спо-
дели проф. Чавдар Добрев, определяйки
интервютата в сборника като образец на
интелигентност и прозорливост на сама-
та авторка. - От интервютата на Пенка
Чернева с тъга разбрах с какви илюзии
сме живели. Оказа се, че хората, които

са били на върха на пирамидата тогава,
не са имали идеи, били са лишени от
таланта да прогнозират и ръководят.
Живели са в температурата на деня, а
това е непростимо!” - подчерта изтъкна-
тият театровед и публицист, писател.

За новата книга на Пенка Чернева
говориха още Борислав Бойчев и редак-
торката на изданието Наташа Манолова.

Трогната от вниманието и топлите думи
по неин адрес, авторката благодари на
Тодор Коруев и писателите, редакторката
и издателя Трендафил Василев, собстве-
ник на издателство “Българска книжница”,
за съдържателната вечер. В паузите меж-
ду отделните изказвания бардът с китара
Славимир Генчев озвучи литературната
премиера със свои песни.

Е
слово, дошли да почетат премиерата на
книгата “Няма рецепта за живот” на
Пенка Чернева, в която е събрала свои
интервюта, публикувани във в. “Поглед”,
когато тя е била главен редактор на жур-
налистическия седмичник в продълже-
ние на 20 години.

Сборникът бе представен от писателя-
журналист Тодор Коруев, до неотдавна
наш колега в ДУМА, който определи
събраните интервюта в книгата като “зна-
ци по пътя на времето”. Пенка Чернева е
журналистка с хъс и усет, която знае докъ-
де може да стигне сериозността и сенза-
ционността, затова нейните интервюта са
принос не само в жанра, но и в теорията
на журналистиката - отбеляза маститият
редактор, спирайки се на “точните попа-
дения” на авторката. Дванадесетте интер-
вюта са с такива известни личности от не-
далечното минало като Йордан Радичков,
Николай Хайтов, космонавтите Георги
Иванов и Александър Александров, кубин-
ската балерина Алисия Алонсо, звездата
на чешката филмова школа Ярослав
Дитъл, дъщерята на Хрушчов Рада Хруш-
чова и зет му Алексей Аджубей, бившия
посланик в България (а днес министър на
културата) на Русия - Александър Авдеев,
карикатуриста Доньо Донев, журналиста
Васил Джерекаров и др. Благодарни сме
на Пенка Чернева, че се върна към своята

Виртуозите на Москва
развълнуваха стотици
сърца със стил и класика

Маестро Владимир Спиваков дирижира своя ансамбъл

Георги Йорданов получи Гран при “Златна муза”

Знаменитият цигулар и ди-
ригент Владимир Спиваков по-
лучи наградата “Света София”
на XVIII годишни награди за
изкуство “Златна муза” - за
принос в популяризирането и
обмена на културата между
България и Русия. Той е худо-
жествен ръководител и главен
диригент на Държавния каме-
рен оркестър “Виртуозите на
Москва”, който след връчване-

Надежда УШЕВА

то на наградите “Златна муза”
зарадва публиката с изискан
концерт в обновената зала
“България”.

Руското чудо, както нари-
чат Спиваков, каза на бълга-
ро-руски: “Драги български
друзья, много благодарю!”
Дълги години маестрото, кой-
то е носител на званието “Ар-
тист на света” от ЮНЕСКО, се
занимава с обществена и бла-

готворителна дейност. Основа-
ва благотворителен фонд,
чрез който подкрепя млади
дарования. Новите открития на
Спиваков са българчетата
Калия Калчева (пианистка) и
Кристина Георгиева (цигулар-
ка) - възпитанички на НМУ
“Любомир Пипков”. Те получи-
ха специални покани да сви-
рят на една сцена с “Виртуо-
зите на Москва”.

На тържествената церемо-
ния бяха отличени още Геор-
ги Йорданов, бивш министър
на културата, науката и про-
светата (август 1987-юли 1989
г.), носител на орден “13 века
България” и други отличия,
член на съвета на настоятели-
те на НМА “Проф. Панчо Вла-
дигеров”. Той бе удостоен с
Гран при “Златна муза” - за
цялостен принос в развитието
на руско-българските отноше-
ния. Той изказа благодарност
за високата чест и допълни,
че наградата е и за изключи-
телния влог на именитите
строители на културите между
двата народа. Г. Йорданов по-
лучи бронзовата статуетка от
Явор Димитров, председател
на журито и директор на Со-
фийската филхармония. “Злат-
ни музи” бяха присъдени и на
проф. Пламен Джуров, дирек-
тор на “Софийски музикални
седмици”, от негово име на-
градата взе Момчил Георгиев,
програмен директор на фес-
тивала. Тя му бе връчена от
Николай Малинов, издател на
ДУМА (медиен партньор на
концерта), председател на
движение “Русофили” и член

на журито на “Златна муза”.
Доц. д-р Милко Аспарухов -
директор на Плевенската па-
норама, Тонко Фотев - поче-
тен консул  на Руската феде-
рация в Бургас, Орлин Анас-
тасов - оперен певец, Мартин
Пантелеев - диригент, Бори-
слав Чакринов - директор на
ДТ “Адриана Будевска” в Бур-
гас, Ники Кънчев - журналист,
Милко Божков - художник, сп.
“Музикални хоризонти” с гл.
редактор Юлиян Куюмджиев,
доц. д-р Ивайло Петров - учи-
тел по руски език в Шумен-
ския университет, и Димитър
Дянков - старши преподавател
в средно училище “Електрон-
ни системи” в София, също
бяха наградени за популяри-
зиране на руския език и кул-
тура в България.

Кулминацията на вечерта
бе гала концертът с участието
на Владимир Спиваков и “Вир-
туозите на Москва”. В две час-
ти зрителите чуха ранни про-
изведения на Моцарт, както и
Хайдн. 13-годишният Даниил
Харитонов, стипендиант на
международния благотворите-
лен фонд на Спиваков, изуми
всички със своето изпълнение.
А 17-годишната Анастасия Ко-
бекина - също стипендиантка
на фондацията, изпълни вио-
лончелов концерт на Хайдн и
предизвика нестихващи некол-
коминутни аплодисменти. В
края на програмата маестрото
излезе на сцената със своята
цигулка и окончателно покори
сърцата на публиката в залата.
След това в чест на Спиваков
“Жокер медиа” - организатор
на концерта, събра гости и по-
читатели на коктейл.

Снимки Мариета ТОМОВА
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Един режисьор пита друг:
- Защо вашите актьори започ-

наха така лошо да играят любов-
ни сцени?

- Защото всички се изпожени-
ха...

АХМЕД ДОГАН, народен
представител и лидер на ДПС
ДЕСИ ДОБРЕВА, певица
ИВАН КЪНЕВ, художник
КРАСИМИР БАЛЪКОВ,
футболен треньор
КРАСИМИР КАРАКАЧАНОВ,
председател на ВМРО
Проф. ЛАЗАР ГРУЕВ,
председател на ВКС
ПЛАМЕН ПЕТРОВ,
народен представител
РАЙКО РАЙЧЕВ, постоянен
представител на България към ООН,
САЩ
СТЕФАН ОРМАНДЖИЕВ, председател
на Асоциацията на съдиите
по футбол в България
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29
Св. преподобни

Марк, епископ Аретусий-
ски (IV). Св. мчк дякон Кирил

В царуването на император Констан-
тин Велики (337 г.), когато християнска-
та вяра възтържествувала над езичест-
вото, в много градове построили църкви,
а капищата били разрушени. Скоро в
империята започнали страшни смутове:
войници убили много роднини на царя.
Аретусийският епископ Марк ги спасил,
като ги скрил в църквата. Вече преста-
рял, бил дълбоко почитан от всички за
благочестивия си свят живот. Градските
власти поискали от него средства за
възстановяване на капищата, но епис-
копът отговорил, че няма пари, но дори
да има, не би дал нищо за езическо
капище. Започнали страшни преследва-
ния срещу християните от езичниците,
които били подстрекавани от царя. Пре-
старелият епископ не се уплашил от
опасността и повторил своя отказ. Тога-
ва го предали на разярения народ. Би-
ели светия старец, влачили го по улици-
те, хвърляли по него камъни, но не мог-
ли да победят твърдостта му. Накрая
управителят на града го спасил от ръце-
те на мъчителите. Мнозина от граждани-
те на Аретуса, учудвайки се на твърдост-
та на светия старец, се обърнали към
християнската вяра.

който е съавторка с режисьора Теди
Москов и Борислав Стоилов. За главна
мъжка роля беше отличен Стоян Радев
- Ричард Трети в едноименния спектакъл
на Пламен Марков по пиесата на Шекс-
пир в ТМПЦ-Варна, съобщи БТА. Пред-
ставлението взе още два икара - за му-
зика на Калин Николов и за майсторско
техническо осъществяване.

Наградите на САБ бяха връчени в НТ
“Иван Вазов” на тържество по случай
Международния ден на театъра. “Икар-
2012” - награди като за последно” беше
темата на празничния спектакъл по сце-
нарий и режисура на Стоян Радев.

Победителите в поддържащите роли
са Искра Донова за “Любов и пари” от
Денис Кели на Петър Кауков в Младеж-
кия театър и Леонид Йовчев за “Ръкома-
хане в Спокан” от Мартин Макдона на
Явор Гърдев в Народния. Гергана Дими-
трова взе “Икар” за режисура за спек-

от Василена Петрова. По по-
кана на клуб “Амигос” в Русе
от 30 март до 1 април Квен-
да Лима ще проведе уърк-
шоп по кизомба и кайзен
денс. На 1 април вечерта ще
гостува на “София лайв клъб”,
а на 2 април от 20 ч. ще води
уроци в столичната зала “Фе-
стивална”. Анголското танго
възниква в края на 80-те и
началото на 90-те години и е

комбинация от семба (пред-
шественик на самба) и зук
стил музика, смесени с афри-
кански ритми. Води началото
си от френските колонии на
Карибите. Танцът се изпълня-
ва по двойки с леки и бавни
движения, в които се наблю-
дава изключителна нежност,
но и респект на партньорите
един към друг. В Европа все
по-бързо навлиза тази нова
“страст”, която съчетава спорт,
танц, енергия и дори духовно
учение за усъвършенстване
на чисто човешките взаимо-
отношения.

Квенда Лима ни учи на кизомба

Н
ай-известният учител по
кизомба (анголско танго)
в света Квенда Лима гос-
тува в България от днес
до 2 април, научи ДУМА

Òðè èêàðà çà “Ðè÷àðä III”
Мая Новоселска и Стоян Радев спечелиха
статуетките за главна роля

такъла “Праехидно”, на който е съавтор-
ка със Здрава Каменова. Представлени-
ето на организацията за съвременно
алтернативно изкуство и култура “36
маймуни” и АРТРА спечели и приза за
драматургия.

“Икар-2012” за най-добър спектакъл
заслужи “Рицар на Светия дух” от Боян
Папазов на Маргарита Младенова в
Народния театър. Даниела Олег Ляхова
взе статуетката за сценография за рабо-
тата си по това представление и по
“Завръщане във Витенберг” на режисьо-
ра Иван Добчев, съавтор с Георги Тенев,
в “Сфумато”.

Режисьорът проф. Красимир Спасов
беше отличен с “Икар” за изключителен
принос в развитието на театъра. Режись-
орката Яна Цанкова получи наградата
на АКТ-УНИМА за особен принос в кук-
ления театър. Специалната награда на
САБ - за театрална чест и достойнство,
бе присъдена посмъртно на актьора
Велко Кънев. Почетни награди на близ-
ки на починали през годината артисти
връчи кметът на Каварна Цонко Цонев -

на съпругата на Георги Черкелов и на
внучката на Георги Русев. Почетена
беше паметта и на Коста Цонев, Иван
Андонов, Ангел Георгиев, Сава Хашъмов.

Наградата на Министерството на кул-
турата за успешен сезон получиха ди-
ректорите на Пловдивския продуцентски
център Кръстьо Кръстев и на Младежкия
театър Владимир Люцканов.

За дебют беше отличена актрисата
Рая Пеева за “Отблизо” от Патрик
Марбър на Здравко Митков в КТ “Възраж-
дане”, за куклено изкуство - “По ръба на
небето” на режисьорката Веселка Кун-
чева, съавторка с Ина Божидарова, в
Пловдивския куклен театър, за критиче-
ски текст - авторският колектив на “Исто-
рия на българския театър - т. 4. Българ-
ският театър между двете световни вой-
ни на ХХ век”.

Мария Илиева получи първия “Икар”
за съвременна българска музика - за
концерта “10 години Лунен сън” и сингъ-
ла “I Like”. Христина Ибришимова спече-
ли “Златен глас” за дублаж - за “Забра-
неният плод”. Ромил Драгомиров взе
“Икар” за цирково изкуство. Зам.-предсе-
дателят на САБ Валентин Танев връчи
на двама студенти традиционните едно-
годишни стипендии от съюза.

М ая Новоселска спечели “Икар
2012” за главна женска роля за
моноспектакъла “Едно малко
радио” в Сатиричния театър, на

Аржентинската двойка Марио Фераро и Мар-
села Трапе ще води семинари в София, Варна,
Бургас и Пловдив. Създателите на Body
Awareness Method (метод за осъзнаване на дви-
жението, индивидуалните особености на тялото и
тяхното използване) идват по покана на
“Tango&Pepper Studio” и ще преподават до 10
април, научи ДУМА от организаторите. На 5 ап-
рил почитателите на танца могат да проследят
демонстрация на Марио и Марсела по време на
милонгата в “Tango&Pepper Studio (ул. “Граф Игна-
тиев” 3, входът е под колоните на пл. “Гарибал-
ди”). Те са двойка от 2007 г., а основата на пре-
подаването им е в съчетаването на баланса меж-
ду техниката на тангото и ефективното използва-
не на тялото. Друг център на семинарите е дава-

нето на из-
раз на осо-
беностите на
всеки участ-
ник, водещо
към собстве-
но приемане
на физичес-
ките и емо-
ц и о н а л н и
дадености и
тяхното из-
п о л з в а н е .
Начинът на
комуникация
на Марио и
Марсела по
време на
уроците се
х а р а к т е р и -
зира с про-
стота и пре-
цизност, спо-
магащи за
бързо разби-
ране за уча-
стващите.

Група “ТЕ” събра едни от най-
обичаните български изпълните-
ли, с които заедно да почетат па-
метта на певицата Уитни Хюстън.
На сцената на “София лайв клъб”
днес от 21 ч. ще излязат Мария
Илиева, Криста, Поли Генова, Ма-
риана Попова, Стелиана Христова
- победителка в “Гласът на Бълга-
рия”, и Гергана Коева - участничка
в “Гласът на България”, научи
ДУМА от Златина Кожухарова. В
събитието ще се включат и Маги
Джанаварова - победителка в “Мю-
зик айдъл 3”, Нора Караиванова, Рут Колева, Преслава Мръвкова, Де-
ница Георгиева, Кремена Димитрова, Яна Галинова, Красимира Ивано-
ва и други. Трибютът няма да мине и без едни от най-добрите музиканти
в България - Бисер Иванов - китара, Борислав Бояджиев-Борчето -
перкусии, и Денис Попстоев от “Southwick” - саксофон.

Марио и Марсела
водят семинари по
аржентинско танго

Приятно ще ви изненадат и оригиналните аран-
жименти на любими поп, рок, джаз и соул
парчета. Освен че самата тя е известна певи-
ца, личната кауза на Петя е да намира и обу-
чава таланти. На 23 години, с подкрепата на
Георги Маринов, собственикът на e-pay, създа-
ва “Voice Academy” - единствена по рода си
школа у нас, която индивидуално подготвя
изпълнители за голямата сцена: от деца на 1
годинка, през тийнейджъри, до 38-годишни ро-
дители. Занимава се и с озвучаване на детски
филми - едновременно като актриса в тях и
като режисьорка. При нея идват едни от най-
известните български актьори, тя режисира
техните песни. Хоровете в почти всички ани-
мации на “Уолт Дисни” на български език са
дело на Петя, разкрива Вера Банчева.

ВЕЧЕР В ПАМЕТ
НА УИТНИ ХЮСТЪН

П
есните от първия си авторски албум
Петя Данкова ще представи заедно
с китарния виртуоз Стойчо Стоянов
и перкусиониста Бисер Овчаров
днес от 19 ч. в “Студио 5” в НДК.

Петя Данкова с песните
от първия си авторски албум
Петя Данкова с песните
от първия си авторски албум
Петя Данкова с песните
от първия си авторски албум
Петя Данкова с песните
от първия си авторски албум
Петя Данкова с песните
от първия си авторски албум
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Носителят на „Грами” Марки Рамоне
пристига с новата си формация
Носителят на „Грами” Марки Рамоне
пристига с новата си формация
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реди обяд ще бъде предимно слънчево, но още
около обяд от север ще започне да се заобла-
чава, вятърът от запад ще се усилва, по-чувст-
вително в Северна България и източните райони

(към края на деня вече ще бъде и силен). Привечер на
места в Западна България и планините се очакват крат-
котрайни превалявания, а през нощта превалявания ще
има на много места из страната. Максималните темпера-
тури ще са между 18° и 23°, в София - около 19°. Атмо-
сферното налягане чувствително ще се понижи. По висо-
ките части на планините ще духа силен до бурен вятър
от запад-северозапад, ще се затопли. Облачността след
пладне ще се увеличи, тук-там из Западна България
краткотрайно ще превали. Температурите след пладне
ще са на 1200 м н. в. около 11°, на 2000 около 2-3°. През
нощта ще започне да нахлува по-студен въздух, на
много места ще превали, възможно е и да прегърми.
През по-голямата част от деня по Черноморието ще бъде
предимно слънчево и едва към края на деня облачност-
та ще се увеличи. Още преди пладне ще се появи уме-
рен, а след обяд и до силен западен вятър. По-топло ще
е спрямо предните дни с максимални температури - 18°-
20°. Вълнението на морето ще е 2-3 бала.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,48191

GBP
2,35019

CHF
1,62188

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÕÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ ˘Â ‡Á-
Â¯ËÚÂ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚
ÔÓ·ÎÂÏ, ÌÓ ÌÂ Á‡-
·‡‚ˇÈÚÂ ÔÂ‰Û-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
Õ‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ Ïˇ-
ÒÚÓ Í˙ÒÏÂÚ˙Ú ˘Â Â
Ì‡ ‚‡¯‡ ÒÚ‡Ì‡. ¬
ıÓ‰ Ò‡ ‚ÎËˇÚÂÎÌË-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
”ı‡ÊÓË ÌˇÏ‡ ‰‡ ‚Ë
ÎËÔÒ‚‡Ú, ÌÓ ÒË ÔÓ-
ÒÚ‡‚ÂÚÂ ‚ËÒÓÍË ËÁË-
ÒÍ‚‡ÌË ,̌ ÌÂÁ‡‚ËÒË-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¡˛‰ÊÂÚ˙Ú ‚Ë Â
ÔÓËÁÚ˙ÌˇÎ Ì‡ÔÓÒ-
ÎÂ‰˙Í, ÌÓ ÌÂ ÒÂ
ÚÂ‚ÓÊÂÚÂ, ‡

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œÓ·ÎÂÏË ÓÍÓÎÓ
Ó‰ËÚÂÎ ˘Â
ÔÓ„˙ÎÌ‡Ú ÏËÒÎËÚÂ,
ÒËÎËÚÂ Ë ‚ÂÏÂÚÓ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
–‡‰‚‡ÚÂ ÒÂ Ì‡ Ò‡-
ÏÓ˜Û‚ÒÚ‚ËÂ Ë
Ô˙ÎÌ‡ ı‡ÏÓÌËˇ.
œÓÌˇÍÓ„‡ ‚Ë Ì‡Îˇ„‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÓÚ˙ÒÂÚÂ ÓÚÏÓ‡
‚ ÔËÓ‰‡Ú‡ ËÎË
‚ Ò˙ÔËÍÓÒÌÓ‚Â-
ÌËÂÚÓ Ò ËÁÍÛÒÚ‚Ó-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
≈‰ÌÓ Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ ÏÓÊÂ
‰‡ ‚Ë ÍÓÒÚ‚‡ Ò‡ÏÓ
‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË ‡Á-
ıÓ‰Ë, ·ÂÁ ‰‡ ÔÓÎÛ-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕÂ‚ÌË Ë Ì‡ ÏÓ-
ÏÂÌÚË ËÏÔÛÎÒË‚ÌË
˘Â ÒÚÂ ÔÂÁ ÚÓÁË
‰ÂÌ, Ï‡ÎÍÓ ÔÓ‚Ó‰Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
Õ‡ Ò˙ˆÂÚÓ ‚Ë
ÚÂÊË ËÌÚËÏÌ‡ „Ë-
Ê‡ Ë Úˇ Â ‚ Ò˙ÒÚÓ-
ˇÌËÂ ‰‡ ı‚˙ÎË

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÂÚÂ, Á‡˘ÓÚÓ Ë ‰Û„ËÚÂ ËÏ‡Ú
Ô‡‚Ó, ÌÂ ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ÓÚ ‚‡¯ÂÚÓ.

ÚÂ ‚Ë ÔÓÚÂÍˆËË, ÍÓËÚÓ Ò‡ÏË ‚Ë
ÓÚ‚‡ˇÚ ‚‡ÚË.

ÒÚÂ ‰‡ ÔËÍÎ˛˜ËÚÂ ÓÍÓÌ˜‡-
ÚÂÎÌÓ ‚˙ÁÍ‡Ú‡ ÒË Ò ÌÂ„Ó.

ÏÓ ‰‡ÎË ÚÂ ÌˇÏ‡ ‰‡ ‚Ë ÔÓÔÂ˜‡Ú
‰‡ Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ ÌÓ‚‡ Î˛·Ó‚.

‚Ë, ÌÓ Á‡Ô‡ÁÂÚÂ ıÎ‡‰ÌÓÍ˙‚ËÂ
Ë ˘Â ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ ÛÒÔÂ¯ÌÓ.

ÔÂÊ‰ÂÌËÂÚÓ ‰‡ ÌÂ ı‡˜ËÚÂ
ÏÌÓ„Ó.

ÚÓ. ƒÓ·‡ ÌÓ‚ËÌ‡ ˘Â ‚Ë
Á‡‡‰‚‡.

ÒˇÌÍ‡ ‚˙ıÛ ‚ÒË˜ÍÓ, Ò ÍÓÂÚÓ ÒÂ
Á‡ÂÏÂÚÂ Ò ÂÌÚÛÒË‡Á˙Ï.

˜ËÚÂ ÓÌÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ Ó˜‡Í‚‡ÚÂ Í‡ÚÓ
ÂÏÓˆËÓÌ‡ÎÌÓ ÔÂÊË‚ˇ‚‡ÌÂ.

˘Â Ò‡ ‚ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ ‰‡ ‚Ë ‰Â-
ÒÚ‡·ËÎËÁË‡Ú.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
¬Î‡‰ËÏË ¡ÂÂ‡ÌÛ Ë Ã‡ˇ
ƒËÏËÚÓ‚‡

12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
13.55 »Ì‰Ë  ̌ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓË  ̌ -

Ú‚ ÙËÎÏ /99 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /98 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË: ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË˘Â

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ
16.35 —Ï˙ÙÓ‚ÂÚÂ - ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ

ÙËÎÏ
17.00 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
17.15 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
17.45 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÀËÚÂÍÒî - ìÀÂ‚ÒÍËî,

ÒÂ˘‡ ÓÚ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
ì¿îœ‘√ - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
ÓÚ ÀÓ‚Â˜

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!: ¬ËÔÓ -
ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÎÂÚˇ˘Ó-
ÚÓ ÍÛ˜Â

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.50 —Ú‡ı ‰‡ Ó·Ë˜‡  ̄ - Ú‚ ÙËÎÏ
/12, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/

21.45 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
22.05 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÿ‡ÎÍÂ 04î - ì¿Ú-

ÎÂÚËÍ ¡ËÎ·‡Óî, ÒÂ˘‡ ÓÚ
ÚÛÌË‡ Ì‡ ÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡ -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ √ÂÎÁÂÌ-
ÍËıÂÌ /√ÂÏ‡ÌËˇ/

00.00 ÃÓÚÓÒÔÓÚ ÂÍÒÚ‡
00.30  ËÌÓ ÂSÔÂÒÓ/Ô/
01.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ  /Ô/

05.20 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 143

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
186

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

296, 297
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 85
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 2
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 55
21.00 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 25, 26
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 140

05.40 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î
- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2

ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ì≈Ú‡ÊÌ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./- ÒÂË‡Î, Ò.4,
ÂÔ. 14

09.00 ì√Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî /Ô./-
ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ, ÂÔ. 2

10.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 9

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 12

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ìƒÊÓÌ  ÂÌÂ‰Ë-ÏÎ‡‰¯Ë -
‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍËˇÚ ÔËÌˆî/Ô./ -
ƒ‡Ï‡, ¡ËÓ„‡ÙË˜ÂÌ, —¿Ÿ,
2003 „.

16.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 2

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î- ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 10

18.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.4, ÂÔ.
15

19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî-ÒÂË‡Î, ÂÔ.
13

20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-
‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 8

22.00 ìÕ‡È-Ú˙ÒÂÌËˇÚî - “ËÎ˙,
≈Í¯˙Ì, ¬ÓÂÌÂÌ, —¿Ÿ,
1997 „.

00.05 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î /Ô./-
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 10

ÔÓÚ˙ÒÂÚÂ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË Á‡
‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÂÌ ÚÛ‰.

ÌÓÒÚ‡Î„Ëˇ ÔÓ ·ÎËÁÍË, ÍÓËÚÓ Ò‡
‰‡ÎÂ˜ ÓÚ ‚‡Ò.
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На 27 март след продължително и мъчително
боледуване на 65-годишна възраст почина

голямата българска журналистка

À»À»
“ŒÃŒ¬¿

(ÀËÎËˇ
≈ÎÂÌÍÓ‚‡
“ÓÏÓ‚‡ -

ƒËÏËÚÓ‚‡)
Своята журналистическа дейност Лили Томо-

ва  започва в  БТА, където работи близо 25 го-
дини.

По-късно тя преминава в София прес. Послед-
ните десет години Лили Томова е водещ журна-
лист в левия вестник ДУМА. Тя се проявява като
изключително предан на левите идеи журналист.

Твърдо и последователно отстоява каузата на
антифашизма. Без колебание можем да кажем,
че Лили Томова бе истински активен борец про-
тив фашизма във всичките му уродливи прояв-
ления.

С нейната смърт българските антифашисти за-
губиха скъп другар от първите редици на анти-
фашисткия фронт.

Скланяме глава с признателност пред свет-
лата й памет.

Поклонението пред тленните останки на Лили
Томова ще се състои днес, 29 март, от 10.30 ч. в
Ритуалната зала на Софийските централни гро-
бища.

ЦЕНТРАЛЕН СЪВЕТ НА
БЪЛГАРСКИЯ АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ

Лили, Тичка, Сева, Марчела

На 27 март 2012 година
си отиде от този свят

нашата обичана приятелка

ЛИЛИЯ
ТОМОВА

ЩЕ ТЕ НОСИМ
В СЪРЦАТА СИ!

От семейството

СБОГОМ, ЛИЛИ!

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

ЧЕТИРИ ГОДИНИ
без скъпия ни съпруг, баща и дядо

Ó.Á. ÔÓÎÍÓ‚ÌËÍ

¿Õ√≈À

œ≈“ Œ¬

ƒ»Ã»“–Œ¬

ДОСТОЙНО ИЗЖИВЯ СВОЯ
ПЪТ В ЖИВОТА.

С УВАЖЕНИЕ ЩЕ ЗАПАЗИМ
СПОМЕНА ЗА ТЕБ.

Светла личност,
забележителен интелект
Проф. Харалан Хараланов бе учен с неизтощима енергия,
с над 200 авторски разработки в областта на медицината

Н
еговото парти-
занско име бе-
ше Светльо.
Другарите и
приятелите му

Крум ВАСИЛЕВ

продължиха да го наричат
така и след Девети септем-
ври 1944 г., защото в
българския именник това
име сякаш за него е създа-
дено. Светъл човек, светла
личност беше проф.
д-р Харалан Илиев Хара-
ланов. Родолюбец, антифа-
шист, верен до смърт на со-
циалистическия идеал,
враг на сребролюбието и
кариеризма, ерудиран
учен и до безкрайност от-
зивчив, добросърдечен ле-
кар и човек, готов да по-
могне на всекиго. Негови-
те земляци - новопазарци,
шуменци, преславци, бяха
направили пътека до него,
защото знаеха, че на ни-
кого няма да откаже по-
мощ и съдействие.

Притежаваше неизчер-
паемо трудолюбие и забе-
лежителен интелект. В го-
дините на социалистичес-
ка България, когато крите-
риите за получаване на
научни звания бяха висо-
ки, той

стана професор
без нито един глас

против

във Висшата атестационна
комисия. Кандидатите тога-
ва преминаваха през най-
ситно решето, професорска-
та титла не беше девалви-

рана, каквато, за съжале-
ние, става в наши дни. Ве-
роятно защото в тия време-
на Сергей Игнатов е бил
още с червена пионерска
връзка, а младият “кому-
нист” Бойко Борисов не е и
сънувал ГЕРБ. Днес първи-
ят е министър на образова-
нието и науката, другият -
премиер. Двамата успяха да
съсекат ВАК и дадоха пра-
во на всяко висше училище
да произвежда доценти и
професори на конвейер...

Харалан Хараланов
беше истински, автентичен
професор. Дълги години
той завеждаше катедра
“Неврология” в Медицин-
ска академия, стотици са
лекарите, които го имат за
свой учител. Чел е лекции
по неврология и отоневро-
логия в Германия, Русия,
Куба и други страни, автор
е на над 200 научни труда,

излезли у нас и в чужбина.
Повече от половин век ра-
боти по проблемите на
сърдечносъдовите заболя-
вания и влиянието на екст-
ремните фактори върху ор-
ганизма. Труди се до по-
следните си дни и съвсем
наскоро излезе сборник,
който съдържа негови из-
брани съчинения. А заедно
с антифашистката проф. Т.
Сачанска започнаха поре-
дица, озаглавена “Епопея
на незабравимото и неза-

бравимите”, в която той на-
писа чудесен очерк за своя
загинал другар, героя-пар-
тизанин от Нови пазар Зия
Моллов.

Откъде черпеше своята
неизтощима енергия Хара-
лан Хараланов? Самият
той казваше: от примера на
своите родители и от

вярата си в социа-
листическия идеал

В Нови пазар, а и в

Шуменския край родът на
Хараланови беше извес-
тен и почитан. Бащата -
адвокатът Илия Харала-
нов, и майката - учителка-
та Мара Хараланова, бяха
членове на нелегалната
Българска работническа
партия. Фашистката поли-
ция ги арестуваше и за-
плашваше, но от идеите
си те не се отказаха. Илия
Хараланов беше от онези
адвокати с Благоевско-
тесняшка закалка, които

Партизаните от Търговищкия и Шуменско-Преславския
партизански отряд, заснети преди слизането си

в село Кочово (Шуменско) на 8 септември 1944 г.

Проф. д-р Харалан
Илиев Хараланов

имаха доблестта да се
явявят пред съда в защита
на обвинени комунисти и
ремсисти.

Харалан имаше брат,
Владимир, който оглавява
нелегалния РМС в една от
шуменските гимназии и
през 1943 г. стана партиза-
нин в Шуменско-Преслав-
ския отряд “Август Попов”.
Харалан, също активен
рвмсист, бива интерниран,
но успява да избяга и също
ставна партизанин в Шу-
менско-Преславския отряд.
Двамата братя участваха
във всичките акции на от-
ряда и дадоха своя принос
за Деветосептемврийската
победа. А след това и два-
мата избраха за свое по-
прище най-хуманната про-
фесия - лекарската, като ос-
танаха верни на социалис-
тическите идеи. Владимир
си отиде от живота твърде
рано, а Харалан догодина
трябваше да закръгли де-
ветдесет. Не би. Смъртта го
покоси,

Шуменско-Преславски-
ят партизански отряд на-
брояваше близо 60 души.
От тях до преди дни живи
бяхме останали само два-
мата с Харалан. На 19
март 2012 г. и той премина
в отвъдното. След някое
време ще го последвам и
аз, последният. Но зная,
убеден съм с неговата не-
поколебима вяра, че дело-
то, на което посветихме
живота си, рано или късно
ще тържествува, че светът
ще стане по-справедлив,
че родината ни ще бъде
по-щастлива.

Справочник

ВЪЗПОМИНАНИЯ, ПОЗДРАВЛЕНИЯ
ПО РАЗЛИЧНИ ПОВОДИ И ОБЯВИ
СЕ ПРИЕМАТ ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО ПЕТЪК
В РАБОТНИ ДНИ НА СЛЕДНИТЕ МЕСТА:
В РЕДАКЦИЯТА НА ВЕСТНИКА:
ОТ 10.00-17.00 Ч.,
ТЕЛ.: 02/ 9705/ 205 ИЛИ 221
ИНФОРМАЦИОНЕН ЦЕНТЪР
НА УЛ."ПОЗИТАНО" 20
ОТ 9.00-16.30 Ч., ТЕЛ. 02/8107378

МБАЛ ПО СПЕШНА
МЕДИЦИНА "ПИРОГОВ"
бул. "Ген. Тотлебен" № 21
Централа: 9154-411
ВОЕННО-МЕДИЦИНСКА АКАДЕМИЯ
ул. "Св. Георги Софийски" 3
Бърза помощ:
тел. 9225-543,
Централа: 9226-000
СБАЛ ПО ЛИЦЕВО-ЧЕЛЮСТНА ХИРУРГИЯ
Адрес: ул. "Св. Георги Софийски" № 1, Стоматологичен
факултет, ет. 11
Тел.: 952-60-01, 954-48-22
24-часов прием
СЛУЖБА ЗА
ТРУДОВА МЕДИЦИНА “СЕНТ ТОМА - КО”
адрес: бул. “Цар Борис III” № 91 тел.: 953 1764
ОБЛАСТЕН ДИСПАНСЕР ЗА ПСИХИЧНИ
ЗАБОЛЯВАНИЯ
СЪС СТАЦИОНАР
Адрес: ул. "Екзарх Йосиф" № 59, Тел.: 981-00-06
Денонощна спешна психиатрична помощ
ЦЕНТЪР ПО
ТРАНСФУЗИОННА
ХЕМАТОЛОГИЯ
ул. "Братя Миладинови" 112, тел. 92 104 17,
регистратура 92 104 70

Спешна медицинска помощ
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ФУТБОЛ

гледайте

резултати

ì¿î √–”œ¿,
XXI  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЦСКА 20 15 3  2 44:13 48
 2. ЛУДОГОРЕЦ 20 14 3  3 48:11 45
 3. ЛЕВСКИ 20 15 0  5 36:18 45
 4. Черноморец 20 13 4  3 34:9 43
 5. Литекс 20 12 5  3 35:16 41
 6. Славия 21 12 3  6 33:27 39
 7. Локо Пд 21 12 3  6 28:24 39
 8. Черно море 20 10 4  6 23:11 34
 9. Миньор 21  6 6  9 23:24 24
10. Берое 20  5 5 10 20:30 20
11. Монтана 21  5 5 11 18:35 20
12. Локо Сф 21  4 5 12 19:36 17
13. Ботев Вр 21  4 6 11 15:27 15
14. Видима 20  3 4 13 9:37 13
15. Калиакра 20  1 4 15 14:41  7
16. Светкавица 20  0 4 16 5:45 4

ÀÓÍÓ œ‰ - ÃÓÌÚ‡Ì‡
1:0 ¬ËÚ‡ÌÓ‚ (33) ;
ÃËÌ¸Ó - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 1:3 0:1 ¿Î¸Ó¯Â‚ (7), 0:2
Ã‡ËÌÓ‚ (21), 0:3 ¿Î¸Ó¯Â‚ (32), 1:3 ¡Ë·Ë¯-
ÍÓ‚ (44); ÀÓÍÓ —Ù - —Î‡‚Ëˇ 0:3 (ÒÎÛÊÂ·ÌÓ);
Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë:  ‡ÎË‡Í‡ - ¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË,
÷— ¿ - ¡ÂÓÂ; ‰ÌÂÒ, 15.30 ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ -
◊ÂÌÓ ÏÓÂ (“¬ 7); 17.45 ÀËÚÂÍÒ - ÀÂ‚ÒÍË
(¡Õ“1); 18.00 ◊ÂÌÓÏÓÂˆ - —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡.

ПО БНТ
17.45 Литекс - Левски

22.05 Шалке 04 -
Атлетик Билбао

ПО РИНГ
22.05 АЗ Алкмаар - Валенсия

Пропадна мачът Локо Сф - Славия
Снимки БГНЕС

Николай Гигов обяснява, че може да извади Локо Сф от първенството, след като
тимът не може да играе мачовете си в “Надежда”

Локо Сф и Славия не успяха да
изиграят срещата си от XXI кръг
на “А” група, след като охрана-
та отказа да пази мача. Поли-

цията е забранила на всички фирми
да се заемат с охраната на най-ста-
рото столично дерби, след като ст.
“Надежда” няма лиценз. Български-
ят футболен съюз обаче позволява на
Локо да приема гостите на собстве-
ния си стадион, независимо от това,
че той е пред разпадане. По този
начин се повтаря ситуацията от пре-
ди 2 седмици, когато поради същата
причина се забави срещата с Види-
ма-Раковски. Тогава тя все пак се
игра, а гостите спечелиха с 0:1. Сега
Славия би служебно с 3:0. Прези-
дентът на Локо Николай Гигов пък
заяви, че обмисля възможността от-
борът му да напусне първенството.

“Забранено е на фирмата да охра-
нява, защото няма лиценз. Областни-
ят управител е изпратил всичко, с ко-
ито покриваме нормативните изисква-
ния, но естествено полицията е забра-
нила на фирмата да охранява. Това
вече е срещу футбола и смятам, че
този процес не се регулира. Честитим
победата на Славия, явно напрежени-
ето ни дойде в повече, ще видим.
Проблемът е, че взимаме разрешение
от мач за мач. В първия двубой екс-
пертизата излезе, явно е, че има ня-
какви други спънки, но сега не искам
да ги коментирам. За 22 000 лв. наем
няма да се върна никога на национал-
ния стадион. Просто няма как да се
случи. Ако не се направи някакво кар-
динално решение, ще видим дали ще
останем в шампионата. Ако няма та-
кова решение, спирам да се занима-
вам с футбол”, каза Гигов.

ефанзивният полуза-
щитник на Левски -
Сержиньо Грийн, кой-
то изпълнява функция-

Гарет Бейл
(вляво) от

Тотнъм се бори
за топката с

Маркос Алонсо
от Болтън в

1/4 финала за
Купата на

Англия, който
“шпорите”

спечелиха с 3:1.
Уелският

национал наниза
втория гол за

лондончани в
77-ата мин.

Другите
попадения

нанизаха Райън
Нелсън (74) и

Луис Саха
(90+4). Кевин

Дейвис (89)
вкара почетно

за гостите.
Мартин Петров

не игра за
Болтън

Гонзо върна Грийн
Холандецът замина с Левски за Ловеч за дербито с шампионите

Владимир НИКОЛОВ

Д
та и на централен защитник,
попадна в разширения състав
на “сините” за предстоящото
гостуване на Литекс. Двубоят
е днес от 17.45 ч. на градския
стадион в Ловеч. Холандецът
бе замразен от бившия вече

наставник Николай Костов
под предлог, че Грийн не е в
добра спортна форма, но след
завръщането на Георги Ива-
нов - Гонзо на кормилото той
отново попада в сметките на
тима.

 “Всички са здрави. Това са
наличните футболисти, ще се
опитаме да извлечем максиму-
ма от тях. Играчите имат голям
потенциал, въпросът е да го
покажат. Няма да има чак тол-

кова промени за мача с Ли-
текс, защото ротациите не са
добри за футболистите и отбо-
ра. Грийн ще бъде в групата за
мача с Литекс, но състава ще
го обявим в последния момент”,
заяви Гонзо на традиционния
брифинг преди мача.

Той ще дебютира срещу
бившия селекционер на наци-
оналния тим Христо Стоичков
при третото си завръщане като
треньор на Левски.

ГРУПАТА ЗА ЛОВЕЧ:
Пламен Илиев, Божидар

Митрев, Дъстли Мюлдер,
Сержиньо Грийн, Стефан
Станчев, Орлин Старокин,
Сюлейман Диамутен, Нуно
Пинто, Йордан Милиев, Да-
ниел Димов, Христо Йовов,
Дарко Тасевски, Владимир
Гаджев, Тони Калво, Симе-
он Райков, Жуниор, Крис-
товао Рамос, Иван Цветков.

Любимец почва в Бургас,
Пирин ГД в Етрополе
Марин МИЛАШКИ

В
одачите в двете “Б” групи Любимец и Пирин ГД
започват като гости в III фаза на шампионата,
жребият за който беше изтеглен в БФС вчера.
Първенствата и на Изток, и на Запад се подно-
вяват в неделя, 1 април, от 17.00 ч., а после

кръговете ще бъдат изместени в съботните дни. Останали-
те девет отбора в Източната и в Западната “Б” групи ще
играят по веднъж срещу всеки, но домакинството или
гостуването ще бъде определено по програмата според
жребия. Отказалите участие отбори на Доростол и Чавдар
БС също бяха включени в жребия, но съперниците им в
програмата ще записват служебни победи по 3:0 и ще
почиват в съответния кръг. В първия пролетен кръг под
въпрос е единствено денят за дербито на Североизтока
Спартак Вн - Добруджа, тъй като по същото време и Чер-
но море е домакин във Варна в мача от ХХII кръг. Така за
спартаклии ще се насрочи друг ден или начален час за
мача. В неделя лидерът на Изток Любимец гостува на
Нефтохимик в Бургас. Водачът на Запад Пирин ГД пък
започва срещу Чавдар в Етрополе.

Източна „Б” група
III етап, I кръг (ХIХ кръг)

Сливен - Несебър, Черноморец Поморие - Ботев
Пд, Нефтохимик Бс - Любимец, Спартак Вн - Добру-
джа, Етър почива

Западна „Б” група

Пълната програма за III фаза на “Б” групите
ще бъде публикувана в събота.

Спортист Своге - Септември Симитли, Малеш
Микрево - Бдин, Академик Сф - Сливнишки герой,
Чавдар Етр - Пирин ГД, Банско почива

Халф от Литекс
катастрофира

Александър Цветков от Литекс
е претърпял катастрофа и е с леки
наранявания, без фрактури. Капи-
танът на младежкия национален
отбор се е ударил в мантинела край
пътя, след като е пътувал от Пле-
вен за Ловеч за тренировка. Цвет-
ков се е блъснал с личния си авто-
мобил “Опел Астра”, не е ясно каква
е причината, но се предполага, че е
шофирал с несъобразена скорост.
Той веднага е бил откаран в Центъ-
ра за спешна медицинска помощ в
Плевен. Цветков е бил настанен в
неврологичното отделение без
опасност за живота. Капитанът на
младежките национали ще остане
няколко дни в болницата.

Собственикът на Левски Тодор Батков призна, че
връщането на Георги Иванов - Гонзо като старши
треньор е като цугцванг в шахмата - безизходен ход.
“Въпросът е решен, Гонзо пое голяма отговорност.
Нямахме друг избор. Чест му прави, че се съгласи.
Пожелавам му успех, той отново показа типичния за
него левскарски дух и смелост. С тези поемания на
отбора действително повтаря Димитър Пенев от ЦСКА.
Не съм фаталист, но е хубаво и Господ да ни помогне.
Той ни размаха пръст, защото почнахме много да
говорим, както стана и преди време, когато играхме

БАТКОВ ПРИЗНА ЗА ЦУГЦВАНГ
с Тампере. Ако Гонзо ни направи шампиони, ще сло-
жи още една купа във витрината и ще продължи да
си е спортен директор”, коментира адвокатът. Той
опроверга и твърденията, че Левски има гарантирана
титла. “Каква директива да има, срещу Миньор не
заслужавахме да спечелим, но съдията ни отмени
чист гол. Това го видя цяла България. Явно е, че няма
директива. Имайки предвид ситуацията в държавата и
твърдата ръка на човека, който я управлява, това може
би нямаше да се случи. Ние играем и сме един от 16-
те отбора, които искат да спечелят”, завърши Батков.
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кратки

Задача

Присъствието на едни от най-
силните гросмайстори на Ста-
рия континент на първенството
в Пловдив води до раждането
на не една и две комбинации.
Автор на следващата е един от
лидерите в турнира Аркадий
Найдич. Въпреки че е роден в
Рига, 26-годишният шахматист
живее от 16 години в Герма-
ния, а от 2005 г. е неин граж-
данин. Найдич става гросмай-
стор на 15 години, а шахматът
е семейна традиция, тъй като и
трите му по-малки сестри също
са състезателки, макар и не
професионални.

НАЙДИЧ - СОКОЛОВ,

ПЛОВДИВ, 2012

Страница на Лейла ДИМИТРОВА

Успешно развиващият се
млад български гросмайстор
Деян Божков спечели традици-
онния уикенд турнир в ирланд-
ския град Корк. Турнирът се
проведе в 6 кръга и в него взеха
участие 33 шахматисти. Бълга-
ринът финишира с 5 т. (4 побе-
ди и 2 ремита), а на половин
точка след него останаха меж-
дународният майстор Алекс
Лопес, гросмайстор Александър
Бабурин, ФИДЕ майсторът
Филип Шорт (и тримата пред-
ставители на домакините) и
американският международен
майстор Джон Доналдсон.

          
Турската шахматна федера-

ция (ТШФ) загуби съдебната
битка срещу Европейския шах-
матен съюз (ЕШС) в Спортния
арбитражен съд в Лозана, кой-
то призна решенията на евро-
пейската шахматна централа
за легитимни. През октомври
м.г. ТШФ оспори разпределение-
то на няколко континентални
турнира в календара за 2013 г.,
за домакинството на които
кандидатстваше и тя, но без
успех. Амбициозният председа-
тел на съседската федерация
Али Нихат Язъчи веднага пред-
прие съдебна битка срещу ЕШС
и най-вече срещу президента
му Силвио Данаилов, с когото
бяха претенденти за ръковод-
ния пост в евроцентралата.
След решението на Арбитраж-
ния съд обаче Язъчи ще трябва
не само да преглътне поредно-
то поражение от българския
мениджър, но и да заплати
съдебните разходи.

          
Във вторник в Синхуа стар-

тираха първенствата на Китай
за мъже и жени. И двете състе-
зания се провеждат по кръгова-
та система с участието на 12
шахматисти. Световната шам-
пионка Хоу Ифан по традиция
участва в мъжката надпревара.
Освен титлите се разиграват и
вакантните места за национал-
ния отбор на Китай за предсто-
ящата по-късно през годината
шахматна олимпиада. Мъжете се
борят за две такива визи, а
жените - за една. С най-висок
рейтинг (2702) е Ван Юе, който
е бил вече шампион през 2005 г.
Първенецът от 2009 и 2011 г.
Динг Лирен ще защитава тит-
лата си, а единственият голям
отсъстващ е победителят от
2010 г. Ванг Хао.

          
Дизайнерите от цял свят се

надпреварват да измислят най-
различни нови неща от рецикли-
рана хартия. Шахматните ком-
плекти са изключително благо-
датни за подобни експерименти
и поредното доказателство е
творението на италианския ди-
зайнер Андреа Вечера. Наскоро
той представи нова шахматна
дъска, направена от гофриран
картон, която е екологична и с
доста продължителен живот, а
освен това е портативна и
удобна за носене. Всички 32
фигури от комплекта са изряза-
ни с лазер, а използването на
боя е минимално, като тя е не-
обходима само за повърхността
на дъската.

едмият кръг на 13-о Европейско
индивидуално първенство за
мъже в Пловдив най-сетне успя
да излъчи едноличен лидер в

В Пловдив вече има
едноличен лидер

Чепаринов е
с най-много
точки от
българите

Сергей Азаров оглави еднолично класирането след победата си над Аркадий Найдич

Иван Чепаринов е
най-добре
представящият се
български шахматист
до този момент и с
актив от 5 т. дели
14-о - 45-о място

сокото качество на игра на първенство-
то, а повечето репортажи са изпъстре-
ни със снимки от Плодив и описание на
забележителностите му. В почивния ден
някои от участниците отскочиха до Бре-
стовица, за да дегустират вината в една
от местните изби. По-голяма част от
състезателите обаче, напълно освобо-
дени от нововъведения строг дрескод,
разпуснаха в парк “Лаута”, където си
организираха надпревари по билярд,
боулинг и картинг. В надпреварата с
колички завидни умения зад волана
показа генералният секретар на Евро-
пейския шахматен съюз Сава Стойсав-
левич.

Като на всеки голям турнир с много
участници и в Пловдив не липсват и
куриозни партии като тази между ис-
панския гросмайстор Франциско Вале-
хо и израелския му колега Тамир Наба-
ти. Удивителното в случая е, че на фи-
нала на партията черният цар се нами-
ра на мястото на белия топ на а1 при
това на дъска, пълна с фигури!

ВАЛЕХО - НАБАТИ

18ЕЦf5 19.Кd5 Кd4 20.Тf6 Цe4 21.f3
Цd3 22.Тd1 Цc2 23.Тd2 Цb1 24.Кc3 Цa1
25.a4 и предвид неспасяемия мат от а2
черните се предават 1:0.

Късно снощи завършиха партиите от
8 кръг, в който най-добре представящи-
те се българи имаха трудни съперници.
Чепаринов, Радулски и М. Николов имат
черните фигури съответно срещу Ники-
та Витюгон, Владимир Поткин и Бартош
Сочко. Доайенът на националите ни
Кирил Георгиев имаше белите срещу
стария си познайник Зденко Кожул от
Хърватска, а в българското дерби Петър
Г. Арнаудов също игра с белите срещу
Александър Делчев.

ССССС
състезанието. От петте междуособни сре-
щи на лидерите резултатна се оказа
единствено партията на белоруския гро-
смайстор Сергей Азаров с германския
му колега Аркадий Найдич. Двубоят
продължи 73 хода, след които усилията
на играещия с белите Азаров се увенча-
ха с успех и той оглави сам временното
класиране с 6 т. На половин точка след
него изостават руснаците М. Матлаков,
Е.Инаркиев, В. Малахов, Д. Хисматуллин,
украинците Ю.Кузубов, А.Коробов, три-
мата французи М. Ваше-Лаграв, Л. Фре-
сине, А. Истратеску, както и К. Джонс
(Англия), В. Акопян (Армения) и В. Боло-
ган (Молдова). След 6 поредни ремита
поставеният под №2 Шахрияр Мамедя-
ров постигна първа победа, което даде
повод на треньора на Азербайджан - из-
вестния в миналото гросмайстор, а сега
изявен шахматен педагог Владимир Тук-
маков, да изрази надежда, че втората
част на турнира ще бъде много по-ус-
пешна за младия шахматист.

Иван Чепаринов е най-добре пред-
ставящият се български шахматист до
този момент и с актив от 5 т. дели 14-о
- 45-о място във временното класиране.
Гросмайстор Кирил Георгиев е с 4,5 т.,
което го нарежда в групата от 46-о до
82-ро място.

Интересен прецедент стана в шес-
тия кръг, който започна със седем слу-
жебни резултата, поради неявяване на
седмина участници. Въпреки че дни
наред бяха отправяни подсещания към
състезателите за смяната на часовника
към лятното часово време някои от тях
не бяха обърнали внимание на факта.
Главният съдия на първенството Здрав-
ко Недев разпространи ясни и наглед-
ни материали за смяната на часовете в
съботната нощ, но те явно не достигна-
ха до всички участници. Потърпевши
станаха шестима млади грузинци и една
гъркиня, които не се явиха навреме за
началото на кръга и загубиха автома-
тично партиите си.

Във водещите шахматни интернет
сайтове единодушно се коментира ви-

Отговор:

Симпатичната печеливша
комбинация на белите
започва с хода 27.Оg6.
Опитът на черните за
спасение пропада:
27...Тd1+ 28.Тd1 hg6
29.Тd6! 1:0.

Белите на ход печелят.
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Гонзо
върна
Грийн
в Левски

кратки

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

09.30 и 14.30
Чайна оупън

ТЕНИС
19.00 “Мастърс”

в Маями
ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ

21.45 СП в Ница

Реал М и Челси
бият навън

Бразилският капитан на Бенфика Луизао е спънал Саломон Калу в първия
1/4 финал в Шампионската лига, спечелен от Челси с 1:0 с гол на котдивоареца

„Кралският клуб” е сигурен на полуфинал в ШЛ
ра 2 гола за успеха в по-
следния четвърт час. Той
откри с глава, като простре-
ля от упор вратаря Диони-
сис Хиотис след пас на
Кака. След бразилска ком-
бинация с Марсело самият
Кака (82) удвои. В края
Месут Йозил пък намери
Бензема в наказателното
поле и французинът отново
простреля кипърската вра-
та. След 3:0 реваншът на
“Сантяго Бернабеу” след
седмица е протоколен.

Челси надви Бенфика с
1:0 на стадион “Да Луж” с
гол на Саломон Калу (75).
Той засече центриране от-
ляво и се надява да отстра-
ни двукратния еврошампи-
он след реванша на “Стан-
форд Бридж” другата седми-

ца. Кардосо, Бруно Сезар,
Гарсия и Перейра пропус-
наха за домакините, а за
гостите това сториха Фер-
нандо Торес и Хуан Мата,
който уцели десния стълб. В
края Давис Луис изчисти
топката от голлинията след
удар на Кардосо.

Деветкратният еврошам-
пион Реал Мадрид постиг-
на класически успех с 3:0
при гостуването си на АПО-
ЕЛ (Никозия) в първия 1/4
финал в Шампионската
лига. Кипърците, които за
първи път достигат елими-
нациите в най-престижния
клубен турнир на континен-
та и дори прескочиха
първата пресявка с дузпи
срещу Лион, този път не
успяха да са равностойни
на най-титулования клуб в
Европа. “Белият балет” до-
минираше напълно и дори
можеше да спечели с по-
убедителна преднина, но
играчите на Жозе Моури-
ньо направиха доста пропу-
ски пред вратата на дома-
кините. Карим Бензема вка-

Първи 1/4 финали
Бенфика -
Челси 0:1
Саломон
Калу (75);
АПОЕЛ
Никозия -
Реал М
0:3 0:1 Бензема (75),
0:2 Кака (82), 0:3
Бензема (90). Реван-
шите са на 4 април.

Иван Йованович,
треньор на АПОЕЛ:
“Резултатът е справедлив.
Мадрид е на полуфинал, няма
никакво съмнение в това.
Дори вярвам, че ще достигнат
до финала и дано го спечелят.
Този сезон бе невероятен.
Целта ни първоначално бе да
влезем в груповата фаза.
След това класирането ни за
директните елиминации и то
след като изпреварихме
Зенит, Порто и Шахтьор, бе
фантастично постижение,
както и това, че успяхме да
елиминираме Лион. Може би
това, че получихме шанса
да играем с Реал М, бе още
един подарък за нас. За нас
беше чест да се изправим
срещу тях”.
Жозе Моуриньо,
треньор на Реал М:
“Много минути ни отне отбе-
лязването на първия гол, но
АПОЕЛ се представи много
добре. Взехме мача, защото
играхме добре. АПОЕЛ бяха
страхотни в защита и показа-
ха прекрасен отборен дух.
Трябваше да дадем 100% от
това, което можем, за да
победим. Това, което прави
АПОЕЛ, е фантастично. Знаех-
ме, че ни чака сложен мач, но
включването на Кака и
Марсело бе решаващо. Играх-
ме добре и сериозно. Това
показва нашето уважение към
АПОЕЛ. Бих искал да пока-
жем същото уважение и на
“Бернабеу”. Кипърците са най-
важният отбор в Шампионска-
та лига този сезон”.
Роберто ди Матео,
мениджър на Челси:
“Това е страхотно, не можех-
ме да се надяваме на по-
добър резултат. За 90 минути
трябваше да тичаме и да се
борим и аз трябваше да
избера отбор, който да има
енергията да се конкурира.
Нищо не е приключило. Все
още има 90 минути да се
играят. Но ще имаме домакин-
ско предимство и ще се
опитаме да се класираме”.
Жорже Жезус, треньор на
Бенфика:”Както и очаквахме,
получи се добър мач. Челси е
силен отбор с много голям
опит в Европа. Доминирахме
през почти цялото време и
създадохме повече голови
възможности, но късметът не
бе на наша страна”.

СЛЕД СРЕЩИТЕСЛЕД СРЕЩИТЕСЛЕД СРЕЩИТЕСЛЕД СРЕЩИТЕСЛЕД СРЕЩИТЕ
Снимка БГНЕС

Останалите резултати: Новак Джокович (Сър, №1) - Ришар
Гаске (Фр, №17) 7:5, 6:3; Рафаел Надал (Исп, №2) - Кей Ниши-
кори (Яп, №16) 6:4, 6:4; Анди Мъри (Вбр, №4) - Жил Симон
(Фр, №13) 6:3, 6:4; Давид Ферер (Исп, №5) - Хуан Мартин Дел
Потро (Арж, №11) 6:3, 6:3; Жо-Вилфрид Цонга (Фр, №6) -
Флориан Майер (Гер, №19) 6:3, 6:2; Марди Фиш (САЩ, №8) -
Николас Алмагро (Исп, №12) 6:3, 6:7 (2), 6:3; Хуан Монако
(Арж, №21) - Анди Родик (САЩ, №31) 7:5, 6:0.

Гришо не спря
Типсаревич
ригор Димитров (№101 в света) не успя да бие Янко
Типсаревич (Сър, №9) в мача от III кръг на “Мастърс”
турнира в Маями ($4,8 млн.). Първата ракета на
България отстъпи с 6:7 (3), 2:6 само за 80 минути и
не можа да повтори подвига си от предишния кръг,
когато би Томаш Бердих (Чех, №7) с 2:1 сета. Клю-
чов за изхода на мача бе тайбрекът на първия сет,
в който Гришо направи 2 двойни грешки, а след
това не успя да се оттърси от психическата дупка.
20-годишният хасковлия направи едва 36% успеш-
ни точки срещу 82% за сърбина. Гришо заслужи
$43 370 от наградния фонд и 90 т. за ранглистата,
които ще го върнат в Топ 100 и ще го изкачат до
около №85 в света. Димитров приключи сезона на
твърди кортове, а следващият турнир, на който е
заявил участие, е “Мастърс”-ът в Монте Карло, кой-
то започва на 16 април. Там ще бъде открит сезонът
на клей, а досега участие са потвърдили 6-има от
Топ 7 на света, като единственото изключение е
Роджер Федерер (Швейц, №3).

Григор
Димитров
сервира
в мача от
“Мастърс”
турнира
с Янко
Типсаревич,
който
българинът
загуби
с 1:2 сета

Снимка SONYERICSSONOPEN.COM
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Бургас домакин
на световно
по плажен тенис

Българската федерация полу-
чи домакинството на Световно-
то първенство по плажен тенис,
което ще се проведе от 20 до 24
юни 2012 г. в Бургас. Това е най-
престижната проява в този нов
и изключително атрактивен
спорт. Първенството се провеж-
да за 4-та поредна година и за
първи път напуска Италия. Очак-
ва се  да пристигнат около 200
състезатели от цял свят, сред
които ще бъдат най-добрите в
този спорт - водачите в светов-
ните ранглисти, както и светов-
ните шампиони от Италия. Съби-
тието ще се проведе на централ-
ния плаж в град Бургас, където
ще бъдат специално изградени
игрища за плажен тенис и трибу-
ни за зрители. Очаква се значите-
лен интерес към проявата

Ефтимова отпада
в САЩ

Диа Евтимова (№160 в света)
остана на крачка от основната
схема на турнира в Оспри, САЩ
($50 000). В последния кръг на
квалификациите българката пад-
на от Флоренсия Молинеро (Арж,
№174) с 3:6. 1:6. На старта Диа
отнесе представителката на
домакините Британи Лашуей с 6:0,
6:1, а после срази с 6:3, 6:2 Мари-
ана Дике-Марино (Кол, №139), но
преклони глава пред аржентинка-
та Молинеро. В основната схема
на турнира ще играе българката
Сесил Каратанчева, която се
състезава за Казахстан и в I кръг
ще срещне втората поставена
Анастасия Якимова (Блрс, №79).

Димов губи
и бие немец

Валентин Димов (№1015) загу-
би и победи германеца Том Шо-
ненберг (№1237) на “Фючърса” в
Чивидино, Италия ($10 000). В
последния кръг на квалификации-
те българинът падна от немеца
със 7:6 (5), 2:6, 5:7, но намери
място в основната схема като
“щастлив губещ”. Там жребият
отново изправи Вальо срещу
Шоненберг, но този път бълга-
ринът взе реванш след победа
със 7:5, 6:3. Във II кръг Димов ще
срещне Марко Круньола (Ит,
№287).

Рилецо играе 3-ти
мач с Апоел

Рилски спортист и Апоел Тел
Авив ще играят довечера реши-
телен 3-ти мач в 1/4 финалите
на Балканската лига, след като
израелците победиха с 84:63 (30:6,
26:22, 15:17, 13:18) като домакини
и изравниха общия резултат.
Апоел имаше превъзходство през
целия мач и не остави съмнение
в класата си и в изхода на сре-
щата в Тел Авив. Серията от
22:0 нанесе тежък удар по амби-
циите на самоковците, а съпер-
никът им поведе с 28 т. разлика
на полувремето. Българите над-
виха Апоел в последните 2 части,
но 2-та отбора ги изиграха по-
скоро в тренировъчно темпо
предвид ясния изход от срещата.
Най-резултатни бяха Христо
Захариев и Филип Вукосавлевич с
по 16 т., а за Апоел с 14 т. и 8
спечелени борби се отчете Де-
монтес Стит.


